
آیت الله اعرافی در دیدار با رئیس کمیسیون عمران مجلس:

 بارگرانی مسکن از دوش مردم برداشته شود

مدیرکل فرهنگ و ارشاداسلامی  استان قم :

برنامه های فرهنگی به سمت سبک 
زندگی جدید سوق داده شود 
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مرثیه »فدک« داغ مردم قم را تازه کرد؛

نابودی فضای سبز 
تکرار نشود
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم : 

عزا و عروسی 
لغو شود

آخرین جزییات پرونده قاضی منصوری

 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم با اشاره 
به ثبت ملی ۴۰ بقعه درفهرست آثار ملی گفت:تمام بقعه های 
تاریخی قم که از لحاظ قدمت و معماری واجد شرایط بوده اند، در 
فهرست آثار ملی ثبت شده اند.  حمید یزدانی صنعت گردشگری 
وضعیت  در  موثر  عامل  مهمترین  را  مذهبی  توریسم  ویژه  به  و 
فاطمه معصومه)س(  افزود: وجود حرم  و  اقتصادی قم دانست 
،حرم حضرت موسی مبرقع)ع( )فرزند بلافصل امام جواد)ع((، 

مسجد مقدس  جمکران و بیش از ۱۷۰ امامزاده واجب التکریم

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم با اشاره به تشکیل 
هیات خبرگان بانکی در این استان، گفت: بانک های عامل قم 
حق صدور اجراییه و تعطیلی واحدهای تولیدی را ندارند.  مهرداد 
غضنفری در سی و پنجمین جلسه شورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی که در تالار کرامت استانداری قم برگزار شد، 
با اشاره به نقش جلسه های استانی در تصمیم گیری های کلان 
استانی، اظهار داشت: در راستای تصمیم گیری جامع در جلسه ها 

حضور اعضای اصلی در شورا ضروری است. وی  با مهم دانستن

مدیرکل میراث فرهنگی استان قم:

تمام بقعه های تاریخی قم ثبت ملی 
شدند

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم :

بانک ها حق تعطیلی واحدهای 
تولیدی را ندارند
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فرماندار گفت: مردم به داروخانه مراجعه می کنند ولی داروخانه ها  با کمبود ماسک 
روبه رو هستند و این موضوع باید با مدیریت و توجه مسئولان برطرف شود. مرتضی 
حیدری در جلسه ستاد پیشگیری و مقابله با بحران استان که در سالن کرامت 
استانداری قم برگزار شد، با اشاره به شیوع دوباره ویروس کرونا و اهمیت توجه تأمین 
ماسک در استان اظهار داشت: اگر موانع برطرف شود قادر به صادرات ماسک به 
خارج از استان هستیم. وی افزود: ماسک های موجود به دو بخش N95 و سه لایه 

تقسیم می شود که در زمینه ماسک N95 به میزان مصرف استان تولید می شود و

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر اهمیت آموزش بر ارتقاء 
ارتقاء  با هدف  و  و فرهنگ شهروندی  آموزش  اتوبوس  ترافیک، گفت:  فرهنگ 
ایمنی موتورسواران و استفاده از کلاه ایمنی راه اندازی شده است. عباس ذاکریان 
با اشاره به اهمیت و جایگاه آموزش در ارتقاء فرهنگ ترافیکی، اظهار داشت: یکی 
از موضوعات مغفول مانده در حوزه ترافیک مسئله آموزش بوده و این نیاز در شهر 
قم بیش از بیش احساس می شود. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم یکی از 

اولویت های شهرداری قم را توسعه برنامه های آموزشی دانست و تصریح کرد: 

فرماندار قم :

 کمبود ماسک درداروخانه ها برطرف شود
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی اتوبوس آموزش و فرهنگ شهروندی
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مسئولان دنبال چاره باشند شاید فردا دیرباشد!
رئیس شورای اسلامی شهر قم :

مالکیت مدعی احراز شود حقوق مالکین باید جبران شود
کریمی یکی از وراث باغ فدک :

اولویت ما توافق با شهرداری است 

بدینوسیله به مالکین املاک واقع در طرح فاز 5 عماریاسر که علیرغم دعوت نامه های قبلی و اطلاع رسانی صورت 
گرفته ؛ نسبت به واگذاری ملک در مسیر و توافق با شهرداری اقدام ننموده اند ؛ برای آخرین بار اخطار می گردد 
تا حداکثر ظرف مدت یک هفته از تاریخ این آگهی با مدارک مالکیتی و هویتی به اداره املاک شهرداری منطقه 
هفت واقع در خیابان لواسانی نبش کوی 9 مراجعه فرماینـد . در غیر این صورت ، شهرداری قم برابر مجوز ماده 9 
لایحه قانونی نحوه خرید و تملک املاک و اراضی برای اجرای برنامه های عمومی ، عمرانی و نظامی دولت مصوب 
1358/11/17 صادره از وزارت محترم کشور بشماره 159814– 98/8/13 و به منظور جلوگیری از تأخیر در 
اجرای طرح ، نسبت به اجرای قانون مبادرت خواهد نمود و به استناد صدور دعوتنامه ها و اخطار قانونی و اطلاع 

رسانی قبلی کلیه عواقب و مسئولیت های بعدی بعهده مالکین می باشد. 
1-آقای سید احمد طباطبایی مزرعه نو  - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3964/66

2- آقای حسن منتظر - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3964/119
3- ورثه مرحوم محمد حسن احمدی فقیه - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3964/121

4- آقای ابوالفتح الهی نیا - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3964/1/105
5- خانم ربابه جوادیان - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 4035/10
6- آقای علی اسماعیلی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 4035/8

7- آقای محسن باطنی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 4035/13
8- آقای فتح الله شفایی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/6/7

9- آقای محمد زیادی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/1/8
10- آقای عبدالله ضابط - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/9

11- آقای ابراهیم گایینی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 4036
12- آقای محمدعلی خادمی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/2/3
13- آقای علی داوطلب علیائی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/7

14- ورثه مرحوم امامی کوپایی - مالک ملک به شماره پلاک ثبتی شماره 3967/8   

آخرین اخطار  اعمال مـاده  9  لایحه قانونی نحوه خرید و تملک 
املاک و اراضی واقع در طرح فاز 5 بلوار عماریاسـر 

طبق مجوز شماره 159814 – 98/8/13 وزارت محترم کشـور

آخرین اخطار   

شهرداری قم در نظر دارد با رعایت تشریفات قانونی ، در بلوک SW14 بلوار پیامبر 
اعظم)صلی ا...علیه و آله وسلم( به مساحت 1745/04 مترمربع واقع در بلوار 
پیامبر اعظم)ص( )حرم – جمکران( حد فاصل بلوار سمیه و بلوار بسیج ، با سرمایه 
گذار ذیصلاح جهت ساخت مجموعه تجاری مشارکت نماید . سرمایه گذاران محترم 

می توانند به شرح ذیل نسبت به دریافت و تحویل اسناد اقدام نمایند.
• قیمت عرصه : 305،382،000،000 ریال .

• مبلغ عوارض صدور پروانه بخش تجاری :  114،917،892،107 ریال .
• مهلت و محل دریافت اسناد و کسب اطلاعات تکمیلی: 99/۴/22 لغایت 

99/5/2 ، حوزه سرمایه گذاری شهرداری مرکز قم، تلفن 025-36104352 .
• مهلت و محل تحویل پاکت پیشنهادها :تا پایان وقت اداری مورخ 99/5/5  ، 

اداره کل حراست شهرداری مرکز . 
حساب  شماره  به  واریز  ریال   5،000،000 مبلغ  اسناد:  خرید  هزینه   •

100600160021 .نزد بانک شهر بنام شهرداری قم .
• مبلغ سپرده شرکت در فراخوان : 2 میلیارد ریال.

• سایر شرایط فراخوان در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کننده پس از 
دریافت اسناد و مشخصات مکلف است کلیه اسناد و مدارک را امضاء و به همراه 

پیشنهاد ارائه نماید.
آدرس شهرداری قم : بلوار امام موسی صدر.تلفن:36104000 

www.QOM.ir:وب سایت

فراخوان عمومی مشارکت در ساخت مجموعه تجاری در 
بلوک SW14 بلوار پیامبر اعظم)صلی ا...علیه و آله وسلم(

فراخوان عمومی) نوبت اول(

زنگ خطر کرونا مجددا در قم به صدا درآمده است
آمار بستری ها در قم 2 برابر شده است
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 رییس جمهوری در جلسه رؤسای کمیته های تخصصی ستاد ملی مبارزه با 
کرونا گفت: با توجه به اختیاراتی که به استانداران داده شده باید محدودیت ها 

هوشمندانه و متناسب با علل شیوع در هر منطقه اعمال و اجرا شود. 
»حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی« روز پنجشنبه در جلسه رؤسای 
کمیته های تخصصی ستاد ملی مبارزه با کرونا، کمیته درمان ستاد ملی مبارزه 
با کرونا را نیز به بررسی و شناسایی دقیق علل متفاوت شیوع دوباره بیماری در 
هر منطقه از کشور موظف کرد و گفت: با توجه به اختیاراتی که به استانداران 
داده شده باید محدودیت ها هوشمندانه و متناسب با علل شیوع در هر منطقه 

اعمال و اجرا شود.

وی با اشاره به جایگاه ایران از لحاظ میزان شدت آلودگی در اوایل شیوع کرونا، 
اظهار داشت: خوشبختانه با سیاستگذاری و اجرای دقیق و عملی برنامه های 
طراحی شده و انسجام بخشی و هماهنگ سازی تمام بخش ها و دستگاه های 
کشور و تلاش بی وقفه و افتخار آمیز کادر درمانی توانستیم موج اول شیوع کرونا را 
در مراکز استان ها مهار کنیم و در اردیبهشت و خرداد ماه به آرامش نسبی برسیم.
رییس جمهوری با بیان اینکه در ماه های گذشته به سرعت توانستیم در میان 
کشورهای جهان به لحاظ میزان ابتلا و آمار قربانیان به رده های پایین برسیم، 
گفت: اقدامات و برنامه ریزی ما در این زمینه موجب تحسین سازمان بهداشت 
جهانی شد و بسیاری از کشورهای جهان خواستار استفاده از تجارب ایران در 
این مقابله با بیماری کرونا شدند،  اما مهمترین عامل این موفقیت بزرگ، همراهی 

و همکاری مردم در اجرای کامل دستورالعمل ها بود.
روحانی با اشاره به شرایط دو هفته اخیر و انتقاد از جدی نگرفتن محدودیت ها 
و دستورالعمل ها از سوی مردم بویژه در گردهمآییهای دوستانه و محافل گوناگون 
بویژه عروسی ها و عزاها، آن را عامل اصلی و مهم در شیوع دوباره در هفته های 
اخیر خواند و خاطرنشان کرد: در این موج جدید دو خطر بزرگ فرسودگی و 
خستگی کادر درمان کشور و بالا رفتن تعداد بستری ها در بیمارستان ها و بخش 
های ویژه و تکمیل بخش بزرگی از ظرفیت پذیرش بیمارستانی است که نباید 

اجازه بدهیم این وضع ادامه یابد.
وی به برخی گزارش ها مبنی بر افزایش ابتلای تعدادی از پرستاران و پزشکان 
به کرونا در نقاط مختلف کشور اشاره و با تاکید بر ضرورت جلوگیری از این روند، 
گفت: کمیته اجتماعی -امنیتی ستاد مبارزه با کرونا باید برنامه هایی را برای 
ممانعت از برگزاری تجمعات و محافل گوناگون، به عنوان اصلی ترین عامل شیوع 

بیماری با دقت اجرا کند.
روحانی همچنین با اشاره به تجربه موفق برگزاری مراسم شب های قدر در ماه 
مبارک رمضان، کمیته های اجتماعی - امنیتی و درمان را موظف کرد با رایزنی و 
مشورت دستگاه های مرتبط دستورالعملهای دقیق و شفاف برای برگزاری مراسم 
عزاداری و سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین)ع( در ماه محرم را طراحی و 

تدوین کرده و برای تصویب به ستاد ملی مبارزه با کرونا ارائه کنند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاداسلامی  استان قم :

برنامه های فرهنگی به سمت سبک زندگی 
جدید سوق داده شود 

 مدیرکل فرهنگ و ارشاداسلامی  استان قم تغییر سبک زندگی با توجه به شرایط جدید 
کشور را مورد تأکید قرار داد و گفت: مردم را باید با این سبک زندگی جدید آشنا کرده و 

برنامه های مختلف فرهنگی را باید به سمت سبک زندگی جدید ببریم. 
عمومی  فرهنگ  شورای  جلسه  نودمین  یکصدو  حسینی کاشانی   در  سید موسی 
استان در تالار شهید آوینی اداره کل  ارشاد ، با اشاره به پیشروی ویروس کرونا در کشور 
اظهار داشت: در راستای فرهنگ سازی برای ترغیب مردم برای مقابله با این ویروس، 

برنامه های مختلف فرهنگی در دستور کار داریم.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد  اسلامی استان قم بیان کرد: با توجه به شرایط جدید کشور 
و شیوع این بیماری باید تغییر رویکردی در برنامه ریزی ها دنبال کنیم، در این رابطه 
باید به معاونت بهداشت کمک کنیم تا کمترین مشکل را در مواجهه با ویروس کرونا 
داشته باشیم. حسینی کاشانی از ارسال برنامه های متنوع  فرهنگی از سوی ارگان ها 
و دستگاه های اجرایی در دوران کرونا به این اداره کل خبر داد و گفت: شهرداری، 
ورزش و جوانان، اوقاف و امور خیریه و کانون های فرهنگی هنری مساجد جزو ارگان ها 
و نهادهایی بودند که برنامه های متنوع خود را در راستای مقابله با بیماری کرونا برای ما 
ارسال کرده اند. وی بیان کرد: نمره قابل قبول استان قم در مقابله با بیماری کرونا به 
سبب همراهی مردم و نیروهای جهادی بوده اما درصورتی که رعایت نکردن پروتکل های 
بهداشتی و رعایت فاصله گذاری اجتماعی ممکن است مجدداً به روزهای پیک بیماری 
برگردیم.  حسینی کاشانی با تأکید بر تغییر رویکرد برنامه های فرهنگی در استان گفت: 
برگزاری دوره های آموزشی، کمپین های فرهنگی و اجتماعی، برگزاری منبر مجازی، 
نشریه ها و ویژه ها برای فضای مجازی، ترویج فرهنگ کتاب خوانی، تولید و انتشار 
آثار هنری، برگزاری نشست های علمی و فرهنگی به صورت ویدئوکنفرانس و انجام 
مشاوره های تلفنی و مجازی جزو 17 برنامه پیشنهادی هستند که به صورت مجازی 
قیدشده که انجام شوند. مدیرکل فرهنگ و ارشاداسلامی  استان قم تغییر سبک زندگی 
با توجه به شرایط جدید کشور را مورد تأکید قرار داد و افزود: مردم را باید با این سبک 
زندگی جدید آشنا کرده و برنامه های مختلف فرهنگی را باید به سمت سبک زندگی 

جدید ببریم و متناسب با این سبک زندگی برنامه هایی را تدوین و اجرا کنیم.
حسینی کاشانی خاطرنشان کرد: زدن ماسک، شستن دست و رعایت فاصله گذاری 
این  تا  کنند  کمک  مختلف  دستگاه های  باید  که  بوده  دستورالعملی  اجتماعی 3 

شیوه نامه ها را برای اجرا و تبلیغ در اختیار دستگاه های فرهنگی و رسانه ای قرار دهیم.
 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم :

بانک ها حق تعطیلی واحدهای تولیدی را ندارند
 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم با اشاره به تشکیل هیات خبرگان بانکی 
در این استان، گفت: بانک های عامل قم حق صدور اجراییه و تعطیلی واحدهای 

تولیدی را ندارند. 
بخش  و  دولت  وگوی  گفت  شورای  جلسه  پنجمین  و  سی  در  غضنفری  مهرداد 
خصوصی که در تالار کرامت استانداری قم برگزار شد، با اشاره به نقش جلسه های 
استانی در تصمیم گیری های کلان استانی، اظهار داشت: در راستای تصمیم گیری 

جامع در جلسه ها حضور اعضای اصلی در شورا ضروری است.
وی  با مهم دانستن نقش آفرینی تمام بانک ها و موسسه های مالی و اعتباری در عرصه 
گردشگری، اضافه کرد: یکسان سازی فرآیندها و تسهیل در ساز و کار تسهیلات اعطایی 

به واحدهای تولیدی ضروری است.
غضنفری گفت: کارکردها و نقش بانک گردشگری به عنوان یک بانک تخصصی در 
حوزه گردشگری در استان مشخص، و گزارشی از فعالیت های این بانک و تسهیلات 
پرداختی در حوزه گردشگری نیز ارائه شود.  وی با تاکید بر اهمیت ارائه طرح پیشنهادی 
برای تسهیلات ویژه واحدهای گردشگری در تامین سرمایه در گردش، ادامه داد: در 
خصوص کمک به واحدهای تولیدی باید به مصوبه های کارگروه ها استناد شود و هرگونه 
اقدامی که منجر به اختلال در فرآیند واحد تولیدی شود غیر قابل قبول است. معاون 
استاندار قم با اشاره به اینکه بخش عمده ای از واحدهای تولید راکد بر اساس بدهی 
های بانکی در گذشته است، یادآور شد: طبق مصوبه های کارگروه های استانی که 
مراحل  قانونی لازم را نیز طی کرده است، بانک های عامل حق صدور اجرایی و تعطیلی 
واحدهای تولیدی را ندارند. غضنفری از تشکیل هیات خبرگان بانکی  در استان  با 
دستور رئیس بانک مرکزی کشور خبر داد و خاطر نشان کرد: اعضای این هیات می 
توانند با کارشناسی و ارائه دیدگاه های تخصصی در حوزه اقدام های بانکی، نقش 
مهمی در تصویب دستورالعمل های مناسب برای حل مشکل های واحدهای تولیدی 
ایفا کنند. در این جلسه پیرامون مباحث گردشگری، امور مالیاتی، امور بیمه ای، مسائل 

بانکی، عوارض شهرداری و مسائل زیرساختی آب، برق و گاز بحث و تبادل نظر شد.
 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

اولویت اصلی طرح های عمرانی
 ایمنی و کیفیت است

ایمنی  اهمیت  بر  تاکید  ضمن  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
درطرح های عمرانی گفت: ایمنی و کیفیت اولویت اصلی اجرای این طرح ها در استان 

می باشد. 
قم محسن بهشتی در جلسه شورای فنی استان که در تالار کرامت استانداری قم 
برگزار شد، با اشاره به اهمیت نظارت بر طرح های عمرانی در استان، اظهار داشت: 

طرح های عمرانی در استان باید با کیفیت و به بهترین شکل ممکن اجرا شود.
وی با بیان اهمیت ایمنی طرح ها و  عمرانی، اضافه کرد: امنیت ساکنان در این امکان 
و به ویژه در فضاهای آموزشی از موارد و فاکتورهای مهم در نظارت بر اجرای این طرح 
ها به شمار می آید.  بهشتی همچنین طرح اتصال 75 متری عمار یاسر به آزاد راه قم- 
کاشان را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: اعتبار اجرای این طرح بالغ بر هزار و 600 
میلیارد ریال است که برای اجرای تقاطع و تملک در محدوده طرح نیاز است و در این 

راستا استفاده از منابع ملی کارگشا خواهد بود.
وی همچنین با تاکید بر محدودیت بودجه های عمرانی در سطح کشور و استان، ادامه 
داد: در تخصیص بودجه به طرح های عمرانی در دستگاه های اجرایی استفاده بهینه 
و بهره وری اصلی مهم است که باید مدیران استان از تمام ظرفیت ها برای عملیاتی 

ساختن و تکمیل طرح های خود استفاده کنند.
 در این جلسه ضمن ارائه گزارش ضوابط و بخشنامه های ابلاغی جدید در حوزه نظام 
فنی و اجرایی، گزارش اقدامات کار گروه های پیمان و ضوابط فنی، نظارت و مصالح و 

تجهیزات ساختمان ذیل شورای فنی استان بیان شد.
 

فرماندار قم :

کمبود ماسک درداروخانه ها
 برطرف شود

فرماندار گفت: مردم به داروخانه مراجعه می کنند ولی داروخانه ها  با کمبود ماسک 
روبه رو هستند و این موضوع باید با مدیریت و توجه مسئولان برطرف شود.

مرتضی حیدری در جلسه ستاد پیشگیری و مقابله با بحران استان که در سالن کرامت 
استانداری قم برگزار شد، با اشاره به شیوع دوباره ویروس کرونا و اهمیت توجه تأمین 
ماسک در استان اظهار داشت: اگر موانع برطرف شود قادر به صادرات ماسک به خارج 

از استان هستیم.
وی افزود: ماسک های موجود به دو بخش N95 و سه لایه تقسیم می شود که در زمینه 
ماسک N95 به میزان مصرف استان تولید می شود و مازاد بر نیاز به استان های موردنیاز 
ارسال و فروخته می شود. فرماندار قم با بیان اینکه در زمینه ماسک 3 لایه از یک ماه 
گذشته پیش بینی امروز را می کردیم و در زمینه قیمت و مجوز و همچنین مواد اولیه 
اقدامات لازم مدنظر بود که مشکل مواد اولیه برطرف شده است، تصریح کرد: با توجه 
به شیوع کرونا واحدهای تولیدی که در زمینه تولید ماسک فعالیت می کنند، مشکلات 
اولیه دارند و در این زمینه باید اهتمام لازم وجود داشته باشد. وی با اشاره به لزوم رفع 
مشکلات تولیدکنندگان ماسک در استان گفت: مشکل اصلی این بوده که هنگامی که 
از قیمت گفته می شود گره کور وجود دارد، چون تولیدکننده مواد اولیه را با قیمت بالاتر 
می خرد و ما تحمیل می کنیم که با قیمت قبل بفروشد که این موضوع سبب تعارض 
می شود. حیدری با بیان اینکه 13 واحد تولیدی در استان در حال تولید ماسک هستند، 
ادامه داد: باید برای هرکدام سهمیه ای مشخص شود تا از تولید خود به استان بدهند و 

پاسخگوی تقاضای مردم قم باشند.

هیاهو برای هیچ
اعلام خبر تدوین برنامه جامع همکاری های 25ساله 
شد.برخی  متفاوتی  واکنشهای  سبب  چین،  و  ایران 
مخالفتها با این توافق، آن گونه بود که  حساسیت افکار 
عمومی را در پی آورد  و اظهارنظرهای پرشمار ی در فضای 

مجازی، ایجاد کرد.اکنون می توان این پرسش را مطرح کرد که برنامه جامع همکاری ایران 
و چین، چه محتوایی دارد و آن واکنشهای انتقادی، چگونه قابل تبیین است؟

1-ایران و چین به دلایل گوناگون، مناسبات نزدیکی دارند.برنامه جامع، اصول و کلیاتی 
را برای همکاری های متنوع دوطرف در عرصه های دفاعی، سیاسی،  نیرو،  انرژی، 
فرهنگی، اقتصادی ، فناوری و ارتباطات، براساس نیازهای متقابل دربرمی گیرد.این 
برنامه بیش از آنکه به جزییات بپردازد، نقشه راهی برای همکاری های آینده ترسیم می 
کند، هیچ سازوکار قضایی برای رفع اختلاف دربرندارد و اجرای آن به تداوم مناسبات 
دوستانه، بستگی دارد.ایران و چین نیازهای خود را،، بر اساس توانمندیها و ظرفیتهای 
طرف مقابل، در این برنامه گنجانده اند و تامین نیازهای طرف مقابل را بر اساس توانایی 
ها و  امکانات خود پذیرفته اند.این برنامه جزییات اجرایی را در حوزه های مختلف به 
گفتگوهای آینده پیوند داده است.آشکار است که توافق های مشخص مرتبط با هر 
موضوع به همراه جزییات آن، برای عملیاتی سازی محورهای مندرج در این برنامه، بر 
اساس قوانین و مقررات داخلی دو طرف تدوین خواهد شد و  فرایند عادی خود را مانند 

سایر موارد مشابه، پشت سر خواهد گذاشت.
2-دو واکنش منفی در برابر این برنامه بیش از واکنشهای دیگر، مورد توجه قرار گرفت.
احمدی نژاد با اشاره ضمنی به این توافق، آن را خلاف مصالح مردم دانست و مدعی شد 
این توافق از آنجا که به دوراز چشم ملت منعقد شده است، بی اعتبار است.اکنون می 
توان این پرسش را مطرح کرد که آیا منظور احمدی نژاد آن است که باید همه توافقهای 
خارجی ایران، در مقابل دوربین ها و با حضور خبرنگاران منعقد شود؟ آیا چنین روشی در 
دنیا سابقه دارد؟ به علاوه آیا نباید به سازوکارهای قانونی مانند بررسی معاهدات و توافق 
نامه ها در مجلس و انتشار متن آنها برای آگاهی ملت اکتفا کرد؟به علاوه اگر احمدی 
نژاد معتقد است همه قراردادها تنها وقتی در مقابل ملت، منعقد شود دارای اعتبار است، 
چرا این روش را درباره صدها توافقی که در زمان ریاست جمهوری اش منعقد شد، اجرا 
نکرد؟این نکته را هم باید اضافه کرد که مفید یا زیان بار بودن توافقات خارجی، بیش از آنکه 
به انعقاد آنها در برابر دوربین ها بستگی داشته باشد، به کارشناسانه بودن آن، وابسته است.
به عنوان مثال اگر قرارداد تولید خودرو در ونزوئلا- که در زمان احمدی نژاد بسته و  سبب 
زیان هنگفت صنعت خودروسازی ایران شد-با بررسی های کارشناسی و البته با احترام به 
نظر کارشناسان ، همراه شده بود، زیان صنعت کشور، افزایش نمی یافت.سرانجام آنکه او 
هرچند مدعی است برنامه همکاری ایران و چین، مخالف منافع ملت است اما نمی تواند 

حتی یک  ماده و بند و عبارت آن  برنامه را به عنوان مستند ادعایش ذکر کند.
3-اگرچه احمدی نژاد این توافق را مخالف منافع مردم نامید، اما رضا پهلوی با طرح این 
ادعا که این توافق »ننگین«است و  موجب حضور ارتش بیگانه در ایران می شود، نشان داد 
دست بالای دست بسیار است.البته جناب شازده هم به خود زحمت نداد که نشان دهد 
کدام ماده و بند این توافق را و به کدام دلیل، ننگین می داند و یا کدام بخش آن، سبب 

حضور ارتش بیگانه در ایران می شود.
تدوین توافقهای خارجی به ساعتها کار کارشناسی و مبتنی بر منافع ملی نیارمند است.
البته باید امکان اظهارنظر شهروندان درباره همه موضوعات از جمله توافق های خارجی، 
فراهم گردد.اما اینکه عده ای بدون بررسی این توافقات و بر اساس منافع شخصی، شعارها 
و ادعاهایی را درباره قراردادهای خارجی مطرح کنند، هیچ نسبتی با منافع ملی ندارد.

البته اگر منافع ملی، بیش از منافع شخصی برای آنها مهم باشد.
 کارشناس ارشد دیپلماسی و سازمان های بین المللی

مجلس یازدهم
القای حاکمیت دوگانه

بیش از 40 روز از آغاز به کار مجلس یازدهم می گذرد. 
مجلسی که اکثر نمایندگان آن با شعار رونق اقتصادی و 
از کم  بهبود معیشت مردم گام در آن گذاشته اند. فارغ 

و کیف برگزاری انتخابات و میزان مشارکت، تأمل در آثار و پیامدهای نتیجه انتخابات 
و فعالیت 40 روزه مجلس یازدهم بر اقتصاد، بازار و معیشت مردم، دربردارنده نکات 

قابل تأملی است. 
نرخ دلار در 3 اسفندماه 98، 14500 تومان بود که این نرخ در 7 خرداد 99 )شروع 
به کار مجلس( به رقم 17 هزار تومان افزایش یافت و در 16 تیرماه 21 هزار و 800 
خریدوفروش شد. سکه در 3 اسفندماه 5 میلیون 760 هزار تومان قیمت داشت که این 
قیمت در 7 خرداد به 7 میلیون و 360 هزار تومان و در 16 تیرماه به 10 میلیون تومان 
رسید. بر این اساس قیمت دلار در 16 تیرماه نسبت به 3 اسفندماه 50 درصد و نسبت به 
7 خرداد 28 درصد افزایش داشته است. قیمت سکه نیز در این زمان به ترتیب 43 درصد و 
27 درصد افزایش را تجربه کرده است. به این موارد افزایش قیمت مسکن و اقلام خوراکی 
را اضافه کنید. به طورقطع منظور نویسنده از ارائه این آمار و داده ها این نیست که مجلس 
یازدهم عامل و باعث این افزایش قیمت ها است. اما این نکته قابل توجه است که مجلس 
یازدهم در شرایطی فعالیت خود را آغاز کرد که روند افزایش قیمت ها وجود داشت. حداقل 
انتظار این بود مجلس جدید با توجه به شعار ثبات و آرامش اقتصادی و بهبود معیشت، با 
مواضع و اقدامات اطمینان بخش و اعتماد ساز به اقتصاد و بازار و مردم، نه باعث توقف روند 

افزایشی قیمت ها بلکه حداقل از شدت افزایش قیمت ها بکاهد.
تأمل در عملکرد 40 روزه نمایندگان مجلس یازدهم علی رغم اینکه جلسات علنی و 
غیرعلنی متعددی با مقامات اقتصادی کشور برگزار کردند، بیش از آنکه مبتنی بر یک 
حرکت هدفمند، برنامه محور، سازنده و اعتماد ساز برای بهبود شرایط اقتصادی کشور 
باشد، بیشتر یک حرکت هیجانی و سیاسی باهدف مچ گیری، تخریب و تضعیف نهاد 
اجرایی کشور بوده که دستاوردی جز نهادینه شدن القای حاکمیت دوگانه و چندگانه و 

افزایش و رسمیت یافتن اختلافات سیاسی در سطوح کلان کشور نداشته است. 
تصور شود این شرایط برای فعالان اقتصادی و حتی عامه مردمی که حداقل انتظار 
آن ها، نمایان شدن کورسویی از امید و اطمینان در سطح حاکمیت کشور برای رفع 
مخاطرات و تهدیدهای اقتصادی است، چه پیامی دارد؟؟ آیا این شرایط پیامدی غیر از 
ناامیدی بیشتر و افزایش بی اعتمادی و درنتیجه تشویق بیشتر به روی آوری به سفته بازی 
و سوداگری حتی برای مردم عامه در پی خواهد داشت؟  نمایندگان مجلس یازدهم کافی 
است تأملی در عملکرد 40 روزه خود داشته باشند و ببینند مواضع، سخنرانی ها، طرح ها، 
نامه نگاری ها آن ها )که نقل محافل است(، از طرح های روزانه )مانند تشکیل کمیسیون 
سیر و عدس( تا نامه نگاری روسای تازه کار کمیسیون ها به رئیس قوه مجریه و همچنین 
طرح سؤال و استیضاح رئیس جمهور و حتی طرح استیضاح هیئت رئیسه تازه کار مجلس، 
چه تأثیرات منفی در زندگی روزمره مردم در پی دارد؟ معمولًا تغییر دولت ها و مجالس در 
همه کشورها، فرصتی برای برون رفت سریع از بحران ها و چالش ها با بهره گیری از ظرفیت 

اعتمادسازی جدید است و نه تداوم و تشدید بحران ها و چالش ها.
کارشناس مسائل اقتصاد سیاسی 

سخنگوی وزارت بهداشت،:

جان باختگان کرونا در کشور به ۱۲ هزار و 
۴۴۷ نفر رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 252 هزار و 720 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 142 نفر در 24 ساعت 

گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 12 هزار و 447 نفر رسیده است. 
سیما سادات لاری روز جمعه درباره آخرین آمار ابتلای قطعی به ویروس کرونا و موارد 
فوت ناشی از ابتلا به این ویروس در کشور بیان کرد: از روزپنجشنبه  تا  20 تیر 1399 
و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 262 بیمار جدید مبتلا به کووید19 
در کشور شناسایی شد که هزار و 455 نفر از آنها بستری شدند. با این حساب،  مجموع 
بیماران کووید19 در کشور به 252 هزار و 720 نفر رسید. وی ادامه داد: متاسفانه در 
طول 24 ساعت گذشته، 142 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به 12 هزار و 447 نفر رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: 
خوشبختانه تاکنون 215 هزار و 15 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 
شده اند. همچنین 3319 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری 
تحت مراقبت قرار دارند. لاری اظهار کرد: تا کنون یک میلیون و 922 هزار و 501 آزمایش 
تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.معاون وزیر بهداشت اظهار کرد: توصیه 
اکید وزارت بهداشت در این شرایط، پرهیز از سفر و ترددهای غیرضروری به ویژه سفر به 

استان های خراسان رضوی و مازندران است.

اخبار

علیرضا سلطانی*

حسن بختیاری زاده*

روحانی در نشست کمیته های ستاد مقابله با کرونا: 

محدودیت ها متناسب با علل شیوع کرونا در هر منطقه اعمال شود

امام جمعه قم گفت: بخش مهمی از مشکلات و  موانع داخلی کشور به بی تدبیری ها 
با  قضایی  دستگاه  برخورد  زمینه  این  در  که  برمی گردد  عده ای  مدیریت  سوء  و 

دست های ناپاک و مفسدان مهم و تأثیرگذار است. 
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم در مصلای 
به عوامل داخلی  تورم کشور  و  از مشکلات معیشتی  قدس، اضافه کرد: بخشی 

بازمی گردد که دراین بین بی تدبیری ها و وجود دست های ناپاک نقش بسزایی دارد.
وی افزود: از مسئولان و مردم می خواهیم دست های ناپاک را معرفی کنند و از 
دستگاه قضایی هم انتظار می رود دست این افراد را از عرصه مدیریتی کشور قطع کند.
وی یادآور شد: با جهش تولید و افزایش حجم صادرات مشکل اشتغال و بیکاری در 

کشور حل می شود.
سعیدی خاطرنشان کرد: بیکاری یکی از 5 آسیب اصلی و عمده در کشور ما است و 

این معضل عامل اصلی فساد، اعتیاد و کاهش نرخ ازدواج می باشد.
وی اظهار داشت: تحقق جهش تولید برکات بسیار زیادی دارد که می تواند مشکلات 

اصلی کشور را سامان ببخشد.
وی همچنین با اشاره به هتک حرمت آیت الله سیستانی از مراجع تقلید جهان اسلام 
توسط یکی از رسانه های سعودی اظهار داشت: این بی احترامی بعد آن صورت گرفت 
که این مرجع بزرگ جهان اسلام با هدایت های خود طرح های آمریکایی و سعودی را 

در منطقه بی اثر کرد.

سعیدی ادامه داد: جسارت به هرکدام از مراجع تقلید، توهین و جسارت به تمام 
شیعیان در سراسر جهان است.

توهین روزنامه سعودی الشرق الاوسط به حضرت آیت الله سیستانی موج خشم 
کاریکاتور  انتشار  با  روزنامه  این  برانگیخت؛  را  کاربران شبکه های مجازی  نفرت  و 
توهین آمیز از آیت الله سیستانی در شماره 15193 در بالای صفحه 13 مرتکب این 
اهانت شد که البته برخلاف قانون آزادی نشر است و توهینی آشکار به بزرگان دینی و 

حاکمیت عراق به شمار می رود.
هتک حرمت به آیت الله سیستانی در حالی صورت می گیرد که پیروزی بر گروه 
تروریستی داعش به برکت فتوای جهاد کفایی بود که ایشان صادر و تمام ملت عراق 
از آن تبعیت کرد و با وحدت پیروزی بزرگی برای عراق، منطقه و همه جهان تحقق 

بخشیدند.
وی در ادامه گفت: شورای نگهبان چشم بینای نظام و سد محکمی در برابر انحراف ها 

و تلاش عده ای برای نفوذ به بدنه نظام اسلامی در 4 دهه گذشته بوده است.
با  نگهبان  شورای  داشت:  بیان  معصومه)س(  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
حساسیت هایی که به خرج داده همیشه خاری در چشم مستکبران و منحرفان بوده 

است.
سعیدی در پایان بیان داشت: خاک ریز نخست برای مقابله با هجمه های دشمنان در 

مساله فرهنگ عفاف و حجاب، اهمیت دادن به بنیان خانواده است.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :

دستگاه قضایی با دست های ناپاک و مفسدان اقتصادی برخورد کند 

پیامی  امور خارجه کشورمان در  وزارت   سخنگوی 
توییتری با بزدلانه خواندن ترور سردار سلیمانی توسط 
آمریکا، گفت که ایران این جنایت را نه فراموش می کند 

و نه می بخشد. 
امور خارجه  وزارت  سید عباس موسوی سخنگوی 
پیامی  در  پنجشنبه شب  ایران  اسلامی  جمهوری 
توییتری نوشت: ترور بزدلانه سردار سلیمانی، قهرمان 
مبارزه با تروریسم منطقه ما، »قتلی خودسرانه« و نقض 

آشکار منشور ملل بود.
وی افزود: ایالات متحده مسئول این اقدام جنایت بار 
است و با حمله لفظی به سازمان ملل نمی تواند این 
مسئله را سفیدنمایی )ماست مالی( کند. نه فراموش 

می کنیم و نه می بخشیم.
توییت  این حالی  در  امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
شورای  نشست  چهارمین  و  چهل  که  کرد  منتشر  را 

حقوق بشر سازمان ملل متحد در روز پنجشنبه که در 
ژنو برگزار شد، به صحنه محکومیت اقدامات فراقانونی 
رساندن  شهادت  به  جمله  از  دولت ها،  خودسرانه  و 
سردار قاسم سلیمانی فرمانده شهید نیروی قدس سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی توسط رژیم آمریکا تبدیل شد.
گزارشگر سازمان ملل متحد در امور اعدام های خارج 
از روال قانونی در ابتدای نشست با ایراد سخنانی یادآور 
بلندپایه  مسئول  یک  سلیمانی  )شهید(  سردار  شد؛ 
مورد  که  است  دارای حاکمیت  در یک کشور  دولتی 

هدف ارتش آمریکا قرار گرفت. 
آمریکا  ایالات متحده  اینکه  بیان  با  اگنس کالامارد 
ضرورت  درباره  محکم  شواهدی  و  اسناد  نتوانسته 
حمله به کاروان حامل سردار سلیمانی ارائه کند نتیجه 
گرفت که ترور فرمانده سپاه قدس اقدامی خودسرانه، 

غیرقانونی و نقض حقوق بشر بوده است. 

در همین پیوند سفیر و نماینده دائم کشورمان نزد 
دفتر سازمان ملل متحد در ژنو هم هشدار داد که آمریکا 
و کشوری که پهپاد مورد استفاده در عملیات ترور سردار 

سلیمانی را میزبانی کرده باید پاسخگو باشند.
»اسماعیل بقایی هامانه« خاطر نشان کرد، ترور سردار 
سلیمانی اقدامی غیرقانونی و جنایت بزرگی است که 

صلح و امنیت جهان را به خطر انداخته است.
وی یادآور شد که این اقدام نه تنها نقض قوانین بین 
الملل و منشور ملل متحد، بلکه نقض قوانین حقوق 
بشری است و گزارش گزارشگر سازمان ملل در رابطه با 

ترور فرمانده نیروی قدس ایران، قابل چالش نیست .
نمایندگان سایر کشورهای حاضر در این نشست از 
جمله افغانستان، لیبی، استرالیا، سوریه، عراق و کوبا 
نیز اقدامات یکجانبه، خودسرانه و خارج از روال قانونی 

را محکوم کردند.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 ترور بزدلانه سردار سلیمانی نقض آشکار منشور ملل بود

و  مردم  گفت:   مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس   
کشورهای منطقه از حضور آمریکا استقبال نمی کنند 

و پاسخ ما به یاوه گویی های آمریکا ادامه دارد.
کل  ستاد  رئیس  باقری  محمد  سرلشکر  سردار 
نیروهای مسلح در سفر به سوریه با »علی ایوب« وزیر 
دفاع این کشور دیدار و طرفین در زمینه گسترش  

همکاری های نظامی توافقنامه امضا کردند.
بر اساس این گزارش،  توافق نامه همکاری ایران و 
سوریه بر گسترش همکاری های نظامی و امنیتی در 
زمینه  فعالیت نیروهای مسلح و ادامه هماهنگی ها 

تأکید دارد.  
در گفتگوی رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با وزیر 
بررسی  را مورد  اوضاع سوریه  دفاع سوریه دو طرف 
قرار دادند و  برضرورت خروج نیروهای بیگانه ای که به 

صورت غیرقانونی وارد این کشور شدند تاکید کردند.
اینکه  بر  تاکید  با  دیدار  این  در  باقری  سرلشکر 

سامانه های پدافند هوایی سوریه را در راستای تحکیم 
همکاری های نظامی میان دو کشور، تقویت خواهیم 
تعهدات خود در  کرد، گفت:ترکیه کمی در اجرای 
قبال تفاهمات صورت گرفته در آستانه مبنی بر خارج 
داشته  تأخیر  سوریه  از  تروریستی  گروه های  کردن 

است.
وی افزود: ترکیه باید بداند که حل مشکلات امنیتی 
کشور از طریق مذاکره و ایجاد تفاهم با طرف سوری 
و نه از طریق حضور نظامی در خاک سوریه صورت 

می پذیرد.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح همچنین تأکید 
آمریکا  حضور  از  منطقه  کشورهای  و  مردم  کرد:  
استقبال نمی کنند و پاسخ ما به یاوه گویی های آمریکا 

ادامه دارد.
سرلشکر باقری در پایان تاکید کرد: توافق امضا شده 
اراده ما را برای همکاری مشترک در زمینه مقابله با 

فشارهای آمریکا بالا می برد.
علی ایوب در این دیدار با بیان اینکه اگر دولت آمریکا 
می توانست ایران، سوریه و محور مقاومت را به زانو در 
بیاورد، یک لحظه هم درنگ نمی کرد، گفت: هر چه 
هزینه پایداری بالاتر برود با این حال، کمتر از هزینه 

تسلیم شدن است.
وی همچنین در ارتباط با تحریم آمریکا علیه سوریه 
سوری ها  با  سزار  قانون  گفت:  »سزار«  به  موسوم 
می جنگد در ]تهیه[ خوراک، دارو و غذای کودکانشان. 

تلاش می کنیم با تبعات این قانون مقابله کنیم.
وزیر دفاع سوریه افزود: اسرائیل شریک قوی آمریکا 
تروریستی  گروه های  است.  سوریه  علیه  جنگ  در 

بخشی از تجاوزات اسرائیلی ها هستند.
 2011 سال  از  که  سوریه  ارتش  کرد:  تأکید  وی 
ایستادگی کرده و ساختار سوریه را حفظ کرده است 

و بدون شک پیروز خواهد شد.

سرلشکر باقری:

پاسخ ما به یاوه گویی های آمریکا ادامه دارد

 مسئول دفتر اجتماعی سیاسی حوزه های علمیه کشور گفت: بر اساس آخرین آمار 
20 هزار طلبه جهادی خواهر و برادر کشور وارد میدان مبارزه با کرونا شده و به هموطنان 

کشور خدمات ارائه می کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسن زمانی چهارشنبه شب در یک صد و نودمین 
جلسه شورای فرهنگ عمومی قم اظهار داشت: به دنبال شیوع کرونا ستاد مدیریت 
بحران حوزه متشکل از هفت نهاد حوزوی اعم از مرکز مدیریت حوزه های علمیه برادران 
و خواهران، جامعه الزهرا )س(، جامعه المصطفی )ص(، دفتر تبلیغات اسلامی، سازمان 

تبلیغات اسلامی و مرکز خدمات حوزه های علمیه فعالیت خود را آغاز کرد.
کشور  شهرستان های  و  استان ها  تمامی  در  حوزه  بحران  ستاد  این که  بابیان  وی 

تشکیل شده است، افزود: در قم به دلیل این که بیشترین ظرفیت حوزوی را داشتیم 
از روزهای نخست بحران اعلام آمادگی کردیم و انواع خدماتی که حوزویان و طلبه ها 

می توانند انجام دهند بر اساس تنوع کاری کمیته های تخصصی تقسیم بندی شد.
وی افزود: 10 کمیته تخصصی شکل گرفت و یک هزار و 200 طلبه نیز در آن ها تقسیم 
شدند.  زمانی با اشاره به عناوین برخی از این کمیته ها کمیته بین الملل را ازجمله آن 
دانست و گفت: این کمیته نامه هایی را به شخصیت های برجسته شیعه و امت اسلامی، 

ادیان و مراکز بین المللی ارسال کرده است.
وی بابیان این که کمیته صدور فتوا نیز در دفتر رهبر معظم انقلاب مستقر است  افزود: 

کمیته رسانه و تبلیغ نیز شامل همه رسانه های حوزوی است.

 مسئول دفتر سیاسی حوزه های علمیه:
۲۰ هزار طلبه جهادی در عرصه مبارزه با کرونا فعالیت می کنند
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افراد اغلب تصور می کنند کسانی که تمایلی به مصرف محصولات حیوانی 
ندارند، حجم زیادی از پروتئین موردنیاز برای بدن را از دست می دهند اما این 
باور کاملًا غلط است زیرا پروتئین های گیاهی جایگزین کاملی برای گوشت 
بوده و افراد می توانند با مصرف انواع لوبیا، اسیدهای آمینه ضروری بدن را 

تأمین کنند.
در کنار چربی ها و کربوهیدرات ها، پروتئین یکی از مواد مغذی مورد نیاز برای 
زندگی است. پروتئین ها ساختمان اصلی بدن شما هستند که برای ساختن 
هورمون ها،  آنزیم ها،  همچنین  و  پوست  و  اندام ها  تاندون ها،  ماهیچه ها، 
قرار  استفاده  مورد  ریز  مختلف  مولکول های  و  عصبی  انتقال دهنده های 

می گیرند.
بدن انسان به 20 اسیدآمینه مختلف احتیاج دارد که 11 مورد آنها غیرضروری 
بوده و توسط بدن تولید می شوند اما اسیدهای آمینه ضروری باید از طریق مواد 
غذایی به بدن وارد شود. پروتئین های حیوانی مانند گوشت، مرغ، تخم مرغ 
و شیر پروتئین های کاملی هستند، به این معنی که آنها تمام اسیدهای آمینه 

ضروری موردنیاز بدن را تأمین کرده و دارای بالاترین کیفیت پروتئین هستند.
پزشکی  در مجله  انجام  گرفته در سال 2019 که  از طرف دیگر، مطالعه 
JAMA منتشر شده، نشان داد که مصرف گوشت قرمز با افزایش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی، سکته مغزی و مرگ زودرس مرتبط است و در مقابل خوردن 

پروتئین های گیاهی درصد مرگ  و میر را کاهش می دهد.
آیا خوردن پروتئین در هر وعده غذایی ضروری است؟

بله. خوردن پروتئین به همراه هر وعده غذایی می تواند باعث رضایت شما پس 
از غذا خوردن و مهم تر از آن، رشد مؤثر ماهیچه ها شود؛ بنابراین بهتر است که 
میزان مصرف پروتئین را به طور مساوی در هر وعده غذایی تقسیم کنید؛ البته 
مقدار مناسب پروتئین برای هر فرد به عوامل مختلفی ازجمله میزان فعالیت، 
سن، حجم عضلات، اهداف بدنی و وضعیت فعلی سلامتی بستگی دارد اما 
هر فرد به طور معمول روزانه به 0.8 گرم پروتئین به ازای هر کیلوگرم وزن بدن 

خود احتیاج دارد. 
۷ نوع لوبیا برای تأمین پروتئین بدن

غذاهای مناسب گیاهی می تواند منبع کامل پروتئین و سایر مواد مغذی 
باشند که اغلب کالری کمتری نسبت به محصولات حیوانی دارند اما در بین 
محصولات گیاهی، لوبیاها حاوی پروتئین کاملی هستند، به این معنی که آنها 
هر 9 اسیدآمینه ضروری مورد نیاز بدن را تأمین می کنند. در زیر به معرفی ارزش 

غذایی و خواص انواع لوبیاها می پردازیم:
۱- نخود

یک پیمانه نخود آبگوشتی)یا لوبیای گاربانزو( پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 269 کالری

پروتئین: 7 گرم

فیبر: 12.5 گرم
آهن: 4.8 میلی گرم

منگنز: 48 گرم 
مس: 15.5 گرم

استفاده منظم از نخود در رژیم غذایی می تواند به کاهش خطر ابتلا به برخی 
سرطان ها مانند سرطان روده بزرگ، ریه و پستان، کاهش وزن، جلوگیری از 
افزایش سریع قند خون، کمک به گوارش، محافظت از بیماری های قلبی، 

بهبود خواب و تقویت حافظه کمک کند.
2- لوبیا چشم بلبلی

یک پیمانه لوبیا چشم بلبلی پخته  شده حاوی حدوداً: 
انرژی: 130.5 کالری

پروتئین: 5.7 گرم
فیبر: 7.3 گرم

آهن: 5 میلی گرم 
کلسیم: 182.7 میلی گرم

منیزیم: 74 میلی گرم
فسفر: 76.9 میلی گرم

سدیم: 4 میلی گرم
پتاسیم: 287 میلی گرم 

ایرانی ها لوبیا چشم بلبلی را با برنج و با نام دم پختک درست می کنند. این غذا 
از دو منبع سرشار از پروتئین )غلات و لوبیا( تهیه می شود. این نوع لوبیا به دلیل 
کم چرب و کم کالری بودن برای کاهش وزن بسیار مفید است. کنترل کلسترول 
خون، تنظیم قند خون، درمان دردهای قلبی و عروقی، حفظ سلامت پوست و 

تقویت رشد مو از دیگر خواص لوبیا چشم بلبلی است.
3- لوبیا قرمز

یک پیمانه لوبیا قرمز پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 225 کالری

پروتئین: 13 گرم
فیبر: 13.6 گرم

سدیم: 1.8 میلی گرم
آهن: 3.9 میلی گرم

کلسیم: 62 میلی گرم
فسفر: 244.3 میلی گرم

پتاسیم: 716.9 میلی گرم
مصرف این ماده غذایی بهترین راه برای تأمین پروتئین مورد نیاز بدن است. 
لوبیا قرمز فاقد چربی بوده و سطح کلسترول خون را کاهش می دهد. علاوه 
بر این، لوبیای قرمز باعث کاهش فشارخون، رفع یبوست، تقویت قلب و رفع 

سنگ کلیه می شود.
۴- لوبیا سیاه

یک پیمانه لوبیا سیاه پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 227 کالری

پروتئین: 15.2 گرم
فیبر: 15 گرم

کربوهیدرات: 40.8 گرم
آهن: 3.6 میلی گرم

کلسیم: 46.4 میلی گرم
فسفر: 240.8 میلی گرم

این نوع لوبیا خاصیت آنتی اکسیدان دارد و حاوی مقداری کلسترول مفید 
امگا 3 است. این ماده غذایی به دلیل دارا بودن مقدار زیادی فیبر به کاهش 
کلسترول خون و جلوگیری از تنگی عروق، سکته قلبی و مغزی کمک می کند. 
همچنین وجود آنتی اکسیدان در این گیاه سلاحی قدرتمند برای جلوگیری و 

مبارزه با انواع سرطان است.
کنترل قند خون، درمان اختلال جنسی، ارتقاء سیستم عصبی و درمان 

ناراحتی های گوارشی از دیگر خواص لوبیا سیاه است.
5- لوبیا سفید

یک پیمانه لوبیا سفید پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 255 کالری

پروتئین: 17 گرم
فیبر: 19.1 گرم

سدیم:  10.7 میلی گرم
کربوهیدرات:  44.9 گرم

آهن: 6.6 میلی گرم
کلسیم: 161.1 میلی گرم

پتاسیم: 1004.2 میلی گرم
فسفر: 202.3 میلی گرم

آهن و آنتی اکسیدان موجود در لوبیا سفید تأثیر مستقیمی بر روی رادیکال 
آزاد بدن دارد و با کاهش دادن آنها خطر سرطان کاهش می یابد. همچنین فیبر 
موجود در لوبیا حرکات روده را منظم کرده و باعث از بین بردن یبوست می شود.
بهبود  حافظه،  تقویت  بدن،  ایمنی  سیستم  تقویت  فشارخون،  کاهش 
افسردگی و سلامت دستگاه گوارشی از دیگر خواص این ماده غذایی سرشار 

از پروتئین است.
6- لوبیای سویا

یک پیمانه لوبیای سویای پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 298 کالری

پروتئین: 28.6 گرم
فیبر: 10.3 گرم

سدیم: 2 میلی گرم 
کربوهیدرات: 30 گرم 

آهن: 30 میلی گرم 
فسفر: 42 درصد مصرف روزانه
فولات: 23 درصد مصرف روزانه

نتایج مطالعات نشان می دهد که خوردن مقادیر زیاد سویا، 15 درصد خطر 
ابتلا به سرطان معده و سایر سرطان های دستگاه گوارش را کاهش می دهد. 
پایین  یائسگی،  به هضم غذا، کاهش عوارض  این ماده غذایی  همچنین، 
آوردن کلسترول خون، جلوگیری از پوکی استخوان و بیماری های قلبی کمک 
می کند؛ بنابراین شما می توانید سویا را به سالاد، سوپ و انواع خورشت ها اضافه 

کرده و با این کار موجب بالا بردن ارزش غذایی تان شوید.
۷- لوبیاچیتی

یک پیمانه لوبیاچیتی پخته  شده حاوی حدوداً:
انرژی: 245 کالری

پروتئین: 15.4 گرم
فیبر: 15.4 گرم

سدیم: 1.7 میلی گرم
کربوهیدرات: 44.8 گرم

آهن: 3.6 میلی گرم
کلسیم: 78.7 میلی گرم
فسفر: 251.4 میلی گرم

لوبیاچیتی یکی از بهترین منابع گیاهی پروتئین و جایگزین گوشت است 
که به کاهش کلسترول خون، قند خون و حفظ سلامت روده کمک می کند. 
همچنین این ماده غذایی باعث رفع خستگی، تقویت سیستم ایمنی، افزایش 
شیر مادر، رفع خشکی پوست، بهبود هضم غذا، چربی سوزی، تنظیم قند 

خون، پاک سازی کبد و درمان کم خونی می شود.

7نوع لوبیا با ارزش غذایی بالا؛

حبوباتی که می توانند جایگزین گوشت شوند
چرایی و چگونگی اندازه گیری فشار خون در منزل؛

آیا نوسانات فشار خون نگران کننده است؟
شما می توانید انتظار داشته باشید که حین ورزش و تحت استرس زیاد، فشارخونتان 
بالا و پایین شود؛ اما اگر حتی زمانی که فعالیتی ندارید یا تحت استرس نیستید باز هم 
فشارخونتان نوسانات زیادی دارد، چطور؟  طبیعی است که فشارخونتان در طول روز 
نوسان داشته باشد و این نوسان به میزان فعالیت، غذا خوردن یا نخوردن و وضعیت روحی 
و روانی تان بستگی دارد. مثلًا ترس یا اضطراب می تواند باعث شود فشار خونتان ناگهان 
بالا برود چون این هیجانات، سیستم سمپاتیک یا »جنگ یا گریز« را فعال می کنند تا شما 
برای فرار کردن یا جنگیدن آماده شوید. اما وقتی در حالت آرامش هستید، فشارخونتان 
ممکن است پایین بیاید، مثلًا حین خواب یا مدیتیشن. اما اگر فشارخونتان مدام بالا و 

پایین می شود چطور؟ آیا نگران کننده است؟
چرا فشارخونتان دچار نوسان می شود؟

سیستم سمپاتیک یا »جنگ وگریز«، سیستم عصبی و سیستم پاراسمپاتیک یا مرکز 
کنترل »استراحت و آرامش«، به حفظ فشارخون کمک می کنند. وقتی فعالیت سمپاتیک 
می کند،  غلبه  پاراسمپاتیک  سیستم  وقتی  و  می رود  بالا  فشارخون  می شود،  غالب 
فشارخون پایین می آید. بنابراین می توانید انتظار داشته باشید فشارخونتان در طول روز 

نوساناتی داشته باشد.
ورزش نیز بر فشارخون اثر می گذارد:

بعد از تمرینات هوازی، غیرعادی نیست که فشارخون تا چند ساعت پایین باشد. ضمناً 
تمرین هوازی به مرور زمان می تواند فشارخون در حالت استراحت را نیز پایین بیاورد. بر 
اساس مطالعه ای که در Annals of Internal Medicine منتشرشده، تمرین هوازی بیشتر 
از عادت هایی مانند ترک الکل و محدود کردن مصرف سدیم و افزایش پتاسیم می تواند 
فشارخون را پایین بیاورد. در مورد تمرینات قدرتی چطور؟ حین تمرینات قدرتی سنگین، 
فشارخون می تواند بالا برود، مثلًا فشارخون سیستولیک برخی از افراد تا 280 میلی متر 
جیوه بالا می رود؛ اما این افزایش موقتی است. ولی اگر شما ضعفی در دیواره ی شریان 
کوچکی داشته باشید، )مانند مشکلی که در مغز روی می دهد و به آن آنوریسم می گویند(، 
برای بلند کردن وزنه ای سنگین به خودتان فشار بیاورید، دچار استرس ناگهانی شوید یا 
برای دفع مدفوع به خودتان فشار بیاورید، ممکن است فشارخونتان آن قدر بالا برود که 
باعث پاره شدن رگ شود که به آن سکته مغزی هموراژیک نیز می گویند. شما می توانید 
وقتی که وزنه ای را بلند می کنید، با حبس نکردن نفس تان و استفاده از وزنه های سبُک تر 
با تکرارهای بیشتر، افزایش فشارخون خود را کنترل کنید. اگر هنگام بلند کردن وزنه، 
احساس سبُکی در سر، سردرد، احساس ناراحتی در قفسه سینه، سرگیجه، یا مشکل در 
تنفس دارید به پزشک مراجعه کنید. شما می توانید انتظار داشته باشید که حین ورزش و 
تحت استرس زیاد، فشارخونتان بالا و پایین شود؛ اما اگر حتی زمانی که فعالیتی ندارید یا 

تحت استرس نیستید باز هم فشارخونتان نوسانات زیادی دارد، چطور؟
تغییرات فشارخون

برخی مطالعات نشان می دهند فشارخون در حالت استراحت که زیاد نوسان دارد 
می تواند ریسک یک حمله قلبی یا سایر حوادث قلبی و عروقی را بالا ببرد. این مسئله 
بیشتر در مورد اندازه گیری فشارخون در خانه صدق می کند زیرا حضور در مطب پزشک 
می تواند فشارخون را بالا ببرد زیرا استرسی در اثر بودن در محیطی متفاوت ایجاد می کند. 
نگرانی وقتی وجود دارد که فشارخون در صبح نسبت به شب به مقدار قابل توجهی بالاتر 
باشد. مطالعات نشان می دهند افزایش فشارخون در ابتدای صبح، ریسک حمله قلبی و 
سکته مغزی را افزایش می دهد. اگر شما فشارخون صبحتان 15 میلی متر جیوه بیشتر از 
فشارخونتان در عصر یا شب است، احتمال سکته مغزی یا حمله قلبی نیز بیشتر خواهد 
بود. به همین دلیل مهم است که در خانه فشارخونتان را کنترل کنید و اگر نوسان داشت 
یا صبح ها بالاتر بود، عددها را بنویسید و به پزشکتان نشان دهید. حتی اگر در حال 
حاضر بابت فشارخون بالایتان تحت درمان باشید، باز هم فشارخونی که زیاد نوسان دارد 
می تواند احتمال ابتلا به عوارض ناشی از فشارخون بالا را افزایش دهد، از جمله آسیب به 
اندام هایی مانند چشم ها و کلیه ها و سکته مغزی و حمله قلبی. مطالعات نیز نشان داده اند 
فشارخونی که زیاد نوسان دارد می تواند ایجاد عوارض دیابت را سرعت بدهد. پزشک شما 
می تواند داروهای فشارخونتان را جوری تنظیم کند که نوسانات فشارخونتان را کاهش 

بدهد.
روش درست اندازه گیری فشارخون در خانه را یاد بگیرید تا در کنترل فشارخونتان 

اشتباه نکنید
به این نکات توجه کنید:

. پیش از گرفتن فشارخونتان، مثانه تان را خالی کنید. مثانه ی پُر می تواند فشارخون را تا 
15 میلی متر جیوه بالا ببرد. . وقتی فشارخونتان را می گیرید حرف نزنید. . پنج دقیقه قبل 
از گرفتن فشارخون، بنشینید.  . لباس تنگ تنتان نباشد و کاف فشارسنج را روی لباستان 
نبندید. . کف هر دو پایتان روی زمین باشد و پاها را روی هم نیندازید. . دستتان با قلبتان 
در یک سطح باشد. . هر بار که به پزشکتان مراجعه می کنید، عددهای فشارخونتان را که 
یادداشت کرده اید نشان بدهید. . در زمان های گوناگون طی روز،  فشارخونتان را بگیرید.

. از کاف هایی که روی بازو بسته می شوند استفاده کنید، کاف های مچی دقت کمتری 
دارند.

اگر عددهای فشارخونتان بالا رفته اند، از مصرف کافئین خودداری کرده و داروهایتان 
را بررسی کنید. برخی از داروها مانند ضد احتقان ها می توانند فشارخون را بالا ببرند. 
در مورد این که آیا داروهایی که مصرف می کنید می توانند بر فشارخونتان اثر بگذارند با 

پزشکتان مشورت کنید.
کلام آخر

یکی از مهم ترین ریسک فاکتورهای بیماری های قلبی عروقی و سکته مغزی، فشارخون 
بالاست؛ اما داشتن فشارخونی که زیاد نوسان دارد و صبح ها بالا می رود می تواند ریسک 
مشکلات سلامتی را نیز افزایش بدهد. بنابراین با چک کردن فشارخونتان در خانه در 
زمان های گوناگون در روز، وضعیت فشارخون خود را بررسی نمایید و فقط به گرفتن 
فشارخون در مطب پزشک بسنده نکنید. هزینه ی خریدن یک دستگاه فشارسنج در 

خانه، ارزش سلامتی تان را دارد.

1. شرکت گاز استان قم در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی، بررسی جامع مصرف گاز و طراحی و رفع تنگناهای شبکه 
توزیع و تغذیه شهر و تهیه بانک اطلاعاتی طبق مستندات در دفترچه مناقصه، به شماره 20990914590000016 از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در 

سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
2. برنامه زمانبندی مناقصه:

2-1- تاریخ انتشار اسناد در سامانه: مورخ 99/۴/۱8 می باشد.
2-2- مهلت دریافت اسناد مناقصه: تا ساعت ۱9 روز یکشنبه مورخ ۱399/۴/29

2-3- مهلت ارسال پاکت پیشنهاد قیمت واسناد: ساعت ۱9 روز یکشنبه مورخ ۱399/5/۱2
2-4- زمان گشایش پاکت های ارزیابی کیفی ساعت 9 صبح روزدو شنبه مورخ ۱399/5/۱3

2-5- زمان گشایش پاکت های" الف، ب و ج": ساعت 9 صبح روزسه شنبه مورخ ۱399/5/28
3. شرایط متقاضیان:

3-1- توانایی انجام کار در مدت 365 روز تقویمی
3-2- دارا بودن حداقل پایه 3 نفت و گاز )رشته طراحی خطوط توزیع و تاسیسات تقلیل فشارگاز( از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور )مشاور(

3-3-توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 6۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال به عنوان 
سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی

3-4- توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی
3-5- ارسال صورتهای مالی ثبت شده در سامانه پردیس درصورت پیشنهاد قیمت بالای ده برابرسقف معاملات متوسط

۴. نکات قابل توجه:
4-1- ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.

4-2- شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.
4-3- در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره فکس امور پیمانهای شرکت گاز استان قم 36620004-025 ویا36121303-

025و36121205-025تماس حاصل فرمایند.
4-4- این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس: www.nigc-qpgc.ir ارسال گردیده است.

فراخوان مناقصه عمومی بررسی بازار جامع و بلوک بندی 
کلانشهر قم در افق 1420

»آگهی فراخوان مناقصه عمومی« تجدید مناقصه انتخاب مشاور )نوبت اول(

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

چاقی همیشه به معنای پرخوری نیست. خیلی اوقات اتفاقاتی در بدن ما 
می افتد که در نهایت چاقمان می کند. دلایل پنهانی که تا آن ها را نشناسیم، 

نمی توانیم علت چاق شدنمان را حدس بزنیم. 
احتمالا برای خیلی از ما پیش آماده باشد که بدون افزایش خورد و خوراک 
وزنمان رو به افزایش باشد. چاقی همیشه به معنای پرخوری نیست. یعنی دقیقا 
وقتی از روی خوشی و تفریح بیشتر غذا می خوریم و چاق می شویم. خیلی 
اوقات اتفاقاتی در بدن ما می افتد که در نهایت چاقمان می کند. دلایل پنهانی 

که تا آن ها را نشناسیم، نمی توانیم علت چاق شدنمان را حدس بزنیم.
 تیروئید

تیروئید داشتن به این معناست که غده تیروئید شما به اندازه کافی هورمون 
تیروئید تولید نمی کند و در نتیجه متابولیسم بدن شما کند می شود و می تواند 
منجر به افزایش وزن شود. این بیماری معمولا با قرص های جایگزین هورمون 

روزانه تحت عنوان لووتیروکسین درمان می شود.
دیابت

افزایش وزن یک عارضه جانبی مشترک برای افرادی است که برای دیابت خود 
انسولین مصرف می کنند. انسولین به کنترل سطح قند خون کمک می کند و 
برخی از افراد مبتلا به دیابت در عین حال ممکن است برای جلوگیری از افت 
قند خون، بیش از حد لازم غذا بخورند. خوردن منظم تنقلات میان وعده ای که 

کالری مصرفی شما را بالا می برد، می تواند به افزایش وزن منجر شود.
بالا رفتن سن شما

می کنند.  عضلات  دادن  دست  از  به  شروع  سنشان  رفتن  بالاتر  با  افراد 
ماهیچه ها یک کالری سوز حرفه ای هستند. اگر بدن شما توده عضلانی خودش 

را از دست بدهد، به این معنا است که کالری کم تری می سوزاند.  
اگر مثل همیشه غذا می خورید و می نوشید و از نظر جسمی کم تر فعال هستید 
هم می توانید دچار اضافه وزن شوید. برای کاهش از دست دادن عضلات، باید 

فعالیت خودتان را حفظ کنید و تمرینات منظم تقویت عضله را جدی بگیرید.
اگر به همان مقدار همیشه غذا می خورید و می نوشید و از نظر جسمی 
کمتری فعال هستید ، این می تواند منجر به افزایش وزن شود. برای کاهش 
ریزش عضلات ، باید فعال بمانید و سعی کنید تمرینات منظم تقویت عضله را 

انجام دهید.
استرس

افراد به استرس، اضطراب و افسردگی پاسخ متفاوتی می دهند. برخی وزن 
کم می کنند، در حالی که بعضی دیگر در مقابل افسردگی به غذا روی می آورند 
و یک دایره منفی را شکل می دهند. افزایش وزن ناشی از افسردگی، شما را 
افسرده تر و در نهایت موجب افزایش بیشتر وزن شما می شود. در این مواقع 

حمام کنید، برای پیاده روی بیرون بروید و ورزش را جدی تر بگیرید.
خستگی

برخی از مطالعات نشان داده اند که افرادی که کمتر می خوابند احتمال اضافه 
وزنشان بیشتر از بقیه است. هنوز علت این اتفاق قطعی نیست اما احتمالا 

خستگی موجب تحریک  کردن هورمون های گرسنگی می شود.
حبس شدن مایعات در بدن

اگر برای مدت طولانی می ایستید و با در دوران قبل از قاعدگی هستید، 
ممکن است دچار تورم  و در نتیجه اضافه شدن وزن شوید. حبس شدن مایعات 

می تواند باعث مشکلات تنفسی هم باشد.
سندروم تخمدان پلی کیستیک

این بیماری شایع بر عملکرد تخمدان ها اثر می گذارد. از علائم این بیماری 
به دوره های نامنظم قاعدگی، مشکلات بارداری، رشد موهای زائد و افزایش 
وزن می توانیم اشاره کنیم. در این زمینه با پزشک خود مشورت کنید و سطح 

هورمون های بدنتان را کنترل و برای رفع مسأله اقدام کنید.

از تیروئید تا افسردگی
 چرا بی دلیل چاق می شویم؟

شماره مناقصه:
99-6 

شماره مجوز:
۱399/۱8۱9
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گزارش ؛محمدرضا آقاباقری

بوستان فدک جاذبه سبز رنگ، ورودی قم است. 
فرهنگی،  کارکرد  مردمش  و  شهر  برای  که  جایی 
تفریحی و اقتصادی دارد. جایی که قم را به چشم 
مسافران زیبا و مهمان نواز جلوه می دهدمسئولان 
شهری و استانی تا دیر نشده با تدبیر مشکل بوستان 
فدک را حل نمایند تا این بوستان نیز به خاطرات 

مردم قم وزائران نپیوندد وافسوسی دیگرتکرارنشود.
اول فروردین سال 95؛ خیابان های شهر خصوصا 
نزدیک حرم مطهر پر از چادرهای رنگارنگ، شب ها 
پیدا  از چادر مسافرتی  ویژه کمتر جایی خالی  به 
می شه و مسافرین از حداقل فضاهایی که در مرکز 
شهر وجود دارد حتی پیاده روها برای نصب چادر و 
از گشت زنی در  استراحت استفاده می کنند. بعد 
شهر و بازدید از وضعیت ورودی های شهر، می شود 
گفت که اولین باریست که وارد این باغ می شوم. تا 
الان فکر می کردم یک محدوده جنگلی بلااستفاده 
است با اینکه کنار یکی از خاطره سازترین محل های 

بازی کودکیم بود.
کاج  درختان  از  پر  و  سبز  این چنینی  لکه  یک 
اینقدری خودنمایی نمی کرد چون پوسته  ظاهریش 
همیشه مسیر عوارضی و پارک 72 تن و اتوبوس و 
تاکسی و اتوبان و... بود. خیلی سرسبز در عین حال 

اصلا شباهتی به پارک شهری نداشت.
خودروهای  با  که  بودند  مسافرهایی  توک  و  تک 
شخصی خودشان وارد باغ شده و زیر سایه درختان 
روی خاک نشسته بودند تا بعد از استراحت از شهر 
بروند؛ آن سال ها کمتر مسافری وارد شهر قم می شد 
و تا می توانستند گوشه و کناری در ورودی شهر توقف 
یک  از  بعد  فقط  امکاناتی  بی  اوج  در  و  می کردند 

استراحت کوتاه به سمت مقصد به راه می افتادند.
با  بود  مصادف  فدک  باغ  در  حضورم  نخستین 
زمانی که سقائیان نژاد شهردار قم تقریبا در آستانه 
دوسالگی حضور در مسند شهرداری قم برای بازدید 
از این بوستان که به عنوان یکی از ستادهای اسکان 
اضطراری نوروزی تعیین شده بود می آمد و مدیریت 
شهری آماده شده بود تا این باغ رهاشده را کم کم به 
یک کمپ شهری با شکل و شمایل پارک با امکانات 
مورد نیاز زائرین و مسافرین تبدیل کند تا مسافران 
و  نزنند  چادر  رسیدند  که  هرجا  قم  شهر  در  دیگر 
حداقل امکاناتی چون سرویس بهداشتی، حمام، 

نمازخانه و... در اختیارشان باشد.
وجود فضاهای تفریحی، بوستان، فضای سبز و 
امثال این مکان ها برای انسان امروزی با این میزان 
به  نیاز های اساسی  از  از دغدغه های زندگی یکی 
توسط  آن  به  پاسخ دادن  که  نیازی  می رود.  شمار 
مسؤولان چندان سخت نیست اما اگر برآورده نشود 
امراض روحی و جسمی فراوانی در افراد جامعه پدید 

می آورد.
متاسفانه شهر قم، شهریست که در این مورد در 
حق شهروندانش ظلم شده و نگرانی های مختلفی 
را برای ساکنینش به وجود آورده  است. باید گفت 
شهر مقدس قم که سالانه میزبان تعداد زیادی زائر 
بوستان ها  و  نظر فضای سبز  از  است،  و گردشگر 
مناسب تفریح فقیر است و این نیازمند یک هشدار 
به  اگر  که  هشداری  است؛  مسئولان  برای  جدی 
آن عمل نشود موجب کاهش گردشگران و ایجاد 
بیماری های روحی و جسمی برای شهروندان قمی 
می شود. کمبود فضاهای تفریحی و فضای سبز در 
قم که خود یک مسئله مهم و نگران کننده است به 
کنار، مردم قم باید متحمل ناراحتی ها و ترس های 
دیگر هم باشند. خاطره باغ سالاریه احتمالا هنوز 
هم در دل ها باقی است؛ باغی که سالیان سال یکی 
از اماکن مهم تفریحی مردم قم به شمار می رفت و 
دلخوشی  درختانش  انبوه  با  سبز،  فضای  فقر  در 
مردم  از  هم  دلخوشی  همین  اما  بود  شهروندان 
سلب شد و هیچوقت قصه اش را نفهمیدیم که چرا 
به یکباره جمع شد و دیوارهای عریض و طویل و 
ساختمان هایی بلند در آن سبز شد؟ چرا یکدفعه 
آن درختانی که ریه های قم بودند و دلخوشی مردم، 

خشک شدند و سوختند؟
 نابودی فضای سبز قم سری دراز دارد

با این وجود انگار باغ سالاریه کافی نبود و جریان 
نابودی درختان و فضای سبز قم سری دراز دارد؛ 
گویا درد کمبود فضای سبز و بوستان ها و نابودی باغ 
سالاریه را برای مردم کافی ندیده اند و روضه باغ فدک 
هم قرار است برای مردم بخوانند. حکم پول هایی 
که از جیب شهروندان قم برای ساخت و ساز فضای 
سبز و تفریحی خرج می شود و پس از مدتی نابود 
می شود به گردن کیست؟ نابودی درختانی که جزو 
تفریحات کوچک قمی هاست، درختانی که ریه های 
این شهر هستند و تاکنون هزینه های گزافی برای 
رشد و افزایش آن ها خرج شده، گردن چه کسی را 
می گیرد؟ مراکز تفریحاتی که هرروز یکی از آن ها از 
مردم قم سلب می شود چه؟ چقدر درخت باید بکاریم 
و چندسال صبر کنیم تا جبران خسارات شود و نگران 
هوای قم نباشیم؟ در حال حاضر هزینه ایجاد هر 
یک متر مربع فضای سبز شهری بیش از 600 هزار 
اندازه  به  بوستانی  ایجاد  برای  یعنی  است،  تومان 
بوستان فدک، نیاز است بیش از 120 میلیارد تومان 
هزینه شود؛ از جیب چه کسی؟ همان نابودکنندگان 
باغ های قم و یا مردم؟ چهارشنبه بود که یک به یک 
صفحات مجازی و رسانه ها خبر از تکرار حادثه تلخ 
باغ سالاریه دادند. خبر کوتاه و واضح بود؛ با حکم 

دادستانی قم بوستان فدک قلع و قمع می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 

شهرداری قم:
»فدک«بوستانی زیبا، تاثیرگذار و آبرومند شهر 

قم است
پیام جوادیان مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم، با اشاره به این مطلب، بوستان 
فدک را یکی از مهم ترین بوستان های شهر قم ذکر 

و  است  فعال  جنگلی  و  شهری  فاز  دو  در  که  کرد 
هزار   150 مجموعا  بوستان  این  مساحت  گفت: 
و در  واقع شده  مترمربع است که در ورودی شهر 
سال های قبل هزینه های زیادی در آن صورت گرفته 

تا درختانی زیبا و با سایه مطلوب رشد کنند.
وی بیان کرد: برای ساماندهی بوستان فدک در 
سال 95 و 96 بودجه ای از دفتر رهبری داشتیم که 
بالغ بر 40 میلیارد ریال بود و به همین میزان هم 
شهرداری مشارکت کرد و این بوستان ساماندهی 
شد و به عنوان یکی از بوستان های زیبا، تاثیرگذار و 

آبرومند شهر در اختیار زائرین قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم گفت: عرصه 45 هزار مترمربعی از این بوستان در 
مراحل پایانی طراحی برای احداث شهربازی بزرگ 
شهر قم است که در مرحله انتخاب سرمایه گذاری 
آغاز  زودی  به  آن  اجرایی  عملیات  و  گرفته  قرار 
می شود؛ یکی از کمپ های اصلی مسافرین نیز این 
بوستان است و کاربری این عرصه فضای سبز است.

وی با اشاره به ادعای مالکیت اشخاصی روی 17 
هزار مترمربع از این بوستان تصریح کرد: این اقدام 
در راستای تخریب درختان صورت می گیرد که از نظر 

شرعی و قانونی قابل قبول نیست.
هیچ کس حق قطع درختان را ندارد

جوادیان در این خصوص بیان کرد: طبق قانون 
و گسترش فضای سبز هیچ شخصی حق  حفظ 
قطع درختان را نداشته و فقط کمیسیون ماده 7 
حفظ و گسترش فضای سبز می تواند مجوز قطع 
درختان  قطع  این،  از  غیر  و  کند  صادر  را  درخت 

شرعی و قانونی نیست.
وی با اذعان به اینکه تبدیل 17 هزار مترمربع از 
بوستان فدک به یک فضای خصوصی فتح بابی برای 
تخریب اموال عمومی و فضای سبز است گفت: ما 
خواستار این هستیم که مدیریت ارشد استان به این 
مساله ورود کرده و از تخریب درختان و تغییر کاربری 
قمی  شهروندان  برای  ارزشمندی  فضای  چنین 
جلوگیری کند. وی با اذعان به اینکه هیچ مرجعی 
نمی تواند نسبت به قطع درختان اقدام کند گفت: 
ماده 6 حفظ و گسترش فضای سبز اذعان دارد که 
در صورتی که شخص یا اشخاصی اعم از حقیقی 
کنند  فراهم  را  درختان  امحا  موجبات  حقوقی  یا 
شهرداری در اجرای ماده سه این قانون موظف به 
پیگیری قضائی و جبران خسارت وارده است.  وی 
گفت: 25 گونه درخت، درختچه و گل از قبیل انواع 
کاج، پسته، توت، نارون، اقاقیا، اکالیپتوس، انجیر، 
انار، زیتون، زرشک و گل های یاس، رز، محمدی و 
پاپیتال در این بوستان کاشته شده و یک هکتار هم به 
گلخانه اختصاص یافته است. وی به امکانات رفاهی 
بوستان فدک هم اشاره کرد و گفت: سه مجموعه 
 400 نمازخانه،   5 تندرستی،  دستگاه   16 بازی، 
سکوی نشیمن، 25 آلاچیق، 500 پایه روشنایی، 
آب نما، 120 سطل زباله، 75 نیمکت، 150 شیر 
آبخوری، 48 چشمه سرویس بهداشتی، سه باب 
حمام با 30 دوش، 4 دستگاه شارژ موبایل و تنها 
این  در  آموزان  دانش  برای  استان  فیزیک  بوستان 

بوستان دایر شده است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم :

مالکیت مدعی احراز شود حقوق مالکین باید 
جبران شود

البته ذکر این نکته قابل توجه است که براساس 
و  حکم دادستانی قم، مالک هیچ حقی در قطع 
تخریب درختان و فضای سبز مجموعه نداشته و 
در حیطه  و قمع مستحدثات مجموعه  قلع  صرفا 

اختیارات او براساس این حکم است.
عبدالله جلالی رئیس شورای شهر قم نیز در این 
خصوص، با اشاره به انتشار شایعاتی مبنی بر صدور 
دستور تخریب باغ فدک گفت: این زمین یک پیشینه 
ای دارد که قاعدتا ما فکر می کنیم به لحاظ ماهیتی 
و ثبتی، بیشتر باید مورد توجه قرار گیرد. اگرچه که 
احکام قضایی فی نفسه مورد احترام هست و ما هم 
وظیفه تمکین داریم، اما به لحاظ حساسیت هایی 
مختلف  ابعاد  باید  دارد،  قضائی  احکام  برخی  که 

اجتماعی آن هم مورد بررسی قرار گیرد.
وی با اذعان به اینکه ما معتقدیم که یک مقدار 
اجرای این احکام قضائی نیاز به دقت بیشتری دارد 
تصریح کرد: هم به لحاظ ماهیت ثبتی که اعتقاد ما 
این است که هنوز آن طور که باید و شاید به لحاظ 
ثبتی کارشناسی روی آن صورت نگرفته و محدوده 
همین  حتی  است؛  نشده  مشخص  و  تعریف  آن 
بحث اجرای حکم هم که به نوعی بخشی از آن را 
مقام قضائی ورود پیدا کردند، معتقدیم بر چه اساس 

تشخیص دادند الان این قسمت تخریب شود؟
 جلالی با درخواست از مقام قضایی برای توقف در 
این کار گفت: باید زوایای کار هم به لحاظ ثبتی و به 
لحاظ حقوقی و هم به لحاظ اجتماعی مورد توجه 
بیشتری قرار گیرد و اگر امکانش باشد، با نشست 
صورت  به  مسئله  این  شود،  می  برگزار  که  هایی 

مسالمت آمیز حل و فصل شود که در این صورت 
می تواند خیلی مطلوب تر باشد تا این که قلع و قمعی 
صورت گیرد؛ مخصوصا با فضای سبز و درخت های 
چند ده ساله ای که آنجا دارد  و به لحاظ خدشه وارد 
شدن به فضای سبز هم ممکن است آثار اجتماعی 

داشته باشد.
رئیس شورای شهر قم با تاکید بر اینکه تحت هیچ 
شرایطی فضای سبز باغ فدک قم نباید قلع و قمع 
قرار  ها،  تلاش  و  پیگیری  با  هم  اگر  گفت:  شود، 
باشد این اتفاق بیافتد، و اگر محرز شود که این زمین 
متعلق به همین شخص مدعی ملکیت است، حق و 
حقوق مالکین باید یک جوری جبران شود، نه این که 

اینجا قلع و قمع شود.
آنچه که در جریان باغ فدک واضح و مشخص است، 
این است که قطعا دادگاه براساس شواهد و مدارکی 
حکم به قلع و قمع بخشی از باغ فدک داده و مالک 
مدارک و مستنداتی داشته است که باید به حقوق 
خود برسد؛ اما نکته مهم تر اینکه نباید به هر بهانه ای 
این مجوز صادر شود که حقوق عامه مردم که سال ها 
بوستان  این  و  شده  هزینه  آنها  برای  بیت المال  از 
احداث و هزینه های گزافی صرف توسعه فضای سبز 

آن شده نادیده گرفته شود.
کریمی یکی از وراث باغ فدک:

شهرداری به جای توافق دنبال اعتراض و 
شکایت است

کریمی یکی از ورثه این زمین در خصوص جزئیات 
این پرونده گفت: مالک اصلی زمین در سال 65 
و  رسانه ها  هستند.  مسن  ایشان  ورثه  و  کرد  فوت 
مردم بهتر است اصل ماجرا را بدانند. ما افسوس 
می خوریم که چرا شهرداری به جای اینکه با ورثه به 
تفاهم برسد هزینه های کلانی برای اعتراض به حکم 

و هزینه دادرسی پرداخت می کند.
وی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه چه کسی 
گفته که ما این 40 هزار متر مربع زمین را نمی فروشیم 
یا در قبال آن زمین معوض دریافت نمی کنیم افزود: 
را  خالی  زمین  از  قسمتی  شهرداری  می دانید  آیا 
ماهانه 10 میلیون تومان اجاره می گیرد؟ مگر زمین 

برای ما نیست؟ چرا شهرداری باید اجاره بگیرد؟
اولویت ما توافق با شهرداری است 

اینکه قطع  بر  تاکید  با  باغ فدک  ورثه مالک  این 
وجه  هیچ  به  و  است  بهانه  فدک  بوستان  درختان 
نمی گیرند  قرار  تعرض  مورد  بوستان  این  درختان 
بوستان  وارد  اجرای حکم  برای  بار  ما چند  گفت: 
شدیم ولی نیروهای شهرداری مانع شدند. این بار از 
مراجع قضایی به کلانتری منطقه دستور داده شد که 
با هر کسی که مانع از اجرای حکم می شود برخورد 
قانونی کند و ما هم با کسی شوخی نداریم. کریمی 
درخت ها  شدن  خشک  به  راضی  ما  کرد:  تاکید 
نیستیم اما شهرداری با ما راه نمی آید ما یک سال 
به شهرداری مهلت می دهیم درخت ها را جای دیگر 

ببرد اما زمین ما را باید بدهد.
وی در پاسخ به این سوال که تخریب چه سودی 
می کشید؟  دیوار  را  آن  دور  آیا  دارد؟  شما  برای 
گفت: ما تخریب کنیم شرکت های بزرگی در تهران 
و ارگان های حقوقی هستند که آنان قدرت دارند و 
کارشان را پیش می برند؛ تاکنون سه پیشنهاد مذاکره 

با ما شده اما اولویت ما هنوز شهرداری است.
مرثیه باغ فدک که نباید تکرار شود

درست است که دادستانی مجوز قطع درختان و 
تعرض به آنها را نداده و موقتا حکم اجرا نشده است 
اما چند نکته قابل توجه است؛ اول اینکه قم تجربه 
سالاریه  پارک  روزی  دارد،  را  دلخراش  خاطره  این 
به عنوان تنها دلخوشی مردم و کودکان این شهر 
از درختان  امروز  و  با همین روش قلع و قمع شد 
اندک  دیگر  منطقه  این  باطراوت  و  سبز  وسعت  و 
چیزی باقی است و ساختمان ها جای درختان سبز 
شده اند. دوم اینکه شهرداری و نهادهای دخیل در 
این امر به جای سوار شدن بر موج روانی و اجتماعی 
باید چاره ای برای این مساله اندیشیده و اگر حقوقی 
متوجه مالک است تابع بوده و آن را به روشی جز 
معوض  زمین  تحویل  همچون  درختان،  تخریب 
براساس کارشناسی و توافق اقدام کنند و سوم اینکه 
دستگاه قضائی نیز باید در اینگونه پرونده ها ابعاد 

اجتماعی و فرهنگی را نیز در نظر بگیرد.
همانطور که گفته شد جدا از هزینه های گزاف، قم 
از کمبود اینگونه فضاها رنج می برد و نباید به هر بهانه 
و روشی اجازه داد که این امکانات مطلوب و مهم 
شهری که سال ها زمان صرف شده تا ایجاد شوند 
به این آسانی از بین برود. تاریخ به یادگار می گذارد 
که نماینده های مجلس شورای اسلامی، استاندار، 
و  راه  مدیرکل  شهر،  شورای  اعضای  شهردار، 
شهرسازی و منابع طبیعی و فرماندارو دیگرمسئولان  
استان قم امروز چه کسانی بودند چرا با تدبیراین 
مشکل را حل نکردند مشکلی که با درنظر گرفتن 
جمیع جهات قابل حل است .امروز باید کاری کرد 

شاید فردا دیگر دیر باشد.

جانشین دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان قم:

امربه معروف و نهی از منکر باید به یک باور 
عمومی تبدیل شود

کردن  مردمی  گفت:  قم  استان  منکر  از  نهی  و  امربه معروف  ستاد  دبیر  جانشین   
امربه معروف و نهی از منکر نقش مؤثری در ترویج این فریضه مهم میان عموم دارد.

سید محمد تقی حسینی صبح پنجشنبه به مناسبت هفته عفاف و حجاب در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: تشکیل گروه های مختلف مردمی در راستای ترویج امر به 

معروف و نهی از منکر ضروری است.
جانشین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم با بیان اینکه طبق قانون 
حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر، عموم مردم حق اجرای این فریضه مهم را 
دارند، افزود: هیچکس حق جلوگیری از فعالیت مردم در زمینه امر به معروف و نهی از 
منکر را ندارد حتی ما در حال ترویج امر به معروف و نهی از منکر نسبت به مدیران هستیم.
وی سیاست این نهاد را حمایت از نیروهای مردمی عنوان و تصریح کرد: به منظور تبدیل 
این فریضه به باور عمومی ضمن تاکید بر تشکیل شورای امر به معروف و نهی از منکر 

ادارات استان از نهادهای مردمی نیز برای ترویج این فریضه حمایت می کنیم
حسینی با اشاره به ضرورت همکاری ادارات در زمینه تشکیل شورای امر به معروف 

افزود: تمام ادارات موظفند این فریضه مهم را در مأموریت های اداره خود عملیاتی کنند.
وی ادامه داد: مردمی کردن امر به معروف و نهی از منکر نقش مؤثری در ترویج این 
فریضه مهم میان عموم دارد. جانشین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر قم با بیان 
اینکه امر به معروف تنها در حجاب خلاصه نمی شود، اظهار داشت: باید در مسائل 

مختلف به این فریضه مهم توجه داشته باشیم.
اداره کل میراث  از منکر در  نهی  و  به معروف  امر  بیان کرد: شورای تخصصی  وی 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری ایجاد شده است بدین صورت که بر اساس قانون، 
همه گردشگران عازم ایران باید از مبدا سفر به مسائل اسلامی ایران توجه کنند اما در 
داخل کشور نیز شورای تخصصی در اداره کل میراث فرهنگی تشکیل شده است تا 

مسافران را در زمینه رعایت مسائل اسلامی توجیه کنند.
سیدمحمدتقی حسینی با بیان اینکه 28 دستگاه وظیفه اجرای فرایند امر به معروف و 
نهی از منکر را دارند، افزود: راستی آزمایی فعالیت های آنها توسط این نهاد انجام می گیرد 

اما نظارت کلی بر عهده وزارت کشور است.
وی بیان کرد: مردم باید در زمینه ترویج امر به معروف و نهی از منکر مطالبه گر باشند.

جانشین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت: به منظور ترویج امر به 
معروف و نهی از منکر به آموزش اصناف قم اقدام شده است. وی با اشاره به نقش معلمان 
و فرهنگیان در آموزش نسل جوان و همچنین نقش همیاران پلیس در ترویج فرهنگ 
قانونمداری رانندگان گفت: همانطور که کودکان و نوجوانان به عنوان همیاران پلیس در 
ترویج قانون مداری رانندگان نقش مهمی داشتند با همین هدف طی سال گذشته 6 هزار 

نفر ساعت آموزش به فرهنگیان استان قم به منظور ترویج امر به معروف داده شد.

جانشین فرمانده سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( قم:

رتبه نخست سپاه قم در برگزاری دوره های 
مهارت آموزی سربازان 

جانشین فرمانده سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( قم گفت::قرارگاه مهارت آموزی سپاه 
قم در برگزاری دوره های مهارت آموزی کارکنان وظیفه رتبه نخست را در کشور کسب نمود.
محمد رضا موحد در نشست قرارگاه مهارت آموزی سربازان استان قم که با حضور 
سردار کمالی مشاور فرمانده قرارگاه مهارت آموزی کشور،سردار شاهچراغی فرمانده 
سپاه قم،سردار میرفیضی فرمانده انتظامی استان ،امیر اسدی رئیس پدافند حضرت 
معصومه)س( و مسئولین دستگا های اجرایی که در ستاد فرماندهی سپاه قم برگزار شد 
گفت:قرارگاه مهارت آموزی سپاه قم در برگزاری دوره های مهارت آموزی کارکنان وظیفه 

رتبه نخست را در کشور کسب نمود.
موحد عنوان کرد: در سال گدشته 988 نفر از پرسنل وظیفه در دوره های مهارت اموزی 
شرکت کرده که از این میان،755 نفر در دوره های فنی و حرفه ای،128 نفر در دوره جهاد 
کشاورزی و 105 نفر در دوره های ورزش و جوانان شرکت کرده و موفق به دریافت گواهی 
شدند. وی همچنین گفت: تعداد 63 دوره مهارت آموزی در سال 98 برگزار گردیده که 

شامل 6 دوره جهاد کشاورزی،6 دوره ورزش و جوانان و 51 دوره فنی و حرفه ایست.
موحد با اشاره به رشته های برگزار شده افزود:4رشته در تربیت بدنی،8 رشته در فناوری 
اطلاعات ،76 رشته در فنی و حرفه ای و 7 رشته در جهاد کشاورزی در این دوره ها تدریس 
شده است. وی همچنین در خصوص دوره های مهارت آموزی در سال 99 گفت: 5 رشته 
معامله گر بورس،کاربر رایانه،سیم کشی مدار ساختمان،درب و پنجره یو پی وی سی و 

نصب دوربین مداربسته با حصور 93 نفر از کارکنان وطیفه برگزار گردید.
 موحد در پایان گفت: قرارگاه مهارت اموزی سربازان قم در راستای برگزاری دوره های 
محیط کار واقعی در 5 رشته تعویض کار روغن خودرو سبک،کشتکار گلخانه،دوربین مدار 
بسته،پرورش قزل آلا و اشپزی سنتی با شرکت 54 نفر از سربازان اقدام به برگزاری دوره 

مهارت محیط کار واقعی نموده است.

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق استان قم خبرداد؛ 

تخفیف ویژه به مشترکان کم مصرف برق 
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق قم از اعمال تخفیف ویژه برای مشترکان کم مصرف 

برق خبر داد و گفت :برای مشترکان پرمصرف نیز جرائمی در نظر گرفته شده است. 
"سهیل کیانی پور" با اشاره به پیش بینی های صورت گرفته مبنی بر افزایش دمای استان 
تا 22 تیرماه گفت: همین امر افزایش استفاده از وسایل سرمایشی و به دنبال آن رشد 

مصرف برق را به همراه دارد.
وی با بیان اینکه شرکت توانیر برای تمام شرکت های توزیع برق کشور سهمیه مدیریت 
پیک بار در نظر گرفته است، یادآور شد: بر همین اساس هر هفته سقف پیک بار بری 
استان ها تعیین می شود که سقف پیک بار مصرف برق برای استان قم در هفته جاری 

740 مگاوات تعیین شده است.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم با تأکید بر اینکه عبور از سقف پیک بار، 
خاموشی های اضطراری را به دنبال دارد، تصریح کرد: با همکاری مشترکین در ساعات 

اوج مصرف )ساعت 13 الی 17(  می توان از این خاموشی ها جلوگیری کرد.
وی با اشاره به انعقاد 5 هزار و 500 تفاهم نامه همکاری با مشترکین صنعتی، اداری و 
کشاورزی به منظور کاهش مصرف در ساعات پیک بار، اظهار کرد: مشترکین اداری از 
ساعت 11 تا 15، صنعتی از ساعت 12 تا 17 و کشاورزی و خانگی از ساعت 13 الی 

17 همکاری لازم را برای کاهش پیک مصرف با شرکت توزیع نیروی برق داشته باشند.
کیانی پور از آغاز ارسال پیامک و تماس تلفنی با مشترکین پرمصرف و متوسط برق به 
منظور ارائه راهکارها و هشدارهای لازم خبر داد و گفت: اگر مشترکین خانگی و تجاری 
مصارف برق خود را نسبت به مدت مشابه سال قبل 10 درصد کاهش دهند،20 درصد 

تخفیف در قبوض آن ها اعمال می شود.
وی همچنین با اشاره به اعمال تخفیف ویژه به هزار مشترکی که 20 درصد مصارف خود 
را نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش دهند، تأکید کرد: برای مشترکان پرمصرفی که 

الگوی مصرف را رعایت نکنند نیز 16 درصد جریمه اعمال خواهد شد.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم در پایان به بیان توصیه هایی در 
خصوص مدیریت مصرف برق پرداخت و تنظیم درجه کولرگازی روی 24 تا 25 درجه، 
استفاده از دور کند کولرهای آبی، عدم استفاده از وسایل غیرضروری پرمصرف برق در 
ساعات اوج بار و استفاده از نور طبیعی در طول روز را از جمله نکات مهم در مدیریت 

مصرف برشمرد.

مسئول انجمن سینمای جوان استان قم خبرداد: 

ساخت۷۰ فیلم و مستند پیرامون مدافعان 
سلامت در قم 

 مسئول انجمن سینمای جوان استان قم گفت: سینماگران استان 20 فیلم داستانی و 
50 مستند پیرامون تلاش مدافعان سلامت برای مقابله با کرونا ساختند. 

رضا ابوذر  افزود: جوانان فیلم ساز قم از همان روزهای ابتدایی شیوع کرونا در قالب 
تیم های مختلف برای تهیه فیلم های داستانی و مستند به صورت خودجوش بسیج 

شدند.
وی ادامه داد: فیلم سازان استان با نگارش فیلم نامه هایی با موضوع کرونا و همچنین 
با حضور در مراکز بهداشت و درمان و تصویربرداری از زحمات مدافعان سلامت،  شرایط 

بیماران و توصیه های بهداشتی را در قالب مستند و فیلم به تصویر کشیدند.
ابوذر بابیان این که برخی از این تولیدات در شبکه های سراسری سیما منتشر و در کشور 
جریان ساز شد،  گفت: سینماگران جوان قم متعهدانه برای به تصویر کشیدن و ادای دین 

به کادر درمانی در بیمارستان ها حضور یافتند که این موضوع ماندگار شد.

آیت الله اعرافی در دیدار با رئیس کمیسیون عمران مجلس:

 بارگرانی مسکن از دوش مردم برداشته شود
 مدیرحوزه های علمیه کشور توجه به معیشت مردم در حوزه مسکن را بسیار جدی و 
حائز اهمیت دانست و گفت: اگر بار مسکن درمیان خانوارها سبک تر گردد، مشکلات 

بقیه عرصه ها لطیف تر و جامعه احساس آرامش بیشتری خواهد نمود. 
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار با رئیس کمیسیون عمران مجلس و 2 تن از معاونان 
وزارت راه و مسکن و شهرسازی، تلاش و اهتمام جدی تر برای حل مشکل های موجود در 

حوزه مسکن کشور را خواستار شد.
وی بهبود وضعیت اطراف حرم و بافتهای فرسوده پیرامونی را از پروژه های ضروری 
دانست و اذعان داشت: در عرصه مدیریت شهری، نیاز به اهتمام روز افزون نسبت به آثار 

تاریخی و میراث فرهنگی قم وجود دارد.
اعرافی، درادامه با تاکید براهمیت بازسازی علمی و پژوهشی حوزه های علمیه 
متناسب با نیازهای امروز و لزوم پاسخگویی به نیازهای عموم مردم، اظهار داشت: 
حوزه علمیه زمانی، حوزه واقعی است که بتواند گره را از پیش روی جامعه بگشاید و 
در حوزه مبانی دینی و معرفتی ضمن مطالبه گری از مسئولان، خود نیز در این راستا 

پاسخگو باشد.
نیازهای معرفتی جامعه،   با  برنامه متناسب  ادامه داد: طراحی 800 عنوان  وی 
طراحی درختواره علمی حوزه، تحصیل 100 هزار طلبه از 100 کشور جهان و سراسر 
ایران در قم،  تدریس 200 رشته تخصصی مرتبط با علوم دینی، حضور بیش از 10 
هزار استاد پژوهشگر، انتشار 100 نشریه تخصصی و همچنین ارتباط علمی 2 هزار 
مجموعه علمی داخلی و خارجی با مراکز و موسسات قم، از ظرفیت های ممتاز این 

استان است.
تنها یک درصد ظرفیت بین المللی شهر قم فعال شده است 

مدیر حوزه های علمیه با اشاره به حضور گسترده، خودجوش و انقلابی طلاب علوم 
دینی برای کمک به مردم در حوادث و بلایای مختلف، خاظر نشان کرد: حضور چند هزار 
نفری طلاب و نقش آفرینی آنها در سیل، زلزله و مقابله با کرونا منظره ای زیبا از حرکت 

های جهادی حوزه را ترسیم نمود.
وی با تأکید بر این که حدود 50 نهاد مرتبط با فعالیت های حوزوی برای عقد تفاهم نامه 
همکاری تحت قالب برنامه های 5 ساله شناسایی شده اند، خاطرنشان کرد: همکاری 
حوزه و آموزش و پرورش به منظور ارتقاء بنیه های معرفتی فرزندان، تنها یکی از این طرح 

ها و برنامه های 5 ساله به شمار می رود.
آیت الله اعرافی تاکید کرد: شهر قم از شاخص های علمی و حوزوی منحصر به فردی 
در جهان برخوردار است به همین دلیل باید در زمینه آسیب های اجتماعی این شهر قدم 

های جدی تری متناسب با جایگاه ویژه و خاص شهر مقدس قم برداشته شود.
وی  ضمن تأکید بر ظرفیت های بین المللی شهر مقدس قم بر استفاده حداکثری 
ظرفیت پویای این شهر برای ارتقاء ارتباطات و تعاملات بین المللی تأکید کرد و گفت: 

متاسفانه تنها یک درصد ظرفیت بین المللی شهر قم فعال شده است.
رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی :

حل بحران مسکن اولویت نخست است 
رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدار حل بحران مسکن 
را اولویت نخست کمیسیون و مجلس شورای اسلامی دانست و ابراز داشت: کمیسیون 
عمران مجلس تا کنون جلسات مختلفی را با مدیران و مسئولان تمام دستگاه های اجرایی 
مرتبط با این موضوع برگزار و طرح های متعددی را برای بهبود اوضاع مسکن آماده نموده 

است. 
محمدرضا رضایی کوچی، ارائه 2 میلیون واحد زمین ارزان قیمت به خانواده های 
هدف و اقشار آسیب پذیر جامعه را از جمله طرح های یاد شده دانست و خاطرنشان کرد: 
در موضوع اصلاح قیمت مصالح ساختمانی از جمله سیمان، تیرآهن و میلگرد  نیز بر 
اولویت تامین مصالح ساختمانی کشور و تقدم آن بر صادرات تأکید و طرح ها و برنامه های 

هدفمندی برای عملیاتی سازی آن ارائه گردید.

مدیرکل میراث فرهنگی استان قم:

تمام بقعه های تاریخی قم ثبت ملی شدند
 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم با اشاره به ثبت ملی 40 بقعه 
درفهرست آثار ملی گفت:تمام بقعه های تاریخی قم که از لحاظ قدمت و معماری واجد 

شرایط بوده اند، در فهرست آثار ملی ثبت شده اند. 
حمید یزدانی صنعت گردشگری و به ویژه توریسم مذهبی را مهمترین عامل موثر در 
وضعیت اقتصادی قم دانست و افزود: وجود حرم فاطمه معصومه)س( ،حرم حضرت 
موسی مبرقع)ع( )فرزند بلافصل امام جواد)ع((، مسجد مقدس  جمکران و بیش 
از 170 امامزاده واجب التکریم در این استان ظرفیت های بی نظیر استان در حوزه 

مذهبی است.
وی، افزود: وجود ظرفیتهای ممتاز مذهبی و فرهنگی این استان موجب جذب میلیونی 
زائران و گردشگران از نقاط مختلف ایران و سایر کشورها به قم شده که ثبت سالانه 20 

میلیون مسافر به قم نشان از ظرفیت های گسترده در این زمینه است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم با اشاره به اهمیت ثبت بقعه 
های تاریخی استان در فهرست آثار ملی گفت: با توجه به قدمت 700 ساله بعضی از 
بقعه ها و ویژگی های معماری و تزئینات آن که نشات گرفته از هنر اصیل ایرانی اسلامی 

است،  حراست از این آثار تاریخی بسیار اهمیت دارد.
وی با منحصر به فرد دانستن برخی بقعه های موجود در قم از نظر معماری گفت: ثبت 
ملی شدن این بقعه ها، علاوه بر فراهم کردن بستر برای اخذ اعتبار مالی برای مرمت، 

حفظ و نگهداری همچنین موجب ممنوعیت تخریب و یا آسیب به این بقعه ها می شود.
یزدانی ادامه داد: ثبت ملی تمام بقعههای تاریخی در فهرست آثار ملی، شهر قم را دارای 

جایگاه ممتازی نسبت به سایر استان های کشور کرده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم ادامه داد: پیش از انقلاب تنها 
حرم حضرت معصومه)س(، چهل اختران، بقعه علی بن جعفر)گلزار شهدا( و همچنین 
بقعه امامزاده ابراهیم)ع( در فهرست آثار ملی ثبت شده بود که پس از انقلاب این آمار به 

40 بقعه افزایش یافت. 
وی گفت: بقاع امام زادگان علی بن جعفر،سید سربخش، احمد بن قاسم، احمد بن 
حنفیه، شش امام زاده روستای سیف آباد بخش قمرود، خدیجه خاتون، سکینه خاتون، 
امام زاده علمدار روستای کیاب، طیب و طاهر، امام زادگان غریب و جمال از جمله بقاع 

ثبت ملی شده قم هستند.
 یزدانی افزود: امام زاده صفورا ، امام زاده ابراهیم روستای دستجرد، امام زاده هادی 
جمیزقان، امامزاده ابراهیم دستگرد، حلیمه خاتون، امام زاده عبدالله روستای فوجرد،  
امام زاده سلیمان روستای خورآباد، ساریه خاتون و امام زاده حمزه از دیگر بقعه های ثبت 

ملی شده این استان هستند.
وی گفت: بقعه شیخ اباصلت، چهار امامزاده  امام زاده اسماعیل بخش کهک، علی بن 
بابویه، امام زاده محمود روستای صرم، امام زاده هادی روستای وشنوه، امامزاده بی بی 
شریفه روستای نویس، امامزاده موسی مبرقع )چهل اختران(، امامزاده ابراهیم روبروی 

گلزار شهدا دیگر بقعه های ثبت ملی شده قم هستند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

۲۵۵ فقره جواز تاسیس در قم صادر شد
 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در راستای تحقق راهبرد 
جهش تولید از ابتدای سال جاری تا پایان خردادماه،  255 فقره جواز تاسیس ایجادی 
و توسعه ای در قم صادر شد که نشان دهنده رغبت بالای سرمایه گذاران برای فعالیت در 

بخش  صنعت استان است. 
محمود سیجانی ، بیان کرد: طی این مدت 243 فقره جواز تاسیس ایجادی با 23هزار 
و 642 میلیارد ریال سرمایه گذاری و پیش بینی اشتغال برای 3هزار و 783 تن در قم 

صادرشده است.
ریال  میلیارد   267 و  6هزار  با  نیز  توسعه ای  تاسیس  جواز  فقره   12 افزود:  وی 

سرمایه گذاری و پیش بینی ایجاد اشتغال برای 187 تن در استان صادر شد.
وی ادامه داد:  درمجموع کل جواز تاسیس موجود استان 2هزار و 536 مجوز با برآورد 
ایجاد اشتغال برای 47هزار و 803 تن و سرمایه گذاری بیش از 200 هزار میلیارد ریال 

است.
سیجانی گفت:  همچنین در سه ماهه نخست سال جاری 22 فقره پروانه بهره برداری 
جدید ایجادی با یکهزار و چهل میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای 494 تن 
و 29 فقره پروانه بهره برداری توسعه ای با یکهزار و 67 میلیارد ریال سرمایه گذاری ایجاد 

اشتغال برای 432 تن در قم صادرشده است.
وی بیان کرد: درمجموع 2هزار و 231 فقره پروانه بهره برداری با فراهم کردن فرصت 
اشتغال برای 56هزار و 804 تن و سرمایه گذاری بیش از 51 هزار میلیارد ریال در استان 

موجود است. 
بر اساس آخرین آمار حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی و معدنی 
موجود استان قم بیش از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری 
صورت گرفته در 2هزار و 231 واحد صنعتی و صنایع معدنی استان برای 56 هزار و 804 

تن فرصت اشتغال ایجادشده است .

اجتماعی

مرثیه »فدک« داغ مردم قم را تازه کرد؛

نابودی فضای سبز تکرار نشود
مسئولان دنبال چاره باشند شاید فردا دیرباشد!
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اقتصادی

 با تشدید بیماری کرونا در جهان و افت ارزش شاخص دلار 
به سبب بروز بحران در اقتصاد آمریکا سرمایه گذاران، طلا را به 

عنوان بازاری ایمن برای سرمایه گذاری برگزیده اند. 
به گفته کارشناسان بازار طلا، نگرانی های مربوط به احتمال 
بروز موج دوم بیماری کرونا در دنیا و همچنین تعلیق مجدد 
فعالیت های تجاری و اقتصادی باعث خواهد شد که بهای 

جهانی طلا به روند صعودی خود همچنان ادامه دهد.
آمارها نشان می دهد در هفته جاری بهای فلز زرد به بالاترین 
رقم خود در هشت سال گذشته صعود کرده است که نگرانی ها 
نسبت به افزایش موارد بیماری کووید 19 و امیدها به اقدامات 

محرک مالی بیشتر بانک مرکزی آمریکا را می توان در این مساله 
دخیل دانست.

همچنین آمارهای منتشر شده توسط »گلدمن ساکس« در 
خصوص وضعیت طلا در نیمه نخست سال جاری میلادی 
نشان می دهد بهای هر اونس طلا در بازار جهانی با افزایش 15 
درصدی روبرو شده است. به نوشته »گلدمن ساکس« تفاوت 
بازار طلا با بازارهای دیگر، نگاه سرمایه داری فلز زرد است؛ چرا 
که یکی از خصوصیات بازار طلا اینگونه است که با بروز بحران و 

رکود در اقتصاد جهانی، بر قیمتش افزوده می شود.  
قدمی 1800  چند  در  طلا  جهانی  بهای  حاضر  حال  در 

تا کنون  بیماری که  این  ایستاده است و چنانچه رشد  دلار 
میلیون ها تن را به کام مرگ کشانده است متوقف نشود، فلز 
زرد از مرز 1800 دلار خواهد گذشت. بر اساس پیش بینی 
»گلدمن ساکس« در سه ماه آینده بهای هر اونس فلز زرد  به 
کانال یک هزار و 900 دلاری وارد می شود و در صورت تداوم 
وضعیت فعلی در سال 2021 شاهد معامله طلا با قیمت 2 
هزار دلاری خواهیم بود. گفتنی است پیش بینی بانک مرکزی 
اروپا در خصوص تشدید رکورد اقتصادی در منطقه یورو در سال 
2020 و رونق اندک اقتصاد در 2021 سبب شده است، طلا 
بر ابهامات حاکم بر اقتصاد دنیا به سبب تشدید بیماری کرونا 

سوار شود و هر روز بر قیمت خود بیفزاید. به گزارش کمیسیون 
اروپا مجموع بازده اقتصادی 19 کشور منطقه یورو در سال 

جاری 2020 با کاهش  8.7 درصدی روبرو خواهد شد.
به گفته این کمیسیون، اقتصاد منطقه یورو احتمالا در سه 
ماهه منتهی به ژوئن یعنی زمانی که فعالیت های این منطقه 
به سبب بروز بیماری کرونا با تعلیق روبرو شده بود، با کاهش 
13.6 درصدی  روبرو شده است. همچنین پیش بینی شده 
است که ترمیم اقتصادی در سال 2021 احتمالا کندتر از 
پیش بینی سه ماه پیش باشد و میزان رشد اقتصادی در این 

سال از 6.3 به 6.1 درصد تنزل یابد.

موج سواری طلا با بحران کرونا

بورس تهران در فصل نخست سال جاری با ثبت رکوردهای تاریخی و رشد 
140 درصدی، بیشترین بازدهی را در مقایسه با سایر بازارها داشت. اقدامات 
حمایتی دولت در پشتیبانی از بازار سهام یکی از عوامل این رشد بود. رشدی که 
رئیس جمهوری به منطقی شدن و جلوگیری از تأثیرگذاری هیجان های کاذب 

بر آن تأکید دارد. 
رئیس  جمهوری بخش مهمی از سخنان خود در جلسه ستاد اقتصادی 
دولت را به مدیریت بازار سرمایه اختصاص داد و گفت: افزایش عرضه های اولیه 
اقدامی اصولی و دقیق برای ایجاد ثبات، توسعه و رونق بخشی به بازارهای مالی 

و اقتصاد کشور است.
بر استقبال نخبگان،  تأکید  با  حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
فعالان اقتصادی و مردم از این اقدام دولت به دو نکته مهم اشاره کرد. نخستین 
نکته مورد توجه روحانی، رویه سازی و تداوم جدی عرضه سهام بنگاه های 
بزرگ و متوسط به ویژه بنگاه های دولتی در بورس با یک برنامه و طرح دقیق 
بنگاه داری،  از  دولت  جدی  خروج  و  کشور  اقتصاد  شدن  مردم محور  برای 
شفافیت بخشی به اقتصاد و تولید کشور بود. به عقیده رئیس جمهوری این مورد 

می تواند رونق، پویایی و فسادزدایی جدی را در پی داشته باشد.
و  اقتصاد  وزارت  مسئولان  به  توصیه  رئیس جمهوری،  سخنان  دوم  نکته 
سازمان بورس بود که با دقت، ظرافت و حساسیت بالا، نظارت دقیق بر بازار 

سهام و متعادل سازی عرضه و تقاضای سهام در بورس و رشد منطقی سهام را 
از طریق تسهیل پذیرش و رفع موانع حقوقی پذیره نویسی ها و صندوق پروژه، 

به دقت در نظر قرار دهند.
رشد منطقی بورس

»رشد منطقی بورس« در جلسه روز چهارشنبه ستاد اقتصادی دولت مورد 
توجه روحانی بود که بر این نکته تاکید داشت:  هیجان زدگی کاذب نباید بورس 
را متأثر کند. از این نظر، رشد شاخص های بورس باید طبق پایه های علمی 
دقیق و براساس منطق بازار سرمایه پیش برود. مدیریت بازار بورس باید با اعمال 
مقررات احتیاطی لازم و مراقبت دقیق به جامعه و مردم این اطمینان را بدهد 
که سرمایه گذاری آنها در بورس استحکام لازم را دارد، بنابراین بهتر است در این 

زمینه با جدیت بیشتر عمل کنند.
پس از سخنان مهم رئیس جمهوری درباره بورس و بازار سهام در جلسه ستاد 
اقتصادی دولت، این پرسش مطرح می شود که دولت تاکنون چه اقدامی برای 

رشد منطقی این بازار انجام داده است؟
بورس تهران در بهار امسال، با ثبت رکوردهای تاریخی و رشد 140 درصدی، 
بیشترین بازدهی را در مقایسه با سایر بازارها داشت. مهم ترین اقدامات انجام 
شده از طرف دولت در حدود چهار ماه گذشته را می توان در عرضه اولیه 
شستا، واگذاری باقیمانده سهام دولت در برخی از شرکت های دولتی در قالب 

صندوق های ETF و آزادسازی معاملات سهام عدالت پس از گذشت بیش از 
یک دهه خلاصه کرد که در ادامه به بررسی آنها خواهیم پرداخت.

مشوق های مالیاتی برای بورسی ها
حمایت از رشد منطقی بورس، تنها یک شعار نیست. براساس مصوبه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی، حساب سنوات پرونده های سال 1398 به قبل 
شرکت هایی که امسال در بورس اوراق بهادار تهران پذیرش شوند، بخشودگی 

سازمان امور مالیاتی را به  دست خواهند آورد.
با پیگیری دولت کنار  علاوه بر این، موضوع مالیات بر عایدی سهام نیز 
گذاشته شد و مجلس نیز بر این تصمیم دولت، مهر اعتبار زد؛ به طوری که 
محمدرضا پورابراهمیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در این رابطه 
گفت: موضوع مالیات بر عایدی سهام و همچنین سود سپرده های بانکی از 

نظر ما در دستور کار نیست و موضوعیتی هم ندارد.
آزادسازی معامله سهام عدالت

14 سال از آغاز پرونده سهام عدالت می گذرد و در این مدت، امکان معامله 
شد  موجب  دولت  پیگیری  نبود.  امکان پذیر  آن  دارندگان  برای  سهام  این 
آزادسازی این سهام در نیمه بهار امسال به نتیحه برسد و در مرحله نخست، 

امکان فروش 30 درصد آن برای دارندگان فراهم شد.
عرضه دولتی ها در بورس

یکی از موارد مورد تأکید رئیس جمهوری در جلسه ستاد اقتصادی دولت، 
تداوم جدی عرضه سهام بنگاه های بزرگ و متوسط به ویژه بنگاه های دولتی 
در بورس بود. این تأکید، در حد حرف باقی نماده و از ابتدای سال جاری وارد 

مرحله اجرا شده است.
واگذاری باقی مانده سهام دولت در قالب صندوق سرمایه گذاری قابل معامله 
یا ETF اقدامی برای این تأکید رئیس جمهوری بوده که با اقدامات انجام  شده 
توسط رئیس سازمان خصوصی سازی به مرحله اجرا رسید. در این واگذاری 
که با قیمتی پایین تر از قیمت بازار و با هدف تشویق و حمایت از سرمایه گذاران 
انجام شد، دولت ترکیبی از باقی مانده سهم خود از بانک های صادرات، تجارت 

و ملت و همچنین شرکت های بیمه البرز و بیمه اتکایی امین را واگذار کرد.
باقی مانده سهم این صندوق که با نماد دارا یکم  روی تابلوی بورس قرار دارد، 
تا انتهای تیر ماه عرضه خواهد شد. علاوه بر این عباس معمارنژاد، معاون امور 
بیمه و بانک وزارت امور اقتصادی و دارایی از عرضه دو صندوق دیگر در تابستان 
خبر داده است. این دو صندوق احتمالًا شامل سهم های پالایشی یا فلزی و 

خودرویی خواهند بود.
سیاست گذاری پولی در راستای حمایت از بورس

شاید بتوان بانک و بورس را دو رقیب سرمایه گذاری محسوب کرد. با توجه 
به انتخاب شعار جهش تولید برای سال جاری، می توان بورس را محل بهتری 
برای تحقق این شعار دانست. کارشناسان معتقدند یک بازار ثانویه جذاب 
می تواند انگیزه ای برای شرکت ها جهت عرضه سهام خود در بورس و تأمین 

مالی از این طریق ایجاد کند.
بر همین اساس، نرخ سود سپرده های بانکی توسط هیات عامل بانک مرکزی 
برای بانک ها و مؤسسه های اعتباری غیربانکی با یک واحد درصد افزایش به 
13 درصد، اما نرخ سود سپرده های بلندمدت، بدون تغییر و در نرخ 15 درصد 
باقی  ماند که می تواند سرمایه گذاران را به جای سپرده گذاری در بانک، به بورس 

سوق دهد.

ضرورت جلوگیری از تأثیرگذاری هیجان های کاذب بر بورس؛

وزیر راه و شهرسازی :دولت برای منطقی کردن رشد بورس چه راهی در پیش گرفت؟

سوداگران بازار مسکن را ملتهب می کند 
به  اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
کاهش ٧٠ درصدی معاملات مسکن 
در پایتخت گفت: ٦٠درصد معاملات 
لوکس  و  بزرگ  واحدهای  به  مربوط 
این  در  سوداگری  از  حاکی  و  بوده 
بخش است که بازار مسکن را ملتهب 

می کند. 
محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی 
این  اقدامات  آخرین  تشریح  به 
وزارتخانه برای ساماندهی بازار مسکن 
پرداخت و تورم بخش مسکن را متاثر 
نظیر  موازی  بازارهای  رخدادهای  از 
تغییرات نرخ ارز و طلا و کاهش ارزش 
پول ملی دانست و افزود: این شرایط 

همواره به طور طبیعی باعث ورود منابعی به بخش مسکن می شود و تجدید ارزیابی 
انجام شده که بر همه بخش های اقتصادی اثرگذار است، بخش مسکن را نیز شامل 

می شود.  
وی با بیان اینکه مقایسه منحنی های رشد نرخ ارز، تورم، طلا، قیمت هر مترمربع 
مسکن و اجاره بها از دهه 70 تاکنون، حاکی از هم پایی و  هم پیوندی این مولفه ها 
با یکدیگر است، نکته حائز اهمیت در بخش مسکن را به کارگیری برنامه ای پایدار 

توسط دولت برای کمک به صاحب خانه شدن مردم خواند.
اسلامی، سپس به ذکر آماری از معاملات بخش مسکن در کشور پرداخت و 
بیان کرد: پایش معاملات بخش مسکن، کاهش 70 درصدی را نسبت به دوره 
مشابه سال گذشته نشان می دهد. نکته حائز اهمیت در این بخش این است 
که 60 درصد معاملات این بخش مربوط به واحدهای بزرگ و لوکس و حاکی از 
سوداگری در این بخش است که بازار مسکن را ملتهب می کند. همچنین سهم 
کمی از معاملات این بخش مربوط به واحدهای کوچک و مناطقی است که قیمت 

مناسب تری وجود داشته است.  
برای  مقرراتی  و  ضوابط  پایه گذاری  ضرورت  به  سپس  شهرسازی  و  راه  وزیر 
جلوگیری از ورود منابع غیرمولد به بخش مسکن پرداخت و ادامه داد: در این حوزه 
باید مقرراتی وضع شود تا از ورود سرمایه هایی که با هدف سوداگری و سفته بازی به 
بخش مسکن وارد می شود و آن را به مثابه کالایی سرمایه ای می بینند، یک بار برای 
همیشه جلوگیری شود. به این منظور در وزارت راه و شهرسازی چندین طرح را به 
مجلس شورای اسلامی پیشنهاد کرده ایم و به دنبال وضع مقررات و مالیات های 
خاص و ویژه ای هستیم تا ورود منابع غیرمولد به این بخش را مهار و ضوابطی را 
برای بازدارندگی در این بخش وضع کنیم. او سپس به برخی از مهم ترین اقدامات 
وزارت راه و شهرسازی برای ساماندهی بازار اجاره بها اشاره کرد و گفت: دولت در 

گذشته هیچ گاه در بازار مسکن مداخله ای نداشته است.
وی افزود: در شرایط کنونی این ضرورت بنا به دلایل مختلفی نظیر شیوع کرونا 
احساس شد؛ بر این مبنا ستاد ملی مبارزه با کرونا مصوبه ای را به تایید رساند که 
قرارداد اجاره مستاجران تا سه ماه پس از پایان دوره کرونا تمدید شود. بنابراین 
پرهیز از اسباب کشی مستاجران در شرایط همه گیری کرونا در دستور کار قرار 
گرفت و هر اقدام غیرقانونی زیرزمینی، شفاهی، پشت قولنامه ای و ... در  این 

خصوص پذیرفتنی نیست.
این عضو کابینه دولت دوازدهم در ادامه به افزایش سه و چهار برابری مبلغ اجاره 
بها توسط برخی موجران اشاره کرد و افزود: این افزایش لجام گسیخته که از هیچ 
مرجعی تبعیت نمی کرد ما را با یک مطالبه سنگین اجتماعی مواجه کرد و ما باید 
تصمیماتی در این خصوص اتخاد می کردیم. وزیر راه و شهرسازی خاطر نشان 
کرد: مقرر شد که سقف افزایش اجاره بها در تهران 25، در هفت کلان شهر کشور 
20 و در سایر شهرهای کشور 15 درصد باشد. اقدامی که تاثیرات خود را به جای 
گذاشته است و ما تاکنون شکایتی مبنی بر تخطی موجران از این مصوبه دریافت 

نکرده ایم که تا اندازه زیادی به آرامش مردم در این خصوص منجر شده است.  
او با بیان اینکه وزارت راه و شهرسازی طرح اقدام ملی مسکن را در دستور کار قرار 
داده و در حال پیشبرد این برنامه است، ادامه داد: در این مدت بیش از یک میلیون 
و 600 هزار متقاضی در طرح اقدام ملی مسکن نام نویسی کردند و ما پس از انجام 

غربال گری های لازم، جامعه هدف خود را شناخته ایم.
وزیر راه و شهرسازی گفت: تایید صلاحیت شدگان این طرح ملی نیز در حال 
تکمیل ثبت نام هستند و برخی از آن ها حساب خود را نیز در بانک افتتاح کرده 
و آورده اولیه را نیز واریز کرده اند. با توجه به همه گیری بیماری کرونا، تمام این 
اقدمات از راه دور و به شکل مجازی انجام شد تا مانع از گسترش و شیوع ویروس 

شویم.  

سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا:
اقشار آسیب پذیر »وام یک میلیون تومانی تکمیلی« 

کرونا می گیرند
سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا گفت: برای چهار میلیون خانوار آسیب پذیر 
پیامک واریز وام تکمیلی یک میلیون تومانی ارسال شده است که متقاضیان باید 

درخواست خود را به سرشماره 6369 بفرستند. 
»حسین میرزایی« گفت: نخستین مرحله واریز وام یک میلیون تومانی یارانه 
این  اقساط  تیرماه  یارانه  با  همزمان  و  شد  انجام  کامل  طور  به  نقدی  بگیران 

تسهیلات نیز کسر می شود.
وی افزود: براساس مصوبه دولت، چهار میلیون خانوار جزء اقشار خاص شناسایی 
شدند که علاوه بر دریافت وام یک میلیون تومانی که برای تمام یارانه بگیران واریز 
شد، در صورت تمایل می توانند از وام تکمیلی یک میلیون تومانی دیگر که برای 
آنها درنظر گرفته شده بهره مند شوند. سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا گفت: تا 
کنون برای چهار میلیون نفر خانوار جدید که اطلاعات آنها از دستگاه های مختلف 
دریافت شده پیامک ارسال شده است. وی افزود: این خانوارها می توانند برای 
ثبت درخواست خود پس از دریافت پیامک با سرشماره وزارت رفاه، عدد یک را 
به سرشماره 6369 اعلام کنند. میرزایی اظهارداشت: بازپرداخت این تسهیلات 
نیز 30 ماهه و با اقساط 35 هزار و 100 تومان خواهد بود که از حساب سرپرستان 
خانوار کسر می شود. وی درباره زمان واریز وام یک میلیون تومانی تکمیلی به 
اقشار آسیب پذیر اظهار بی اطلاعی کرد. میرزایی درباره شناسایی مشمولان واجد 
شرایط این طرح گفت: مشمولان این طرح دستفروشان، رانندگان وانت بارها و 
کارگران ساختمانی هستند که اطلاعات آنها توسط وزارت کشور و سازمان تامین 
اجتماعی احصاء شده است. وی افزود: علاوه بر این خانواده های پنج نفره و 
بیشتر نیز مشمول دریافت وام تکمیلی یک میلیون تومانی هستند که اطلاعات 

آنها از سازمان هدفمندی یارانه ها احصاء شده است.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱399۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۰۷۱8/۱
بدینوسیله به آقای اکبر گیوه چی مطلق، نام پدر: حسین تاریخ تولد: 1346/01/21 شماره ملی: 0381508031 شماره شناسنامه 3866 از قم بدهکار سند ازدواج شماره 
387 مورخ 1361/10/18 دفتر ازدواج 8 قم ابلاغ می گردد که خانم فرانک خسروانی نام پدر: احمد، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان مبلغ 10/000/000 
ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 7/307/553/957 ریال مقوم گردیده است مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 
139904030011000718/1 )با شماره بایگانی 9900780 ( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار 
نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم است ظرف 
مدت 10 روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک 

نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱398۰۴۰3۰۰۱۱۰۰363۱/۱

بدین وسیله به آقای علی )نورالدین( مرادی نام پدر: محمدعلی تاریخ تولد: 1358/07/01 شماره ملی: 4072356654 شماره شناسنامه: 1334، از قم بدهکار سند ازدواج 
شماره 1269 مورخ 1395/10/23 دفتر ازدواج 57 قم ابلاغ می گردد که خانم زهرا جعفرعلی، فرزند: علی یار، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد 24 عدد 
سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139804030011003631/1 )با شماره بایگانی 9803898( در شعبه اجرای ثبت قم در 

جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا 
مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی 

اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد شیرازی درخشنده با ارائه یک برگ استشهادیه مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ باغ پلاک باقیمانده 1454 فرعی مفروز و مجزی از 199 اصلی واقع در 
بخش پنج حوزه ثبتی کهک به مساحت 526/80 مترمربع در صفحه 480 دفتر جلد 20 ذیل ثبت 4054 به شماره چاپی 324436 سری الف سال 85 بنام آقای محمد شیرازی 
درخشنده صادر و تسلیم گردیده است سپس آقای محمد شیرازی درخشنده اعلام نموده اصل سند مالکیت بعلت بی احتیاطی مفقود شده است و تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی را نموده است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدرک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ده روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد 

بدیهی است پس از سپری شدن مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
سعید عبدالهی 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک کهک

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده 

اند.
1-رای شماره 139960330002001306 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002015991 خانم هاجر ابراهیمی 
فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2300 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد مطلب خریداری نموده 

است )م الف 6614(
پرونده کلاسه 1398114430002001457 سید مصطفی  به  رای شماره 139960330002001082 مربوط   -2
مهدوی تیکدری فرزند سید اکبر در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 157/50 
مترمربع پلاک شماره 1879/10 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت 

دفاتر الکترونیکی شماره 12460- 97)م الف6615(
3- رای شماره 139960330002000375 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000654 آقای بهروز کریمی 
پور فرزند ابوالفضل در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
2497 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود جوهری 

کردیجانی ثبت دفتر 297 صفحه 70 )م الف 6616(
4- رای شماره 139960330002002785 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000422 خانم فاطمه حسین 
زاده فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120.00 مترمربع 
پلاک شماره 1858/122 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث 

ابوالحسن آمره بزچلوئی ثبت دفتر 225 صفحه 280)م الف6617(
5- رای شماره 139960330002003119 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002010232 آقای مصطفی ربانی 
نجف آبادی فرزند سبزعلی  در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136مترمربع پلاک 
شماره 1757اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زینب السادات 

)زینت السادات( برقعی )م الف 6618(
الله  به پرونده کلاسه 1398114430002001515 آقای ذبیح  6-رای شماره 139960330002003215 مربوط 

صدیقی خواه فرزند محمدقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت149/5 مترمربع 
پلاک شماره 2112 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث 

انسی رضویان )م الف 6619(
7- رای شماره 139960330002003465 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000964 سعید علی مرادی 
فرزند بهرامعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 43/33 مترمربع پلاک شماره 
2576 مکرر اصلی که به پلاک 2593 اصلی تبدیل گردیده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از محمدتقی برخوردار ثبت دفتر 122 صفحه 268)م الف6620(
8- رای شماره 139960330002002711 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000635 آقای امیرحسین 
سعیدیان فرزند شیخعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93 مترمربع پلاک 
شماره 2244/1/86 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت 

دفتر 548 صفحه 240)م الف 6621(
9- رای شماره 139960330002001807 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002354 آقای علی اصغر ایزد 
خواست فرزند اسمعیل در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 108 مترمربع پلاک 
شماره 2 باقیمانده فرعی از 2167 اصلی به پلاک 2167/2/455 اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم طی مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی ولی احدی از ورثه اشرف میره ئی ثبت دفتر 92 صفحه 91)م 

الف6622(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱399/۰۴/2۱ تاریخ انتشار دوم: ۱399/۰5/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



شنبه -بیست ویکم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65071
ورزشی

حمید درخشان: 

آرامش پرسپولیس نباید برهم بخورد
 سرمربی اسبق تیم فوتبال پرسپولیس گفت: سرخپوشان در آستانه چهارمین 
قهرمانی متوالی هستند و در این شرایط نباید آرامش تیم از درون باشگاه برهم 

بخورد. نگرانی گل محمدی نگرانی همه پرسپولیسی ها است. 
با اشاره به صحبت های اخیر یحیی گل محمدی سرمربی  حمید درخشان 
نگرانی  داشت:  اظهار  تیم  در  حاکم  شرایط  بابت  او  نگرانی   و  پرسپولیس 
گل محمدی، نگرانی همه پرسپولیسی ها است. او کاملا حق دارد چرا که در 
شرایط سخت، تیمش نتایج خوبی گرفته و دوست ندارد این آرامش از بین برود. 
پرسپولیس روی ریل موفقیت قرار دارد و نباید از درون باشگاه به قطار موفقیت 

پرسپولیس صدمه وارد شود.
وی افزود: در حال حاضر همه هجمه ها علیه پرسپولیس است در این شرایط 
سخت نباید آرامش تیم و سرمربی از درون باشگاه بر هم بخورد. مدیران هر چه 

زودتر ببینند ریشه این نگرانی ها کجاست و آن را برطرف کنند.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس خاطرنشان کرد: هیات مدیره باشگاه هنوز 
کامل نیست و همین شرایط هم کمی نگرانی ایجاد می کند. امیدوارم هر چه زودتر 
با تدابیر وزیر ورزش و جوانان اعضای کارآمد و خوبی به هیات مدیره اضافه شوند و 

قبل از هر چیز اقتدار به مدیریت پرسپولیس بازگردد.
وی گفت: رسول پناه در ابتدای دوران مدیریت خود با پیشکسوتان جلسه ای را 
برگزار و اهدافش را بیان کرد اما الان می بینیم که هیچ یک از آن برنامه ها عملی 
نشده است. برنامه های رسول پناه بد نبود اما برای اجرای آن نیاز به عملکرد قوی 

در همه بخش ها وجود دارد.
درخشان اضافه کرد: برای مثال در بخش حقوقی می بینیم که هر روز یک 
پرونده جدید علیه پرسپولیس صادر می شود. چه کسی الان از حقوق باشگاه 
دفاع می کند؟ عملکرد بخش حقوقی باشگاه به هیچ وجه خوب نبوده و همین 
محکومیت ها موجب می شود تا به تیمی که برای قهرمانی می جنگد شوک وارد 

شود.
وی تصریح کرد: امیدوارم که هر چه زودتر مشکلات برطرف شود تا با بازگشت 

اقتدار به مدیریت، شاهد تداوم موفقیت ها در پرسپولیس باشیم.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به عملکرد سرخپوشان پس از وقفه 
طولانی مدت مسابقات لیگ خاطرنشان کرد: نمی توان پس از تعطیلی طولانی 
مدت انتظار داشته باشیم که تیم مانند قبل تا دقیقه 90 حمله کند چرا که باید 

شرایط بدنی بازیکنان به شرایط ایده آل بازگردد.
وی گفت: در حال حاضر قهرمانی پرسپولیس تقریبا قطعی شده و نگرانی 
بابت این موضوع نداریم. بهتر است پرسپولیس از مسابقات لیگ برای رسیدن به 
شرایط ایده آل استفاده کند تا برای موفقیت در لیگ قهرمانان آسیا آماده شود. اگر 
مشکلات برطرف شود، می توانیم شاهد موفقیت پرسپولیس در سطح آسیا هم 
باشیم. درخشان در مورد اینکه برخی تیم ها خواهان تعطیلی لیگ شده اند، اظهار 
داشت: فوتبال را به خاطر تیم ملی هم که شده، نمی توان تعطیل کرد. تیم ملی 
باید برای مسابقات مقدماتی انتخابی جام جهانی آماده شود و بازیکنان باید در 

شرایط مسابقه قرار داشته باشند تا بتوانند به تیم ملی خدمت کنند.

امیرتوکلیان:

برگزاری لیگ در این شرایط به صلاح 
کشتی نیست

مربی پیشین تیم ملی کشتی آزاد کشورمان معتقد است با توجه به شیوع ویروس 
کرونا، پافشاری برای برگزاری لیگ به هیچوجه به صلاح کشتی نیست.

امیر توکلیان با تاکید بر اینکه هیچ چیز بیشتر از سلامتی ورزشکاران و قهرمانان 
ملی ایران اهمیت ندارد گفت: بحث برگزاری لیگ کشتی در این شرایط از اساس 
غلط است، چرا که ما باید در ابتدا امکانات برپایی چنین رویدادی را در سطح کشور 
مهیا کنیم. طبیعتا با توجه به شیوع ویروس کرونا در کشور و آمار نگران کننده مرگ 

برخی مبتلایان نمی توان به راحتی در خصوص لیگ کشتی صحبت کرد.
وی تصریح کرد: ما باید به این نکته توجه کنیم که آیا سالن های کشتی در ایران، 
شرایط و استانداردهای برگزاری لیگ کشتی در این وضعیت را دارد و اصلا می 
توان سلامت کشتی گیران، مربیان، تماشاگران و عوامل اجرایی لیگ کشتی را در 

این سالنها تضمین کرد؟
مربی پیشین تیم ملی کشتی آزاد ادامه داد: برخی مسابقات رشته های ورزشی 
را می توان در فضای باز برگزار کرد که حساب آن رشته ها از کشتی جداست؛ اما 
آیا می توان رشته پربرخوردی همچون کشتی را در فضای باز و با رعایت فاصله 
اجتماعی برگزار کرد؟ بسیاری از ورزشکاران ما ممکن است نشانه هایی از بیماری 

را نداشته باشند، اما این امکان وجود دارد که هر کدام از آنها ناقل باشند.
توکلیان افزود: به عنوان عضو کوچکی از جامعه بزرگ کشتی که خودم سالیان 
سال سابقه حضور در لیگ کشتی را به عنوان کشتی گیر و سرمربی داشتم، 
معتقدم برگزاری لیگ برتر در این وضعیت یک اشتباه بزرگ خواهد بود. حال اینکه 
با عقد قرارداد با کشتی گیران و مربیان به همه فشار بیاوریم که زودتر لیگ برگزار 
شود، واقعا کار منطقی و درستی نیست. از سوی دیگر اسپانسرهای وارد شده به 
لیگ کشتی هم باید این موضوع را قبول کنند که فعلا شرایط برای مسابقات مهیا 

نیست و شاید مجبور شوند تا سال آینده برای برگزاری لیگ منتظر بمانند.
وی ادامه داد: وخامت اوضاع جهان به دلیل شیوع ویروس کرونا به حدی است 
که مجامع بین المللی ورزشی، بازیهای المپیک را هم به تعویق انداخته اند و چه 
بسا اصلا در سال آینده هم شاهد برگزاری المپیک نباشیم. حال چطور می توان 
در این وضعیت حرف از برگزاری لیگ زد و همه چیز را عادی جلوه داد. بی تردید 
ممکن است برگزاری لیگ کشتی تا سال آینده به تعویق بیافتد، چراکه طبق 
شواهد، موج کرونا ممکن است در فصل پاییز و زمستان با شدت بیشتری ادامه 
داشته باشد. این مربی خراسانی در پایان گفت: ویروس کرونا با هیچکس شوخی 
ندارد و ممکن است در هر فردی بصورت کاملا مجزا تاثیرگذاری داشته باشد. در 
نتیجه نمی توان با یک نسخه و روش مشخص و همیشگی به جنگ کرونا رفت، 
چراکه این ویروس مدام در حال تغییر است و همچنان تا مدتها، تهدید بزرگی برای 

سلامت مردم ایران و جهان تلقی خواهد شد.

احداث مجموعه ورزشی در دانشگاه قم 
احداث مجموعه تفریحی، ورزشی و سلامتی در جلسه مشترک مسوولان اداره 
کل ورزش و جوانان و دانشگاه قم با قابلیت فعالیت رشته های تنیس، اسکواش و 

جاده سلامت به تصویب رسید.
در استان قم اگر چه اداره کل ورزش و جوانان متولی اصلی توسعه عمرانی، 
همگانی، قهرمانی، آموزشی و فرهنگی یکی از مهمترین عرصه های اجتماعی 
یعنی ورزش است، اما سایر نهادها و ارگان ها هم در بخش دولتی و هم در بخش 

غیر دولتی فعالیت قابل توجهی در گسترش فضا و امکانات ورزشی دارند.
به گزارش فارس ،علاوه بر اداره کل ورزش و جوانان که امکان زیادی نظیر استخر، 
زمین روباز و سالن ورزشی در قم ایجاد کرده، دستگاه هایی همچون سپاه، آموزش 
و پرورش، مخابرات، استانداری، دانشگاه ها و سایر دستگاه ها اقدام به احداث 
چندین فضای ورزشی روباز و سرپوشیده کرده اند که در توسعه سرانه فضاهای 
ورزشی قم نقش ارزنده ای ایفا کرده است. یکی از نهادهای پرکار و پیگیر در مقوله 
ورزش، بدون تردید دانشگاه قم است که امیر آبادی رئیس طرح های عمرانی این 
دانشگاه، شربتی رئیس امور مالی دانشگاه در کنار نماینده سرمایه گذاران بخش 
خصوصی در جلسه ای با رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم موضوع 
احداث مجموعه تفریحی، ورزشی و خدماتی دانشگاه قم را بحث و بررسی کردند. 
در این پروژه چهار زمین تنیس، دو کورت اسکواش، دو زمین پدل، جاده سلامت و 
سایر امکانات و فضاهای ورزشی پیش بینی شده که طبق برنامه ریزی های صورت 
گرفته توسط مسوولان دانشگاه قم در سه فاز طراحی شده و قرار است تا پایان 
سال 1399 فاز نخست آن به پایان برسد. این مجموعه 6500 متر مربع مساحت 
و 3500 متر مربع زیربنا دارد و به عنوان یک مجموعه تفریحی، ورزشی و خدماتی 
به همت بخش خصوصی در استان قم در دست احداث است و تامین هزینه های 
ساخت پروژه در قالب قرارداد BOT خواهد بود که در حال حاضر مبلغی بالغ بر 
80  میلیارد ریال آن هزینه شده و برای تکمیل به 550 میلیارد ریال دیگر نیاز دارد.

مربی تیم فوتبال استقلالگ فت: مربیان در نشست خبری درباره شرایط تیمشان 
صحبت می کنند ولی وقتی پنج روز تمرینات را تعطیل کردیم، نمی توانیم درباره 
مسائل فنی صحبت کنیم. فقط روزپنجشنبه با 12 بازیکن یک جلسه تمرین کردیم. 

برای ما سلامت بازیکن از همه چیز مهمتر است. آمار کرونا می گوید شرایط نسبت 
به قبل بدتر است.

مجید نامجومطلق در نشست خبری پیش از بازی استقلال با تراکتورسازی که 
بعدازظهر دیروز در سازمان لیگ برگزار شداظهارداشت : بلافاصله برای ما مقابل 
تراکتور بازی گذاشتند. درخواست تعویق بازی را دادیم که سازمان لیگ گفت دست 
ما نیست. فدراسیون هم گفت دست ما نیست. نمی دانم دست کیست. از آن نهاد 
که مسئولیتش را دارد خواهش می کنیم بازی های ما را چند روز به تعویق اندازد و 
شرایط را درک کند. بازیکنان با استرس تمرین می کنند. آنها حتی هنگام گفتن 
نکات فنی جرات نمی کردند نزدیک بشوند. با هرکسی صحبت می کنیم می گویند 

مسئولیتش دست ما نیست.
وی گفت: شرایط یکی از بازیکنان ما بحرانی است و ریه اش درگیر شده است. 
نمی دانم چه نهادی باید جوابگو باشد. پنج روز تمرین نداشتیم و باید جلوی تیم 
خوب تراکتور بازی کنیم. کارمان سخت است. همه جای دنیا، فوتبال برای شادی 
و نشاط جامعه است ولی متاسفانه داریم فوتبال را با استرس بازی می کنیم. این 
استرس ناشی از این قضیه در روح و روان بازیکنان تاثیر می گذارد. تیم ما کمبود 

بازیکن دارد. 
فرهاد مجیدی در فشار و استرس زیادی است. 

مربی استقلال با تمجید از غیرت بازیکنان این تیم، تصریح کرد: اتفاقی افتاد 
که خودمان هم غافلگیر شدیم. روزپنجشنبه وریا غفوری تماس گرفته است که 

باتوجه به کمبود بازیکن اجازه بدهید تست کرونا بدهم و اگر جوابش منفی شد، 
دوباره به تیم کمک کنم. این غیرت بازیکن را نشان می دهد و برایم ارزشمند است 
اما سلامت بازیکن برای ما در اولویت است. خواهش من این است کمی به فکر 
سلامت بازیکنان باشند چون اینها هم خانواده دارند. حتی امروز شنیدم از طرف 
وزیر بهداشت دستوری آمده است که اماکن ورزشی بسته شود. آمار نشان می دهد 

شرایط بدتر از زمان قبل است.
نامجومطلق با تشریح بیشتر وضعیت استقلال اظهار کرد: شنبه با تیم خوب 
از نظر ذهنی شرایط خوبی  اینطرف تیمی هستیم که  بازی داریم. در  تراکتور 
نداریم. تیم بزرگ و باسابقه استقلال روزپنجشنبه  با 12 بازیکن تمرین کرد. این یک 
اتفاق نادر است. اطمینان دارم تصمیماتی که امروز برای فوتبال گرفته می شود و 
مشکلاتش در تاریخ ثبت می شود. وی افزود: امیدوارم اتفاق ناگواری برای بازیکنی 
رخ ندهد. حتی قبل از شروع مسابقات لیگ، فرهاد مجیدی در یک جمع گفت تا 
کسی در این فوتبال نمیرد، بازی ها را تعطیل نمی کنند. این اتفاق با تصمیماتی که 

گرفته می شود، بعید نیست. 
مربی استقلال تصریح کرد: فرهاد مجیدی در فشار و استرس زیادی است. 
مسئولیت او بسیار سنگین است. مجیدی باید امروز اینجا می نشست و صحبت 
می کرد ولی وظیفه اش را به من سپرد. من هم به خاطر احترام به اهالی فوتبال، 
پاسخگو هستم. مربی باید درباره شرایط تیمش و تیم مقابل بگوید ولی بعد از پنج 

روز با 12 نفر تمرین کردیم و نکته فنی نداریم که بخواهیم حرفی بزنیم.

مجید نامجومطلق :

تا یک نفر فوت نکند بازیها تعطیل نمی شود

تیم بسکتبال شیمیدر قم برای حضور در فصل 1399 مسابقات لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های کشور آمادگی خود 
را به فدراسیون بسکتبال اعلام کرد. 

با توجه به محدوده زمانی در نظر گرفته شده توسط فدراسیون بسکتبال برای تیم های مایل به حضور در فصل 1399 
مسابقات لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های کشور، 16 تیم برای حضور در لیگ برتر بسکتبال اعلام آمادگی کردند تا 

تعداد تیم های لیگ برتری این رشته المپیکی نسبت به فصل قبل افزایش یابد.
این در حالی است که مسابقات فصل 99 – 1398 لیگ برتر بسکتبال مردان ایران با حضور 14 تیم آغاز شد و با انصراف تیم 
توفارقان آذرشهر در میانه راه بازی ها، لیگ با 13 تیم تا قبل از پلی آف ادامه یافت اما شیوع ویروس کرونا مانع برگزاری بازی  های 
پلی آف و نهایی برای تعیین تیم قهرمان شد. بعد از اینکه بازی های المپیک توکیو یک سال به تعویق افتاد، فدراسیون بسکتبال 
نیز مسابقات فصل قبل لیگ برتر را نیمه تمام اعلام کرد تا با آرامش خاطر بیشتری برای تیم ملی و همچنین مسابقات داخلی 
برنامه ریزی کند، در حالی که این فدراسیون قصد دارد به شرط عادی شدن شرایط کرونا، لیگ برتر را از شهریور ماه استارت 
بزند. بعد از یازدهم تیر ماه که آخرین مهلت اعلام آمادگی تیم ها برای حضور در فصل 1400 – 1399 لیگ برتر بسکتبال 
مردان ایران بود، طبق اعلام فدراسیون 16 خواهان حضور در لیگ هستند که 11 تیم لیگ برتری فصل گذشته و پنج تیم از 

دسته اول را شامل می شود و این تیم ها با ارسال نامه به فدراسیون قصد شرکت در لیگ برتر را دارند.
در حالی که نامی از تیم های شهرداری گرگان و پتروشیمی بندرامام بین این 16 تیم به چشم نمی خورد، گرگانی ها بر ادعای 
خود مبنی بر قهرمانی در فصل گذشته پافشاری می کنند و از فدراسیون بسکتبال تضمین می خواهند، ضمن اینکه ظاهرا 

مسوولان باشگاه پتروشیمی قصدی برای ادامه تیم داری در لیگ برتر ندارند.
در شرایطی که فدراسیون بسکتبال در تلاش است که لیگ جدید را در صورت مساعد شدن وضعیت کرونا از شهریورماه 
آغاز کند، تیم بسکتبال شیمیدر قم نیز که سال گذشته با هدایت محمدرضا اسلامی، مدیریت هادی عامری و برخورداری 
از بازیکنان مطرح و ملی پوش نظیر محمد جمشیدی، مهدی کامرانی، آرن داوودی و مایکل رستم پور به مقام سوم مرحله 

مقدماتی رسید و یکی از مدعیان قهرمانی بود، امسال یکی از تیم های حاضر در فصل جدید لیگ برتر است.

 رییس هیات ورزش های رزمی قم با اشاره به فعالیت مجدد باشگاه های ورزش های رزمی با مجوز ستاد ملی مبارزه با کرونا 
گفت: ورزشکاران رزمی استان به منظور رعایت پروتکل های بهداشتی اجازه مبارزه ندارند. 

علی یزدی بابیان این که رعایت پروتکل های بهداشتی توسط باشگاه های ورزشی زیرمجموعه این هیات به صورت جدی 
نظارت می شود، افزود: به منظور رعایت این پروتکل ها و فاصله گذاری اجتماعی هرگونه برگزاری مسابقه و یا مبارزه تا اطلاع 

ثانوی ممنوع است.
وی ادامه داد: هر سانس فعالیت ورزشی باشگاه های رزمی باید تنها با تعداد محدود 10 تا 15 ورزشکار برگزار شود ضمن 

این که بعد از هر سانس تمرین باید باشگاه به طور کامل ضدعفونی شود.
رییس هیات ورزش های رزمی قم، تهیه مواد ضدعفونی کننده برای ورزشکاران را از دیگر الزام های باشگاه برای رعایت 
مسائل بهداشتی دانست و تاکید کرد: تمرین های باشگاه تنها به ارتقای آمادگی جسمانی و همچنین بعد فنی ضربه ها 

محدودشده است.
وی ادامه داد: شیوع کرونا و تعطیلی تمام فعالیت ها و مسابقات ورزشی در استان و کشور، ضربه سنگینی به بعد فنی 

ورزشکاران وارد کرده است و روند صعودی ورزش های رزمی قم که در سال های اخیر آغازشده بود را مختل کرده است.
یزدی افزود: در 2 سال اخیر لیگ مسابقات کیک بوکسینگ قم به منظور استعدادیابی و پشتوانه سازی رده های مختلفی 
سنی برگزار شد که توانست علاوه بر ایجاد انگیزه قوی و ارتقای سطح فنی ورزشکاران استان، ظرفیت های رزمی قم را ارتقا 

دهد که متاسفانه شیوع کرونا این لیگ را متوقف کرد.
وی استفاده از فضای مجازی در زمان شیوع کرونا را مورداشاره قرار داد و گفت: برگزاری مجازی دوره مربی گری درجه 3 در 

این استان برنامه ریزی شده است که ثبت نام این دوره انجام و قرار است در هفته های آینده اجرایی شود.
وی در ادامه با اشاره به برگزاری آیین تجلیل از قهرمانان و مربیان استان اظهار داشت: به منظور تجلیل از افتخارآفرینی 
قهرمانان مدال آور سال 98،  مربیان و داوران استان در مسابقات استانی،  آیینی با رعایت تمام نکات بهداشتی در هفته جاری 

برگزار و از 33 نفر از داوران، مربیان و قهرمان استان تجلیل شد.

در فصل جدید؛

شیمیدر قم در لیگ برتر بسکتبال به میدان می رود 
رییس هیات ورزش های رزمی استان قم:

ورزشکاران رزمی قم اجازه مبارزه ندارند

مجید روان ستان

 یک واقعیت تلخ این روزهای فوتبال ما این است که محکومیت های جدید فیفا 
علیه استقلال و پرسپولیس یکی یکی از راه می رسد و آینده این دو باشگاه را تحت 
تاثیر قرار می دهد. حتی ممکن است واگذاری سرخابی ها به بخش خصوصی نیز 

به مخاطره بیفتد. 
باشگاه پرسپولیس پنج ماه پیش از سوی فیفا محکوم شد به اینکه یک میلیون و 
55 هزار یورو، به اضافه پنج درصد سود به برانکو ایوانکویچ بپردازد. از طرفی 20 هزار 
فرانک سوئیس نیز هزینه دادرسی نیز را بدهد. آنها ترجیح دادند به جای پرداخت 
طلب برانکو، پرونده را با صرف هزینه دادرسی به C.A.S -دادگاه عالی ورزش- در 

سوئیس ببرند.
هنوز از بند پرونده برانکو رهایی پیدا نکرده اند که در پرونده شکایت گابریل کالدرون 
و دستیاران او نیز محکوم شدند. باشگاه پرسپولیس موظف است مبلغ 579 هزار 
و 500 دلار به کالدرون، 95 هزار و 380 دلار به خوآکین و 70 هزار و 400 دلار به 
اینیگو والنسیا پرداخت کند. همچنین 9 هزار دلار بابت هزینه دادرسی مجموع این 

پرونده ها بپردازد.
مربی  این  از  مثبتی  نظر  و مدعی اند  کالدرون است  با  باشگاه مصالحه  هدف 
آرژانتینی گرفته اند و اگر به نتیجه نرسند، آنگاه با طرح اعتراض در دادگاه عالی 
ورزش )C.A.S( دومین تلاش بی ثمر خود در این ماه های اخیر را انجام دهند! 
هرچند که پیش بازنده شدن پرسپولیسی ها در پرونده کالدرون قابل پیش بینی بود. 
درست مانند همه پرونده های شکایتی مطرح شده در فیفا علیه ایران که بازنده ای جز 

باشگاه های ایرانی نداشته است.
قراردادهای نامناسب و پیش از آن عدم تعهد به قراردادها، مهم ترین عاملی بوده 
که فوتبال ما را به بازنده ای بزرگ در پرونده های مالی تبدیل کرده است. بدون تردید 
محکومیت های جدید استقلال و پرسپولیس، مهر تایید دیگری بر بی تدبیری مدیران 
این دو باشگاه است که تاکنون از سوی هیچ نهاد و مسئولی با افراد خاطی و به بار 

آوردن این فاجعه های مدیریتی برخورد نشده است.
در پرسپولیس نیز تا دلتان بخواهد از این پرونده های رنگارنگ وجود دارد. باشگاه 
پرسپولیس پس از قهرمانی های متوالی با برانکو نتوانست بدهی خود را به او پرداخت 
کند تا این مربی مجبور به شکایت از سرخپوشان و دریافت حکم یک میلیون و پنجاه 
هزار یورویی به همراه پنج درصد از سود این پول شود. محکومیتی که پس از حکم 
475 هزار یورویی ماریو بودیمیر مهاجم خارجی فصل پیش پرسپولیس در فیفا ثبت 

شد.
وقتی حکم آنها آمد محمدحسن انصاری فرد آن را به گردن مدیران قبلی انداخت. 
مدیرعامل وقت پرسپولیس نه تنها موفق به کسب رضایت از شاکیان خود نشد، بلکه 
در اقدامی عجیب به قرارداد با گابریل کالدرون که تیمش را قهرمان نیم فصل کرده 
بود هم خاتمه داد تا سرمربی آرژانتینی نیز به همراه دستیارانش چاره ای جز شکایت 
از پرسپولیس نداشته باشد. شیوه مدیریتی عجیب او با کشیدن چک 6 میلیارد 
تومانی برای گرفتن رضایت نامه یحیی گل محمدی برای حضورش از شهرخودرو 
روی نیمکت پرسپولیس ادامه پیدا کرد و با این کار، برای پرسپولیس نزدیک به 10 

میلیارد برای دریافت رضایت نامه و حقوق گل محمدی تعهد مالی ایجاد کرده است.
حال این پرسش مطرح می شود که آیا مهدی رسول پناه سرپرست کنونی باشگاه 
پرسپولیس نیز در حال حاضر راهی را می رود که پیش از این، انصاری فرد و دیگران 

رفته بودند؟
پرسپولیس و استقلال در این سال ها همیشه جزو باشگاه هایی بوده اند که بیشترین 
پرونده های مالی را در فیفا داشته اند. اغراق نیست اگر بگوییم پرونده های مالی این 

دو باشگاه در فیفا به اندازه همه پرونده های ارجاعی به این نهاد است!
هر بار این پرونده ها با امضای مدیری جدید به فیفا می رود و شما نمی توانید ردپای 
هیچ یک از مدیران سال های اخیر پرسپولیس و استقلال را که قرارداد بازیکن یا مربی 

خارجی امضا کرده و این قراردادها به فیفا نرفته باشد را نبینید!
استقلالی ها یک روز با پرونده پروپیچ درگیرند و روز دیگر ماجرای بویان به میان 

می آید.

قصه پر غصه شفر نیز سر دراز دارد! امیرحسین فتحی مدیرعامل پیشین و علی 
خطیر معاون او، از فسخ بدون غرامت آن صحبت می کردند، اما بعدها دیدیم که 
استقلال باید به شفر 550 هزار دلار غرامت بدهد. مطالبات استراماچونی نیز رقمی 
سنگین است و سیر طبیعی شکایت این ایتالیایی نیز در حال طی شدن است و 

انتظار می رود به زودی آبی ها با چالشی بزرگ مواجه شوند.
در همه این سال ها، مدیران زیادی در پرسپولیس و استقلال از این دست اتفاقات 
را رقم زده  و چون هر بار هر کدام شان تاوان مدیران قبلی را پس داده اند، هیچ کدام 
نیز پاسخگوی اعمال شان نبوده اند.  از طرفی دولتی بودن این دو باشگاه و هزینه از 
بیت المال نیز عامل دیگری بوده که هیچ وقت کسی این مدیران را بازخواست نکند 
و اکنون این پرسش مطرح است که آیا لزومی به بازخواست و حتی محاکمه برخی 

از این مدیران نبود؟
چرا وزیران ورزش در این سال ها، مدیرانی را که برای این دو باشگاه انتخاب ردند، 
هیچگاه آنها را بازخواست نکردند؟ چرا نهادهای بالادستی عوامل دخیل در این 
مسایل را هیچگاه بازخواست نکردند؟ اگر یکی از این مدیران متخلف در قبال اعمال 
خود پای میز محاکمه می رفت بدون تردید آیا این روند همچنان ادامه می یافت یا 

درس عبرتی برای مدیرهای بعدی می شد؟
سال هاست میز مدیریتی این دو باشگاه فقط سکوی پرتابی برای به شهرت رسیدن 
برخی از این مدیران بوده و هیچگاه به لحاظ ساختاری، چیزی در این دو باشگاه 
ایجاد نکرده اند؛ باید دید تا کی در پرونده های بازیکنان و مربیان خارجی از فوتبال 

ما در فیفا باید بازنده باشیم؟

نقدی بر پرونده های پرسپولیس و استقلال در فیفا؛

تا کی باید بازنده باشیم؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

آقای عباسعلی  پرونده کلاسه 1391114430002017749  به  مربوط  1-رای شماره 139860330002004088 
کاظمی فرزند کریم در 2 دانگ از ششدانگ به مساحت ششدانگ 166/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1949- اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی / سند رسمی / سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمدرضا 

شاکری خریداری کرده است 
)م الف 6607(

2- رای شماره 139860330002004087 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002017746 آقای علی کاظمی 
فرزند عباسعلی در یک دانگ از ششدانگ به مساحت ششدانگ 166/25مترمربع پلاک شماره فرعی از 1949- اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی / سند رسمی / سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمدرضا 

شاکری خریداری کرده است )م الف6606(
3- رای شماره 139860330002004086 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002017748 آقای ولی اله کاظمی 
فرزند عباسعلی در سه دانگ از ششدانگ به مساحت شش دانگ 166/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1949- اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی / سند رسمی / سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمد رضا 

شاکری خریداری کرده است )م الف 6605(
اله  سلام  آقای  کلاسه 1392114430002002150  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330002003198  4-رای 
کریمی لوئی فرزند عباداله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره 1964 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 24777 مورخ 

55/12/22 دفترخانه 18قم 
)م الف6608(

5- رای شماره 139960330002001098 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001794 آقای ابراهیم غلامی 
فرزند فضل اله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع پلاک شماره 
2595/95 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 276 

صفحه 355 )م الف6609(

یعقوب  آقای   1397114430002001699 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002001186 شماره  رای   -6
غلامی فرزند فضل اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع پلاک شماره 
2595/95اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 276 

صفحه 355)م الف 6610(
7-رای شماره 139960330002003661 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001013 آقای احمد رجبی 
فرزند علی اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70مترمربع پلاک شماره 2302/2 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد مدرسی موحدی ثبت 

دفتر 331 صفحه 187)م الف 6611(
8- رای شماره 139960330002002795 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009136 آقای مسلم علی 
نقی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 110/10 مترمربع پلاک شماره 
2190 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین شریف زاده 

و صدیقه نصرالهی و احترام نصرالهی وراث ابراهیم نصرالهی)م الف6612(
9- رای شماره 139960330002001333 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018175 خانم گل افروز 
حسنی فرزند ابوالقاسم در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 162.5 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صدیقه رمضانی 

کریم آبادی ثبت 323 ص 580 خریداری نموده است )م الف 6613(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱399/۰۴/2۱ تاریخ انتشار دوم: ۱399/۰5/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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سیاسی

 دبیرکل حزب اراده ملت، طناب کشی قوا را به ضرر کشور دانست و گفت: قرار 
بر این بود مسائل اصلی کشور جناحی نشود، دو محور اساسی یعنی امنیت و 

وحدت نباید قربانی کشمش های سیاسی - جناحی شوند. 
»احمد حکیمی پور« درباره جناحی بودن رویکرد برخی نمایندگان در مواجهه 
با دولت، با تاکید بر اینکه مجلس یازدهم در شرایط خاصی شکل گرفت، افزود: 
مجلس باید به ریل قانونی خود بازگردد چرا که قرار است مجموعه نظام به ویژه 
قوای اصلی کشور، یکدیگر را تقویت کنند ضمن اینکه بحث های فرسایشی و 
انرژی بر که جنجال را به جامعه پمپاژ می کند مردم را خسته و کسل کرده است. 
بنابراین باید همگرایی در مجلس افزایش یابد و نمایندگان به سمتی حرکت کنند 
که بتوانند باری از روی دوش مردم بردارند و در این راستا همه باید با هم کار 

کنند.
رییس دوره ای شورای هماهنگی احزاب اصلاح طلب عنوان کرد: کنشی 
که یکشنبه گذشته از نمایندگان  مشاهده کردیم در تراز مجلسی که برای حل 
مشکلات بر سر کار آمده، نبود؛ بلکه احساس می شد که این مجلس بیش از 

آنکه به دنبال حل مشکلات باشد، درپی حاشیه  است.
وی در ادامه به تفکیک قوا اشاره کرد و یادآور شد: از آنجایی که نظام ما متکی 

به تفکیک قواست، هر قوه ای اختیارات و مسئولیتی دارد و مشخص است که در 
کجا پاسخگو باشد و در کجا باید نظارت صورت گیرد.

حکیمی پور، ارتباط مجلس با دولت را تعریف شده عنوان کرد و اظهار داشت: 
اگر مجلس نقدی بر دولت دارد باید در قالب سوال، تذکر و استیضاح آن را دنبال 
کند. اما استفاده دائمی از این ابزارها موجب می شود وزیران کارشان را رها کرده 
و برای پاسخگویی در راهروهای مجلس و در کمیسیون ها معطل باشند. با در 
نظر گرفتن شرایط کشور، باید مشخص شود که آیا هدف نمایندگان از سوال، 

استیضاح و تذکر از وزیران، بهبود شرایط کشور است یا خیر؟
طناب کشی میان قوا به ضرر کشور است

حکیمی پور درباره شائبه انتخاباتی بودن انتقادات برخی نمایندگان از دولت 
اظهار داشت: قرار بر این بود که مسائل کشور سیاسی و جناحی نشود. ما سه 
محور اساسی یعنی امنیت و وحدت در کشور داریم که نباید قربانی کشمش های 
سیاسی - جناحی شوند. باید دید کنش ها و موضع گیری هایی که در مجلس 

صورت می گیرد، این سه محور را تقویت یا  تضعیف می کند.
رییس دوره ای شورای هماهنگی احزاب اصلاح طلب افزود: اگر همه مسائل 
کشور تحت الشعاع انتخابات و کشمکش های سیاسی - جناحی قرار گیرد، تراز 

ما همیشه منفی خواهد بود و بیش از آنکه نتیجه بگیریم باید هزینه  پرداخت 
کنیم و این رویکرد، صحیح نیست.

حکیمی پور در گفت  وگو با ایرنا تاکید کرد: مجلس باید در شروع  کار خود، 
مشخص کند که در این دوره درپی چه اهدافی است سپس مردم را در جریان 

اهداف خود قرار دهد و در پایان از عملکرد خود گزارش ارائه دهد.
وی افزود: مردم نیز باید براساس اهداف مجلس با آن تعامل داشته باشند و 

احزاب، رسانه ها، نخبگان و دانشگاهیان نیز عملکرد مجلس .
حکیمی پور، وظایف مجلس را قانونگذاری و نظارت بر حسن اجرای قانون 
برشمرد و اظهار داشت: مجلس شورای اسلامی باید مشکلات کشور در حوزه 
قانونگذاری و نظارت را بررسی کرده و به مردم اعلام کند و بگوید تاکنون چه 

اقداماتی را انجام داده و چه نفعی به کشور رسانده  است.
دبیرکل حزب اراده ملت با بیان اینکه کشمکش ها و طناب کشی در میان قوا، 
به ضرر مردم است، عنوان کرد: قوا به مثابه موتورهایی هستند که باید همدیگر را 
تقویت کنند اگر هر کدام کار خود را بکنند کشور به هر طرفی کشیده می شود و 
نیروها به هدر می رود و عملا هیچ اتفاقی رخ نمی دهد و خروجی نخواهیم دید.  

این شیوه تعامل صحیح، معقول و منطقی نیست.

حکیمی پور دبیرکل حزب اراده ملت:

 امنیت و وحدت ملی نباید جناحی شود

 دبیر کل حزب پیشرو اصلاحات در واکنش به نامه اخیر 
روسای کمیسیون های مجلس به رییس جمهوری گفت: 
اینکه نمایندگان به روحانی گفتند از راه خود برگرد، باید 
بگویند آقای روحانی به کجا برگردد؟ آنها اول باید موضوع 
را مشخص کنند سپس برنامه و ابزار در اختیار دولت قرار 

دهند. 
»علی صوفی« با اشاره به تحولات هفته های اخیر میان 
مجلس و دولت و با تاکید بر اینکه با فشارهای بی دلیل و 
رویکردهای جناحی  کاری از پیش نمی رود، گفت: فکر 
می کنم روحانی هر آنچه در توان داشت انجام داد و در این 
شرایط نباید انتظار زیادی از دولت داشت. باید واقع بین بود 

و در سطح کلان درپی حل ریشه ای مشکلات بود.
اقدامات  اینکه  بیان  با  پیشرو اصلاحات  دبیرکل حزب 
تحریک آمیز برخی از جناح ها بعد از برجام در سوء استفاده 
آمریکا  گرچه  شد:  یادآور  داشت،  تاثیر  شرایط  از  ترامپ 
نتوانست اجماع بین المللی علیه ایران به وجود آورد ولی به 

هر حال با خروج از برجام، تحریم ها را شدت بخشید.
صوفی با بیان اینکه در این شرایط دامن زدن به تنش در 
کشور کارساز نیست، اظهارداشت: اگر وجهه همت مجلس 
یازدهم در همراهی با دولت، کاهش تنش های بین المللی 
باشد، می توان امیدوار بود با حفظ دستاوردهای منطقه ای 

به دنبال راه حلی در جهت تامین منافع ملی باشیم.
وی خاطرنشان کرد: این مجلس از آنجا که رابطه خوبی با 
نهادهای خارج از دولت دارد باید تلاش کند منابعی را برای 

کمک به اقتصاد جذب کند که این کار با تعامل و تقنین 
امکان پذیر است.

صوفی با تاکید بر کارایی مدیریت واحد در اداره کشور، 
حاکمیت  که  دیدیم  کرونا  بحران  جریان  در  کرد:  اظهار 
بحران مدیریت شد.  این  و  ایستاد  یکپارچه پشت دولت 
همکاری های مردم چشمگیر و کمک های مردم بی نظیر 
بود و فرهنگ خاص ایرانی ها به کمک دولت و حاکمیت 

آمد.
 حاکمیت و دولت باید نگاه توسعه ای داشته باشند
این فعال اصلاح طلب گفت: من چندین بار استاندار و 
وزیر دولت اصلاحات بودم. در استان ها به دو شکل می توان 
و  باشیم  داشته  مدت  کوتاه  نگاه  اینکه  یکی  کرد،  عمل 
دیگری رویکرد توسعه ای است. نگاه کوتاه مدت این است 
که به مراجعات فردی مردم پاسخ داده شود ولی در نگاه 
افراد نداریم مستقیم به سراغ تقویت  به  توسعه ای کاری 
زیرساخت ها، مزیت های نسبی و اقتصادی استان و کشور 
را  المللی  بین  و  اقتصادی  نسبی،  مزیت های  می رویم.  
شناسایی کرده و روی آنها کار کنیم. در این صورت است که 

با ایجاد اشتغال، مشکلات مردم برطرف می شود.
دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات با تاکید بر اینکه حاکمیت 
و دولت باید نگاه توسعه ای داشته باشند، گفت: خیلی 
نفت  می گویند  برخی  است.  رفتنی  دست  از  فرصت ها 
ذخیره می کنیم و بعداً صادر می کنیم ولی نباید فراموش 
بین المللی  و  اقتصادی  نسبی  مزیت های  همه  که  کرد 

این گونه نیست، خیلی از مزیت ها و فرصت ها در رقابت 
بین المللی از دست می رود اگر ما در بازار حضور نداشته 
باشیم آنرا از دست می دهیم و رقبا برای همیشه جای ما را 
می گیرند.وی با بیان اینکه این معادله علاوه بر بازار نفت 
... هم  و  پتروشیمی  پسته،  بازار فرش،  مورد  در  انرژی  و 
صدق می کند، گفت: تحریم ها به شدت به بازار و مشتریان 
ما لطمه می زند. همچنین محدویت هایی که بر اثر معطل 
مالی  اقدام  ویژه  گروه  با  مرتبط  کنوانسیون های  ماندن 
)FATF( باعث از بین رفتن کانال مبادلات مالی و عقب 
ماندن از توسعه روابط مالی با دنیا -که به شدت وابسته به 
فناوری است- می شود که از این ناحیه هم تکنولوژی روز 

دنیا را از دست می دهیم.
روحانی باید از کدام راه برگردد؟ 

صوفی در واکنش به نامه اخیر روسای کمیسیون های 
به  آنها  اینکه  کرد:  اظهار  جمهوری  رییس  به  مجلس 
متوجه  را  منظورشان  برگردد،  خود  راه  از  گفتند  روحانی 
نمی شوم! آقای روحانی باید به کجا برگردد؟ باید روشن 
کنند منظورشان سیاست  داخلی و خارجی است یا اقتصاد 
و برجام؟ آنها اول باید موضوع را مشخص کنند سپس برنامه 

و ابزار در اختیار دولت قرار دهند
دبیر کل حزب پیشرو اصلاحات درباره عملکرد 7 ساله 
دولت روحانی، گفت: در دولت اول آقای روحانی گرچه 
مذاکرات هسته ای مورد اعتراض عده ای از نیروهای داخلی 
بود و دولت را با چالش جدی مواجه کرد ولی موفق شد این 

کار سخت را به سرانجام برساند.
 این فعال سیاسی در گفت وگو با ایرنا اضافه کرد: روحانی 
با  خیلی  برسد  نتیجه  به  هسته ای  مذاکرات  اینکه  برای 
منتقدان داخلی مدارا کرد. انتظار می رفت آقای روحانی 
معطوف به وعده ها و شعارهای انتخاباتی خود، اقداماتی 
در داخل انجام دهد ولی همه چیز تحت الشعاع برجام قرار 
گرفت چون تلاش داشت عواید اقتصادی برجام وارد زندگی 

مردم شود.
وی گفت: تحلیل روحانی این بود که با کاهش تنش ها 
می تواند از طریق سرمایه گذاری خارجی تولید، گره های 
کور و مسائل داخلی را حل کند. بنابراین بخش زیادی از 

انرژی خود را صرف مذاکرات هسته ای کرد.
برجام ایران هراسی را به محاق برد

صوفی، برجام را پیروزی بزرگی دانست و گفت: لغو 6 
قطعنامه قبلی که در سازمان ملل بر علیه ایران صادر شده 
بود از جمله دستاوردهای برجام بود و در کنار آن موضوع 
ایران هراسی هم به محاق رفت و شرایط کشور در سیاست 

خارجی دچار دگرگونی شد.
 دبیر کل حزب پیشرو اصلاحات افزود: با روی کار آمدن 
بی سابقه  تحریم های  اعمال  برجام،  از  او  خروج  ترامپ، 
دولت دچار  مالی  و  بانکی  مبادلات  مسیر  بسته شدن  و 
گرفتاری شد، ارز گران و این موجب ایجاد تورم شد. همین 
باعث شد که دستاوردهای انتخاباتی و استراتژی تنش زدایی 

دولت از دست برود.

صوفی فعال اصلاح طلب: 

نمایندگان به دولت برنامه و ابزار بدهند

فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه خرد جمعی در مجلس با تندروها همراه 
نیست، گفت: اگر قرار باشد سال پیش رو که سال آخر دولت و سال اول مجلس 
یازدهم است، صرف نزاع های سیاسی شود عملا وقتی برای حل مشکلات مردم 

باقی نمی ماند. 
محمود میرلوحی اظهار کرد: در بسیاری از کشورها معمولا دولت و مجلس از 
یک حزب هستند و وقتی حزبی در انتخابات پیروز می شود، دولت هم از همان 
حزب انتخاب می شود و حتی در بسیاری از کشورها مثل انگلستان و هند اعضای 

دولت، عضو مجلس هم هستند.
وی با بیان اینکه ساختار قانونی و سیاسی ما حزبی نیست، گفت: علاوه بر 
این انتخابات مجلس و ریاست جمهوری هم همزمان برگزار نمی شود. البته با 
تصمیمی که چند سال پیش گرفته شد در واقع انتخابات به نوعی تجمیع شد 
و انتخابات خبرگان و مجلس و همچنین انتخابات ریاست جمهوری و شوراها 
با هم برگزار می شود لذا اینکه فکر کنیم که مجلس و دولت مثل کشورهایی که 

انتخاباتشان حزبی است می توانند یکی شوند امکانپذیر نیست.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت گفت: اگر به گذشته نگاه کنیم؛  مجلس 
ششم با دولت اصلاحات همراه بود یا مجلس دهم با وجود برخی اختلافات با 

دولت تدبیر و امید نسبتا همراه بود.
میرلوحی به روی کار آمدن مجلس اصولگرای هفتم در زمان دولت اصلاحات 
اشاره کرد و افزود: در آن زمان معاون وزیر کشور و شاهد تغییرات بودم و تفاوت ها 
برای دولت محسوس بود؛ الان هم دولت یازدهم در واقع تقریبا نزدیک یک سال و 

نیم را با مجلسی کار خواهد کرد که تفاوت دیدگاه ها تقریبا زیاد است.
وی با بیان اینکه تفاوت دیدگاه مجلس اصولگرای کنونی با دولت تدبیر و امید 
جدی است، تصریح کرد: برای حل این مساله سه گزینه برای مجلس و دولت 
قابل تصور است؛ یکی از این سه گزینه اصرار هر کدام از نهادها بر دیدگاه های 
خود است. در این زمینه باید گفت که تعامل نکردن مجلس و دولت و اصرار 
هر کدام بر دیدگاه هایشان باعث خواهد شد تا هر روز اختلاف نظر در مسکن، 
اقتصاد کلان، ارز، فرهنگ، سیاست داخلی، برجام، اف. ای. تی. اف و دیگر 

مسائل بیشتر شود.
میرلوحی، کنار رفتن یک جریان به نفع دیگری را هم رویه مرسوم در کشور 
ندانست و  با تاکید بر اینکه تعامل و تفاهم و تاکید بر مشترکات را تنها راه  پیش 
روی دولت و مجلس است، گفت: اینکه مشکلات اقتصادی کشور در حوزه های 
مختلف مثل اشتغال، ارز، تحریم فروش نفت و غیره را ناشی از تصمیمات دولت 
بدانیم، درست نیست زیرا بخشی از این مشکلات مربوط به تحولات منطقه ای و 

بین المللی است.
خرد جمعی با تندروها همراه نیست

از  نمایندگان درباره خروج  برخی  تهدید  به  اشاره  با  فعال اصلاح طلب  این 
ان پی تی و آتش زدن برجام تصریح کرد: من بعید می دانم عقل جمعی مجلس 
بخواهد به چنین تصمیمی برسد و نمایندگان بخواهند شعارهای زمان تبلیغات و 
یا حرف هایی که قبلا در مقابله با دولت می زدند را بخواهند اکنون و در این شرایط 

پیگیری کنند.
میرلوحی یادآور شد: اگر بخواهیم مجلس را بررسی کنیم؛ در 15 روز اول گرچه 
ایام استقرار مجلس بود ولی شعارهایی که نمایندگان می دادند تندتر بود اما در 
15 روز دوم احساس می کنم یک مقدار تحت تاثیر جلساتی که با وزرا برگزار شده، 

تندی ها کاهش پیدا کرده است.
وی به انتقاد رسانه های اصولگرا از شعارهای تند و برخی اظهارات علیه وزیر 
خارجه در مجلس اشاره کرد و گفت: اگر فردا آقای ظریف دوباره به مجلس برود 

بعید می دانم باز هم نمایندگان چنین رفتارهایی را تکرار کنند.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت، شعار »زنده باد مخالف من« را برای 
تقویت تعامل بین دولت و مجلس راهگشا دانست و افزود: شرایط کشور به نحوی 
است که ظرفیت درگیری و نزاع وجود ندارد و باید دولت و مجلس هر دو قدم هایی 

برای تعامل به سمت هم بردارند.

میرلوحی با اشاره به شعارهای تفرقه افکنانه برخی نمایندگان مجلس تصریح 
کرد: مردم در شرایط اقتصادی کنونی حوصله شنیدن این شعارها را ندارند و از 

همه بخش ها گله مند هستند.
وی خواستار تجمیع ظرفیت های مجلس و دولت برای حل مشکلات کشور شد 
و افزود: تفاهم و رفاقت و جلسات مشترک و همفکری  دو نهاد مهم کشور برای حل 
مشکلات شاید بتواند مقداری برای مردم التیام بخش باشد و جامعه را در شرایط 

کرونا و تحریم راضی کند.
برای  زمان  نبود  به  عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان  عضو شورای 
پرداختن به موارد اختلافی اشاره کرد و گفت: اگر مجلس دنبال سئوال و بعد 
استیضاح و تغییر وزیران و امثال اینها برود، عملا تمام انرژی و وقت سال آخر 
دولت تدبیر و امید و سال اول مجلس یازدهم باید صرف نزاع های سیاسی شود و 

وقتی برای رسیدگی به مشکلات مردم باقی نخواهد ماند.
میرلوحی در گفت وگو با ایرنا گفت: مردم در این شرایط شیوع بیماری کرونا و 
تحریم به آرامش نیاز دارند و از سال قبل، هر روز شاهد حادثه ناگواری مثل زلزله، 
سیل، آتش سوزی، سقوط هواپیما و امثال اینها بوده اند و انتظار دارند مجلس و 

دولت با هم برای حل مشکلاتشان اقدام و تلاش کنند.
وی، بحران اقتصادی و بیکاری در جهان و حتی در کشورهای توسعه یافته 
اروپایی و آمریکا بعد از شیوع بیماری کرونا را یادآور شد و اضافه کرد: ما سه میلیون 
بیکار داریم که اغلب تحصیلکرده هستند و با این شعارهای سیاسی مشکلاتشان 
حل نمی شود و حل مشکلات آنها نیازمند سرمایه گزاری و رونق اقتصادی است.

مشکلات کشور حل شدنی است
این فعال سیاسی به سهم 50 میلیارد دلاری صادرات غیرنفتی در اقتصاد کشور 
اشاره کرد و گفت: باید قدر این نعمت را بدانیم و مجلس و دولت برای افزایش آن 

تا 100 میلیارد دلار تلاش کنند.
میرلوحی خاطرنشان کرد: همه در به وجود آمدن مشکلات موجود شریک 
هستیم و امروز هم اگر هر کسی بخواهد بگوید من درست می گویم و بقیه اشتباه 

می گویند مشکلات بیشتر می شود.
وی گفت: اگر قرار باشد جریان اصولگرایی و پایداری  بگویند همه چیز ویران 
است و دولت مسئول آن است و از طرف دیگر ما هم بگوییم که همه چیز ویران 
است و شما مسئول آن هستید و در چنین وضعیتی، مردم خواهند گفت هر دو 
مقصر هستید و برخی حتی ممکن است بگویند هیچ کدام نمی توانید وضعیت را 

اصلاح کنید و نباید اجازه دهیم جامعه به چنین نتیجه ای برسد.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت با بیان اینکه باید به هم کمک کنیم و 
بپذیریم همه در مشکلات سهیم هستیم، گفت: مشکلات کشور حل شدنی است 
و بن بستی هم وجود ندارد؛ یا راهی خواهیم یافت و یا راهی خواهیم ساخت تا 

کشور را از این وضعیت بیرون بیاوریم.
برای تامین منافع کشور باید با دنیا چانه زنی کنیم

میرلوحی به تاثیرپذیری شرکت های اروپایی از خزانه داری آمریکا و رفتن این 
شرکت ها از ایران اشاره کرد و گفت: چین و تا حدی اروپا اکنون درگیر جنگ 
اقتصادی با آمریکا هستند و نمی توان از اروپایی که توسط ترامپ تحقیر شده 

انتظار همکاری کامل داشت.
وی، کنترل 25 درصد اقتصاد دنیا توسط واشنگتن و وابستگی سویفت و دلار به 
خزانه داری آمریکا را یادآور شد و افزود: با وجود تاکید دولت های اروپایی و حمایت 
آنها از برجام اما شرکت های اروپایی به خاطر تامین منافع اقتصادی خود در ایران 
نماندند کما اینکه حتی شرکت هایی که در کشورهای همسایه ما مثل آذربایجان 
و ترکیه و دبی هستند هم به خاطر اینکه سهامداران آمریکایی دارند حاضر به 

همکاری با ما نیستند.
این فعال اصلاح طلب، اهمیت مسائل بین المللی برای تامین منافع کشور 
را مورد تاکید قرار داد و گفت: حتی افغانستان هم با اینکه کشوری است که به 

آب های آزاد راه ندارد اما نمی تواند مبادلات بین المللی خود را نادیده بگیرد.
میرلوحی، ایران را با داشتن 14 همسایه و دسترسی به آب های آزاد پل پیروزی 
عنوان کرد و گفت: ما در منطقه از جمله لبنان، یمن، سوریه و عراق حرف برای 
گفتن داریم و منابع و منافع داریم و برای تامین منافع کشور باید با دنیا چانه زنی 

کنیم و بده بستان داشته باشیم.
نمایندگان تاریخ را مرور کنند

وی از نمایندگان خواست تا اظهارات گذشته خود و کارشکنی ها برای ورود 
سرمایه گزاران خارجی به کشور را بعد از امضای برجام به یادآورند و تصریح کرد: 
بعد از امضای برجام، 50 هیات بلندپایه اروپایی و آسیایی برای رایزنی درباره 
پروژه های اقتصادی ایران به کشور آمدند اما همین دلواپسان اجازه ندادند این 

قراردادها زودتر و قبل از اینکه ترامپ سرکار بیاید شکل بگیرد و اجرایی شود.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت، کارشکنی های دلواپسان برای امضای 
قراردهای نفتی و قراردادهای خرید تجهیزات و هواپیما بعد از امضای برجام را 
یادآور شد و گفت: اگر بعد از امضای برجام، 50 تا 100 میلیارد دلار سرمایه گزاری 

وارد کشور می شد، این رقم شاید می توانست خیلی از مشکلات را حل کند.
میرلوحی از نمایندگان منتقد دولت در مجلس یازدهم خواست تا با مرور تاریخ و 
حمایتشان از دولت های  نهم و دهم به یادآورند که کشور در این دوران حدود 750 
میلیارد دلار نفت فروخت که اگر درست هزینه یا ذخیره می شد، می توانست 

مشکلات کشور را حل کند.
نمایندگان  شعارهای  برخی  بودن  انتخاباتی  درباره  اصلاح طلب  فعال  این 
مجلس یازدهم علیه دولت نیز گفت: به نظرم، اگر اهداف انتخاباتی دارند، راهش 

تامین رضایت مردم و حل مشکلات معیشتی مردم است.

میرلوحی فعال سیاسی اصلاح طلب :

خرد جمعی در مجلس با تندروها همراه نیست 
سریال حمله جدید اردوگاه مخالفان دولت ؛

کشورفروشی و ترکمانچای؟!
نقشه راه همکاری 25 ساله میان ایران و چین ظاهرا بهانه تازه اردوگاه مخالفان 
دولت و دشمنان ملت برای شروع انتقاد است. اسم رمز حملات این بار کشورفروشی و 
ترکمانچای بوده و ابعاد حمله از وزارت خارجه آمریکا تا ورشکستگان خارجی و برخی 

منتقدان داخلی و گسترده است. 
شکستن دیوارهای انزوایی که آمریکا و برخی از متحدان آن اطراف ایران کشیده اند 
ساده به نظر نمی رسد و دولت برای این مهم علاوه بر حیله های کاخ سفید، برخی 
فشارهای داخلی را هم به جان می خرد تا بتواند شرایط اداره کشور را با وجود تشدید 

روزافزون تحریم های آمریکا تسهیل کند.
در این میان دولت هربار برای توضیح این مهم باید با حجم گسترده ای از انتقادات 
روبرو شده و باید به آن ها  پاسخ دهد. قرارداد راهبردی ایران و چین یکی از تازه ترین 
هاست که ملغمه ای از دروغ، شایعه، حاشیه تحلیل های سطحی و رازهای عجیب 
پیرامون آن است که هر روز در رسانه های داخلی و خارجی و شبکه های اجتماعی 

منتشر می شود.
مرور یک نقشه راه و انتقادها به آن

تاریخچه قرارداد 25 ساله میان ایران و چین به سفر »شی جین پینگ« رییس 
جمهوری چین در بهمن ماه سال 94 به تهران باز می گردد. زمانی که دو کشور بیانیه 
مشترک و رسمی را امضا کردند که در یکی از بندهای آن از اراده راسخ دو طرف برای 
گسترش همکاری های جامع 25 ساله سخن گفته شد. رییس جمهوری چین پس از 
این توافق گفت: »اقتصاد چین و ایران مکمل یکدیگر هستند و در این سفر درخصوص 
برنامه ریزی برای همکاری استراتژیک 25 ساله به توافق رسیده ایم و آماده گسترش 
و تعمیق همکاری ها در بخش های فرهنگی، آموزشی، فناوری، نظامی و امنیتی در 
سطح شرکای راهبردی هستیم و ایجاد سازوکاری برای افزایش همکاری های امنیتی 

در مواجهه با تروریسم را ضروری می دانیم.«
این همکاری راهبردی 25 ساله در دیدار رییس جمهور چین با رهبر معظم انقلاب 
هم تکرار شد و ایشان تاکید کردند: »دولت و ملت ایران همواره به دنبال گسترش روابط 
با کشورهای مستقل و قابل اطمینان همچون چین بوده و هستند و بر همین اساس، 
توافق روسای جمهوری ایران و چین برای یک روابط استراتژیک 25 ساله، کاملًا 

درست و حکمت آمیز است.«
موضوع سال گذشته و در سفر »محمدجواد  ظریف« وزیر امورخارجه به چین پی 
گرفته و سند ابتدایی و پیش نویس به مقامات چینی ارائه شد. در ادامه تعیین جزییات 
مورد نظر ایران و چین درباره همکاری مشترک، اول تیر ماه سال جاری هیات دولت 
پیش نویس دیگری از این برنامه 25 ساله را تصویب و ظریف را مامور ادامه مذاکرات 

با چین کرد.
داستان قرارداد این بود؛ جنجال ها اما به فاصله چند روز یعنی 8 تیر و با سخنرانی 
»محمود احمدی نژاد« رییس جمهوری سابق آغاز شد که در نطقی از قراردادی 
سری و پنهان سخن گفت که دولت در حال انعقاد آن با یکی از کشورهاست. همین 
اظهارنظر کافی بود تا منتقدان داخلی و خارجی شمشیرها را باهم علیه دولت تیز 
کنند که نشسته اید و دولت روحانی در حال کشورفروشی است!  پس از آن بود 
که »محمدرضا صباغیان« نماینده مجلس گفت: »ما تجربه تلخ برجام را داریم، 
لذا نظارت را نباید فراموش کرد، چرا که احساس می شود دولت می خواهد با این 
قرارداد، شکست تلخ برجام را جبران کند، اما نظارت مجلس نباید فراموش شود. در 
واقع نباید اجازه داد آشی را که آقای ظریف و دولت می پزند، ما در 20 دقیقه همچون 

برجام سربکشیم.«
»محمدحسن آصفری« دیگر نماینده مجلس هم تاکید کرد: »نمایندگان باید در 
جریان جزئیات قرارداد 25 ساله با چین باشند.« در این میان آمریکا و برخی رسانه 
های فارسی زبان خارج از کشور هم آتش بیار معرکه شدند و این تفاهم نامه را قرارداد 

ننگین! توصیف کردند.
تکذیب شایعات از سوی دولت

همزمان با اوج گیری شایعه ها درباره قرارداد، »سید عباس موسوی« سخنگوی 
وزارت امور خارجه در توییتی نوشت: »نه از واگذاری جزایر ایرانی خبری است و نه 
حضور نیروی نظامی و نه سایر موهومات! شگرد کهنه دروغ پردازی و انتشار اطلاعات 
غلط برای دریافت جزئیات و اطلاعات صحیح که توسط دشمنان منافع دو ملت به جد 

پیگیری می شود، راه به جایی نخواهد برد.«
برنامه  که  گفت  توییتی  در  هم  جمهوری  رییس  دفتر  رییس  واعظی«  »محمود 
همکاری های راهبردی ایران و چین از موضع برابر و بر مبنای دیدگاه های مشترک و 
با هدفگذاری حمایت از چندجانبه گرایی دانست که دربردارنده منافع راهبردی دو 

کشور است.
محمدجواد ظریف در جلسه علنی مجلس و در پاسخ به اتهامات به این قرارداد تاکید 
کرد: »در این خصوص هیچ موضوع مخفی وجود ندارد و همه  چیز کاملا شفاف است 
که در زمان های مختلف اعلام شده است؛ از زمانی که آقای شی با رهبر انقلاب دیدار 
کرده اند و نسبت به این موضوع مسائلی مطرح شد تاکنون همه امور به طور شفاف 

برای جامعه بیان شده است.«
»حسام الدین آشنا« مشاور رییس جمهوری هم در توییتی نوشت: »داشتن یک 
طرح برای همکاری 25 ساله با یک کشور دیگر نشانه ضعف نیست. ضعف در این 
داشتن  بماند.  کشور  یک  به  محدود  بلندمدتمان  همکاری  قراردادهای  که  است 
قراردادهای همکاری 25 ساله با ده ها کشور مهم دیگر نشان قدرت و ضامن ثبات ما 

است.«
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی هم در واکنش به انتشار شایعاتی 
مبنی بر »واگذاری بخش هایی از سواحل جنوبی کشور و جزیره کیش به چینی ها« 
تاکید کرد: سوابق این کذبیات به صفحاتی متعلق به افراد وابسته به بیگانگان در 
فضای مجازی بوده که به دفعات تکذیب شده است. در قرارداد ٢٥ ساله با چین هیچ 
مساله محرمانه ای وجود ندارد و تاکنون هیچ قراردادی برای واگذاری زمین، بندر و ... 

نداشته ایم.«
»امیرحسین قاضی زاده هاشمی«، نایب رییس مجلس هم در پاسخ به تذکر 
یکی از نمایندگان درباره سند همکاری ایران و چین گفت: باید در رابطه با قرارداد 
جدید ایران و چین که در حال مذاکره است بگویم که یک پای کار ارتباط جدید ما 
با چین، رییس وقت مجلس دهم بود که به نمایندگی از نظام موضوع را پیگیری 

می کرد.
دولت دور از چشم ملت آش می پزد؟ 

ادعای پنهانکاری دولت در موضوع قرارداد همکاری با چین به مرحله ای رسید 
که واعظی تصریح کرد: »دولت همواره مقید بوده هر آنچه که نیاز به تصویب 
دولت و مجلس داشته باشد، این کار را انجام دهد و لذا هیچ کار پنهانی نیست.« 
از سوی دیگر قانون اساسی به صراحت گفته است: »عهدنامه ها، مقاوله  نامه ها، 
قراردادها و موافقت  نامه های  بین المللی  باید به  تصویب  مجلس  شورای  اسلامی  
برسد.« بنابراین این سند همکاری مشترک هرچه باشد برای اجرا و عمل باید 
به تایید مجلس برسد و برای نمایندگان منتقد و معترض تنها کمی صبوری لازم 
است. پرسش اصلی اما این است که آیا این تفاهم همکاری از ابتدا تاکنون موضوع 
پنهانی داشته است؟ 6 ماه پس از دیدار رییس جمهوری چین از ایران، پایگاه 
اطلاع رسانی ریاست جمهوری متن ابتدایی سند همکاری ایران با چین را به زبان 
انگلیسی منتشر کرد اما هیچ عدد و رقمی درباره جزییات آن در گزارش ذکر نشده 
بود زیرا اساسا توافق جامعی صورت نگرفته بود که نیاز به پرداخت جزئی باشد. 
برخی سایت ها و خبرگزاری های داخلی و خارجی متن فارسی و مفصل تر این 

تفاهم نامه را در روزهای گذشته منتشر کردند.
در ادامه، سپتامبر 2019 نشریه پترولیوم اکونومیست، مدعی شد نتیجه سفر ظریف 
به پکن و مذاکره با مقامات چینی سرمایه گذاری به ارزش 280 میلیارد دلار در بخش 
انرژی، نفت و گاز و 120 میلیارد دلار در بخش زیرساخت های حمل و نقل و جاده  
است. این نشریه ادعا کرده بود هزینه حاصل از سرمایه با تاخیر دو ساله از سوی چین 

پرداخت خواهد شد؛ ادعاهایی که در همان روزها از سوی ظریف تکذیب شد.
دولت نه خود می خواهد و نه قانون به او اجازه می دهد که درباره قراردادهایی چنین 
مهم مسکوت و پنهان طی مسیر کند. بنای دولت بهبود شرایط است و به نظر می 
رسد بنای منتقدان سنگ اندازی در مسیر این بهبودخواهی. از ورشکستگان سیاسی 
رژیم پیشین و همدستان آمریکا در خارج از مرزها انتظاری جز این نیست اما دلسوزان 

داخلی را شاید توصیه باید این باشد که کمی آرام تر به روحانی بتازید.
اما پرسش این است که چرا سند منتشر نمی شود و پاسخ ها هم تا حدودی ساده 
هستند. نکته اول این است که این قرارداد پس از رفت و برگشت های اولیه میان پکن و 
تهران، در مرحله آخر دیدگاه های ایران را مستند کرده و به طرف مقابل ارائه داده است 
پس هنوز تفاهمی دو جانبه نهایی یا قطعی نشده است که سندی از آن منتشر شود. 
چنین قراردادی به لحاظ استراتژیک هم برای ایران و هم چین بسیار مهم است و رقیب 
پکن و دشمن ایران یعنی آمریکا در کمین است تا به هر نحوی آن را ابتدا ملغی کند و 
در صورت ناتوانی این تفاهم را برای مردم داخل و خارج ایران یک قرارداد استبدادی 
معرفی کند. هدف هم تداوم انزوایی است که برای ساختن آن ها میلیون ها دلار هزینه 

و سال ها تلاش کرده است.



آخرین جزییات پرونده قاضی منصوری از زبان برادرش
برادر غلامرضا منصوری در خصوص آخرین جزئیات و اخبار از پرونده برادر خود، اظهار کرد: 
درباره مرگ برادرم در کشور رومانی باید گفت که با توجه به اینکه اراده او صد درصد به بازگشت به 
کشور بود، در تاریخ 21/3/99 به سفارت جمهوری اسلامی ایران در کشور رومانی مراجعه کرد که 
مورد تأیید سخنگوی وزارت امور خارجه نیز قرار گرفت و دو روز منتظر هماهنگی جهت بازگشت به 
ایران بود اما متأسفانه با کارشکنی های صورت گرفته، هماهنگی جهت بازگشت به کشور صورت 
نگرفت و در اقدامی تأمل برانگیز با وجود اینکه برادرم در اختیار سفارت بود، تحویل پلیس رومانی 
شد.به گزارش ایلنا ،وی افزود: در پی این اقدام، برادرم با آنکه مصمم به بازگشت به ایران بود و این 
مسئله را به کرات اعلام کرده بود، در اتفاق غیرمنتظره ای خبر قتل او از رسانه های رومانی پخش 
و مورد تأیید مسئولان قضایی و پلیس بین الملل کشور قرار گرفت.برادر غلامرضا منصوری گفت: 
تاکنون هیچ مقام رسمی اعم از اجرایی و قضایی با خانواده منصوری هیچ تماسی نداشته اند که 
مورد را تأیید یا تکذیب کنند و اطلاعات ما صرفاً همان مطالب ضد و نقیضی است که از رسانه ها 
برادرم، علیرغم  از مرگ  به یک ماه  نزدیک  با گذشت  بیان کرد: متأسفانه  پخش می شود.وی 
پیگیری های مجدانه خانواده و مراجعات و مکاتبات مکرر با مسئولان وزارت خارجه و مسئولان 
قضایی در خصوص استرداد جسد که حداقل مطالبه یک خانواده است، هیچ نتیجه ای حاصل 

نشده و خواسته خانواده بعد از تحمل رنج و محنت فراوان، استرداد جسد آن مرحوم برادرم است.

سؤال از رئیس جمهور تقدیم هیأت رییسه نشده است 
عضو هیأت رییسه مجلس گفت: طرح سؤال از رئیس جمهور تقدیم هیأت رییسه مجلس نشده 
است و در صورت تقدیم نیز ابتدا به کمیسیون مربوطه ارجاع می شود.احمد امیر آبادی فراهانی 
در گفتگویی این باره تصریح کرد: یکی از اعضای هیأت رییسه یعنی آقای موسوی لارگانی در حال 
جمع آوری امضا است، اما این طرح هنوز تقدیم هیأت رییسه نشده است. وی ادامه داد: در صورت 
تقدیم طرح سؤال از رئیس جمهور به هیأت رئیسه، این طرح برای بررسی به کمیسیون مربوطه ارجاع 
می شود تا در آنجا با حضور نمایندگان رئیس جمهور و سؤال کنندگان موضوع بررسی شود. وی 
خاطرنشان کرد: در صورتی که نمایندگان سؤال کننده از پاسخ های نمایندگان رئیس جمهور قانع 

نشوند در نهایت رئیس جمهور برای پاسخ به سؤالات نمایندگان در صحن مجلس حضور می یابد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: 50 نفر در 24 ساعت گذشته و منتهی به 20 تیر 
ماه جاری در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی کرونا پذیرش شدند.محمدرضا قدیر 
گفت: در 24 ساعت گذشته و منتهی به 20 تیر ماه جاری، 50 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم 
با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.وی بیان کرد: 38 مورد بستری جدید در 
بخش ها و زیر نظر اورژانس بیمارستان و 37 نفر از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری 
بودند، ترخیص شدند.به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، در حال حاضر 197 نفر مشکوک 

به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال 40 نفر از آن ها وخیم است.

نامه وزیر بهداشت احمدی نژاد به نمکی
باقری لنکرانی وزیر اسبق بهداشت و استاد دانشگاه علوم پزشکی شیراز در نامه ای خطاب به 
وزیر بهداشت با بیان اینکه از برخی اساتید کشور که در حوزه ایمنی عمومی، استفاده از ماسک و 
فاصله گذاری اجتماعی آدرس غلط دادند، گله مندم، گفت: بدانید شما تنها نیستید. سرمایه بزرگی 
از کارکنان و کارشناسان نظام سلامت هستند که می توانند در طراحی ها و تحلیل ها و اقدامات 

اجرایی روزآمد و... اثرگذار باشند. این سرمایه را به میدان بیاورید.

قضاوت درباره حادثه نطنز زود است 
سیدعباس موسوی سخنگوی وزارت امورخارجه در جمع خبرنگاران اصفهانی به حادثه اخیر 
در نطنز اشاره کرد و گفت: هر اتفاقی در هر جای دنیا بیفتد اسراییل مسوولیت آن را بر عهده 
می گیرد فعلا قضاوت زود است درباره علت اصلی این حادثه صحبت کنیم و نهاد های امنیتی در 
حال بررسی تمام جزییات این حادثه هستند و اگر به نتیجه برسند کشور خارجی در این حادثه 

نقش داشته اعلام و برای آن کشور نیز عواقب خواهد داشت.

کارگران چند سال پس انداز کنند خانه می خرند؟
یک کارشناس اقتصادی گفت: کارگران دستکم باید 10 سال پس انداز کنند و هیچگونه هزینه ای 
نداشته باشند تا شاید بتوانند خانه های 25 متری خریداری کنند. دستمزد کارگران کفاف 10 روز 
اول برج را می دهد.   خانه هایی که در شمال شهر خالی از سکنه و به انتظار فروش مانده خریدار 

ندارد چه برسد به اینکه کسی قدرت اجاره آنها را داشته باشد.

بهاره رهنما هم کرونا گرفت 
پس از بازیگرانی چون لیلا بلوکات و کیانوش گرامی نوبت به بهاره رهنما رسید تا با بیماری کرونا 
دست به گریبان شود.او در اینستاگرام در این باره اطلاع رسانی کرده است. بازیگر »پژمان« در این 
باره نوشت:  »روز هفتم قرنطینه و روز چهاردهم علائم بیماری کرونا رو با لطف  و یاری خداوند، دعای 
مادرم و خانواده و همسر مهربانم، دوستان و نزدیکانم و الطاف ائمه و فرشتگان در منزل می گذرانم.«

برگزاری راهپیمایی اربعین فعلا منتفی است
همتی مدیرعامل جمعیت هلال احمر درباره برگزاری راهپیمایی اربعین بیان کرد: آنچه که 
مشخص است این است که برگزاری اربعین تا این لحظه منتفی شده، مگر آن که اتفاق خاصی رخ 
دهد، اما جمعیت هلال احمر این آمادگی را دارد که اگر فردا هم مرز ها باز شوند کار خود را انجام 

دهد، اما به احتمال زیاد اربعین امسال همانند حج برگزار نشود.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد:

راه اندازی اتوبوس آموزش و فرهنگ 
شهروندی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر اهمیت آموزش بر ارتقاء 
فرهنگ ترافیک، گفت: اتوبوس آموزش و فرهنگ شهروندی و با هدف ارتقاء 

ایمنی موتورسواران و استفاده از کلاه ایمنی راه اندازی شده است.
فرهنگ  ارتقاء  در  آموزش  جایگاه  و  اهمیت  به  اشاره  با  ذاکریان  عباس 
ترافیکی، اظهار داشت: یکی از موضوعات مغفول مانده در حوزه ترافیک 

مسئله آموزش بوده و این نیاز در شهر قم بیش از بیش احساس می شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم یکی از اولویت های شهرداری قم 
را توسعه برنامه های آموزشی دانست و تصریح کرد: متأسفانه یک طرف بیش از 
50 درصد تصادفات شهر قم موتورسواران بوده و این نشان دهنده سطح پایین 

رعایت نکات ایمنی در شهر قم است.
ذاکریان از آغاز به کار طرح آموزش راکبان موتورسوار خبر داد و بیان کرد: 
اتوبوس آموزش ترافیک باهدف آموزش موتورسواران بدون کلاه ایمنی با 
همکاری پلیس راهور تجهیز شده و موتورسواران می توانند دوره ای آموزشی 
نیم ساعته را در آن بگذرانند. وی برنامه اتوبوس آموزشی را تشریح کرد و گفت: 
به جای جلب موتورسواران بدون کلاه ایمنی، راکبان به مدت نیم ساعت دوره 
آموزشی کاملی را در حوزه رعایت قوانین و مقررات گذرانده و فیلم هایی از 

تصادفات واقعی در سطح شهر قم برای راکبان نمایش داده می شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از ثبت کد ملی افراد متخلف در 
سامانه خبر داد و گفت: سپس مدت زمان مشخصی تعیین شده تا راکبان 
نسبت به تهیه کلاه ایمنی اقدام کرده و در صورت تکرار تخلف موتورسیکلت 

متوقف شده و به پارکینگ انتقال داده می شود.
ذاکریان ادامه برگزاری پویش های مردمی و آموزش را یکی از برنامه های 
مشترک شهرداری و پلیس راهبر عنوان و تصریح کرد: برای ارتقا فرهنگی 
به ویژه در حوزه ترافیک باید در کنار اجرای پروژه های عمرانی پیوست های 

فرهنگی نیز اجراشده و از مسئله آموزش غفلت نشود.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

تشکیل کمیته نظارت بر ایمنی 
بر سازه های عمرانی 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از تشکیل کمیته نظارت بر ایمنی بر 
سازه های عمرانی در شهرداری قم خبر داد. 

عباس حلوایی زاده با اشاره به اهمیت ساخت پل و تقاطع های غیر هم سطح 
در توسعه شهری، اظهار داشت: برای رسیدن به توسعه شهری ارتقاء سیستم 
حمل ونقلی و توسعه شبکه حمل ونقل شهری از اهمیت بالایی برخوردار 
است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم سال 99 را سال افتتاح پروژه های 
مهم و تأثیرگذار در سیستم حمل ونقلی دانست و افزود: بیش از 800 پروژه  
عمرانی در سال 99 افتتاح می شود که در سه سال گذشته کلنگ زنی شده و 

امسال شاهد بهره برداری آن در قم خواهیم بود.
حلوایی زاده یکی از دغدغه های شهرداری قم را نظارت و بازرسی مستمر 
پل ها و تقاطع های غیر هم سطح دانست و گفت: با ساخت و به بهره برداری 
رسیدن یک پروژه مسئولیت شهرداری به اتمام نرسیده و نظارت بر ایمنی 
پروژه ها ادامه خواهد داشت. وی از تشکیل تیم نظارت بر ایمنی سازه های 
عمرانی در شهرداری قم خبر داد و گفت: تا امروز نسبت به بازرسی و نظارت بر 
ایمنی پروژه ها اقدامی انجام نشده بود اما با تشکیل این تیم پل های با قدمت 

بیش از 5 سال مورد بازرسی مستمر قرار خواهند گرفت.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم تعمیر و بازسازی پل مصطفی خمینی را 
نخستین پروژه در حوزه تعمیر و بازسازی اعلام کرد و یادآور شد: پل مصطفی 
خمینی طبق بازرسی های انجام شده در اولویت نخست بازسازی و تعمیر قرار 
گرفت است. حلوایی زاده ادامه داد: بیش از 80 درصد عملیات بازسازی پل 
مصطفی خمینی بااعتباری بیش از 3 میلیارد تومان  انجام شده و به زودی به 

بهره برداری خواهد رسید.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اعلام کرد:

ثبت ۱۸ هزار پیام مردمی در سامانه 
۱3۷ در خرداد ماه

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از ثبت بیش از 18 هزار پیام 
مردمی در سامانه 137 در خرداد ماه خبر داد.

مهدی کلانترزاده با اشاره به تماس های برقرارشده با سامانه 137 شهرداری 
در خردادماه امسال، اظهار کرد: در این ماه بیش از 8 هزار تماس در حوزه 
اطلاع رسانی و راهنمایی شهروندان ثبت شده که بیشترین پیام های ماه در 

همین موضوع است.
تماس های  مجموع  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
ثبت شده در خردادماه را بیش از 18 هزار تماس ذکر کرد و افزود: پس از 
نخاله،  و  خاک  جمع آوری  سبز،  فضای  و  پارک ها  اطلاع رسانی،  موضوع 
آسفالت، سد معبر، ساخت و ساز و نظافت بیشترین موضوعات مد نظر مردم 
در تماس با این سامانه بوده است. کلانترزاده بیان کرد: پیام های مرتبط با 
فضای سبز 2 هزار و 149، جمع آوری خاک و نخاله هزار و 447، آسفالت هزار 

و 199 و سد معبر 950 مورد بوده است.
وی با بیان اینکه بیشترین تماس های مرتبط با سازمان ها به ترتیب مربوط 
به سازمان مدیریت پسماند، پارک ها و فضای سبز، زیباسازی، اتوبوسرانی و 
ترافیک بوده است، گفت: مردم در تماس های خود به ترتیب بیشترین رضایت 
را از مناطق هشت، سه، چهار و 6 داشته اند، در بین سازمان های خدمات 
و  آرامستان ها  پارک ها،  سازمان های  از  رضایتمندی  بیشترین  نیز  شهری 
آتش نشانی بوده است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم بیان 
کرد: بیشترین موضوع پیام های ثبت شده مردمی هم در خصوص استقرار 
آبیاری درختان، روکش  و نخاله غیرمجاز، سدمعبر اصناف،  باکس خاک 

آسفالت، هرس درختان و ساخت و ساز بدون مجوز بوده است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح تبادل کتاب با پسماند 
خشک در غرفه های بازیافت

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از اجرای طرح تبادل 
کتاب با پسماند خشک با 70 درصد تخفیف در غرفه های بازیافت سطح شهر 

خبر داد.
سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به اجرای طرح تبادل کتاب با پسماند 
خشک در غرفه های بازیافت، اظهار کرد: پیش از این طرح های متنوعی با 
محوریت تبادل با پسماند خشک در غرفه های بازیافت سطح شهر اجرایی 
شده است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به 
اجرای طرح تبادل پسماند خشک با کتاب، گل، گیاه، لوازم ورزشی، لوازم 
التحریر و … گفت: این طرح ها به صورت دائم و مناسبتی در غرفه ها اجرایی و 
با استقبال مناسبی از سوی شهروندان همراه بوده است. میرابراهیمی با بیان 
اینکه طرح تبادل پسماند خشک با کتاب در 15 غرفه بازیافت اجرا می شود، 
یادآور شد: غرفه های واقع در خیابان باجک، رسالت، نظری ثابت، دروازه ری، 
کلهری، سعدی، نواب، دورشهر، عماریاسر، رئیس کرمی، چمران، کارگر، 

جانبازان، کیوانفر و کانال، محل اجرای این طرح می باشند.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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غرر الحکم : ح

طرح:مهدی عزیزی

تبدیل عروسی ها عزا! 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با تاکید بر ضرورت اتخاذ 
تصمیمات جدی و موثر در شرایط جدید شیوع کرونا در قم گفت: مبارزه با بیماری 
کرونا باید به مطالبه گری اجتماعی تبدیل شود تا مردم شخصا از برگزاری مراسم 

عروسی و عزاداری خودداری کنند. 
هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  درجلسه  روزچهارشنبه  پور  سلیمان  بیژن 
وفرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان قم، افزود: در این راستا استفاده از 
ظرفیت سمن ها و تشکل های غیردولتی ضروری است تا اجتماعی کردن مقابله 
با کرونا محقق شود. به گفته وی، پیشنهاد اعمال محدودیت مجدد برای فعالیت 
سالن ها، تالارها و اماکن ورزش قم به ستاد ملی کرونا ارائه خواهد شد، ولی باید 

اقداماتی که در حوزه اختیارات استان است، انجام شود.
وی بیان کرد: افزایش آمار مبتلایان و فوتی ها طی هفته ها و روزهای اخیر در 
کشور قم شرایط جدیدی را در روند کنترل و مدیریت کرونا پیش روی ما قرار داده 
و این شرایط ایجاب می کند تصمیمات جدی و موثری برای ادامه مدیریت اعمال 
کنیم. سلیمان پور اضافه کرد: مدیریت این مساله مستلزم مدیریت موثر است، 
باید اولویت ها را بسنجیم، سرعت عمل دهیم و به خروجی تصمیمات فکر کنیم و 

تصمیمات ما قابل اندازه گیری باشد و موجب جلب رضایت مخاطب شود.
و  بردستورالعمل ها  موثر  و  جدی  نظارت  و  مراقبت  کرد:کنترل،  تاکید  وی 
شیوه نامه های بهداشتی به ویژه درزمینه اجتماعات، مراسم ها و مکان های عمومی 
باید اعمال شود ومردم اثر این نظارت را درک کنند و در نهایت به کاهش بیماری 

منجر شود.
وی ادامه داد: اطلاع رسانی، تبیین و آموزش کافی و مناسب با  نوع مشکل از 
طریق فضای مجازی، شورای اطلاع رسانی و سایر ظرفیت های خبری استان در 

خصوص تاکید بر سه مولفه مهم و موثر استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری 
هوشمند اجتماعی و شستن دست ها که باعث کنترل و مدیریت بیماری می شود.

معاون سیاسی استاندار قم خاطرنشان کرد: باور داریم نظارت و کنترل بر رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی کار سخت و طاقت فرسایی است، ولی به نظر می رسد 

کنترل ها کافی نیست و از سوی دیگر هم مردم از محدودیت ها خسته شده اند.
وی با تاکید بر افزایش حساسیت ها و تلاش جدی همه دستگاه ها برای خروج 
از عادی جلوه دادن شرایط، بیان کرد: باید برای نظارت و کنترل مستمر بر اماکن 
عمومی، سالن ها، تالارها، استخرها و ورزشگاه ها از سوی دستگاه های اجرایی 
که  آمار  افزایش  به تناسب  اطلاع رسانی  شورای  افزود:  وی  شود.  برنامه ریزی 
نگران کننده است باید پیک مثبت را آغاز و اطلاع رسانی کند و برای تبیین و روشن 
گری پیرامون بیماری کرونا، ظرفیت خبری استان در اختیار شورای اطلاع رسانی 
باشد. سلیمان پور در ادامه گفت: تمام ظرفیت های استان در زمینه صنعتی و 
صنفی با مدیریت و برنامه ریزی معاونت اقتصادی استانداری به کار گرفته شود، تا 

ماسک موردنیاز استان به مقدار کافی تولید شود.
وی افزود: تهیه مواد اولیه، صدور مجوز فعالیت و مدیریت قیمت تمام شده ماسک 

باید مدنظر قرار گیرد و دستگاه های ذیربط نظارت های لازم را اعمال کنند.
وی اضافه کرد: باید موانع از سر راه هر واحد صنعتی که قصد تولید ماسک را 

داشته باشد، برداشته شود.
معاون سیاسی استاندار قم در پایان بر تسریع درتحقق ارائه خدمات الکترونیکی 
مراکز،  دراین  مردم  حضور  کاهش  برای  تابعه  واحدهای  و  شهرداری  سوی  از 
ساماندهی کارگران فصلی و موقت درمیادین باهمکاری شورای اسلامی شهر و 

شهرداری و افزایش حجم فعالیت های خبری  و اطلاع رسانی تاکید کرد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

مبارزه با بیماری کرونا باید به مطالبه  اجتماعی تبدیل شود 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم : 

عزا و عروسی لغو شود
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: زنگ خطر شیوع مجدد کرونا در قم به صدا درآمده است و از 
ستاد ملی کرونا تقاضا داریم برخی محدودیت ها ازجمله لغو همه آیین های عزاداری و عروسی، سمینارها 
و همایش ها در این استان اعمال شود.  محمدرضا قدیر روز چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، 
هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان قم، افزود: شاهد پیک مجدد در بخش زیادی از 

استان های کشور هستیم و در 9 استان وضعیت قرمز و هشت استان وضعیت هشدار است.
آمار بستری ها در قم 2 برابر شده است

وی بابیان این که این روند نگران کننده است، اضافه کرد: میزان مرگ ومیر افزایش یافته است و ایران 
جزو چند کشور اول در مرگ ومیر است. وی ادامه داد: با این وضعیت زنگ خطر، باید فعالیت اقتصادی 

را محدود کنیم، زیرا سلامتی در خطر است و آمار بستری ها در قم نیز 2 برابر شده است.
قدیر با اشاره به این که باید در بحث جلوگیری از عادی سازی شیوع کرونا و افزایش حساسیت ها کار 

شود، خاطرنشان کرد: اگر روند کنونی اصلاح نشود، آسیب جدی به جامعه وارد خواهد شد.
فوتی های ناشی از کرونا دراستان قم رشدی نداشته است 

وی بیان کرد: در حال حاضر مهم ترین سیاست وزارت بهداشت و سازمان جهانی بهداشت استفاده 
از ماسک است که تا 80 درصد از شیوع بیماری کرونا جلوگیری می کند و رعایت فاصله گذاری و شستن 
دست ها نیز مورد تاکید می باشد. وی افزود: استفاده از ماسک در قم به خوبی اجرا می شود و نهادینه شده 
است؛ در کنار این وضعیت امیدوار کردن مردم نسبت به آینده نیز از سیاست های مهمی است که دنبال 
می شود. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: استان قم در تعداد فوتی های ناشی از کرونا، 
رشدی نداشت و تعداد فوتی ها در روز صفر یا یک نفر است. وی افزود: بیشتر افرادی که با علایم بیماری 
کرونا به مراکز درمانی قم مراجعه می کنند، سابقه مسافرت و یا شرکت در آیین های عروسی و عزا دارند. 
قدیر اضافه کرد: با توجه به این که باید دست کم تا یک سال دیگر با این بیماری زندگی کرد، ترساندن 

مردم درست نیست و باید روش مناسبی برای اقناع مردم در مبارزه با کرونا در پیش بگیریم.
انجام 56 هزار بازرسی از واحدهای صنفی قم

 رییس مرکز بهداشت قم نیز در این جلسه گفت: از 25 فروردین امسال تا 16 تیرماه جاری، بیش از 56 
هزار بازرسی از اصناف قم صورت گرفته است. سیامک محبی افزود: برخی اصناف جزو گروه های پرخطر 
هستند که ممکن است کنترل آن ها سخت باشد، ولی نظارت های لازم صورت می گیرد. وی اضافه کرد: 
در کنار حفظ چرخه فعالیت های اقتصادی، در مواردی نیز برخوردهای لازم صورت گرفته است. وی در 
ادامه گفت: دوره 50 روزه ثبات، کاهش و تثبیت بیماری داشتیم، ولی در چند هفته اخیر شاهد روند 
افزایشی بودیم، اگر این روند ادامه یابد، در چند هفته آینده تعداد بیماران بستری و فوتی ها بیشتر خواهد 

شد. به گفته وی، در روزهای اخیر 9 تالار تعطیل شده و 23 تالار نیز اخطار دریافت کرده است.

رییس پلیس راه  استان قم اعلام کرد:
وقوع ۶۰ درصدتصادف های فوتی قم در محورهای فرعی 

درصد  امسال، 60  نخست  سه ماهه  در  گفت:  قم  استان  انتظامی  فرماندهی  پلیس راه  رییس   
تصادف های منجربه فوت در محورهای فرعی این استان همچون محور قدیم ساوه، قم – کهک، 
دستجرد و نیزار رخ داده است.  سرهنگ مختار پناهی افزود: بیشترین علت تصادف در محورهای 
قم، عدم توجه به جلو، عجله و شتاب راننده، انحراف به چپ و واژگونی خودرو بوده است. وی بابیان 
این که در سه ماهه نخست امسال، 9 نفر از هم وطنان در محور قدیم ساوه براثر تصادف جان خود را 
ازدست داده اند گفت: رانندگی در جاده های فرعی نیاز به هوشیاری و مهارت بیشتری دارد و از رانندگان 

درخواست داریم از سرعت و سبقت غیرمجاز پرهیزکرده و قوانین راهنمایی و رانندگی را رعایت کنند.

بی ملاحظه گی و اشتباه مرگبار برخی خانواده ها در اصرار به برگزاری مراسم ازدواج در 
روزهای اوج شیوع بیماری کرونا  موجب افزایش آمار فوتی ها و مبتلایان به این ویروس 

شده است

 درنظردارد براساس مجوز کمیسیون معاملات نسبت به فروش 2 قعطه زمین با مشخصات و شرایط کلی 
زیر از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

*جهت خرید اسناد هر یک از معاملات فوق مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به شماره حساب 35126182249351 
یا شماره کارت 6273811151524029 نزد بانک انصار به نام سازمان همیاری شهرداری های قم واریز 

نموده و به همراه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت دریافت اسناد مراجعه نماید. 
* مبلغ تضمین شرکت در هریک از 5 درصد مبلغ پایه قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که  
بصورت واریز نقدی بحساب سپرده 35126182249351 نزد بانک انصار بنام سازمان همیاری شهرداری 

قم و ضمانت نامه بانکی با اعتبار 4 ماه باشد. 
مهلت دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد از روز چهار شنبه مورخ  ۱399/۴/۱8 لغایت ۱399/۴/2۴ ساعت 

14 روز سه شنبه می باشد.
* قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

* هزینه درج آگهی و کارشناسی رسمی دادگستری به عهده برنده مزایده خواهد بود.
*کلیه هزینه نقل و انتقال) عوارض- مالیات و غیره ( به عهده برنده مزایده  می باشد.

* سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
* شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت) مصوب 1337( اقدام 

نمایند.
*سازمان در رد و قبول هریک از پیشنهادات مختار است .

محل تسلیم پیشنهادها: 
* مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهاد  روزسه شنبه مورخ1399/4/24 از ساعت 8 صبح لغایت 14 می باشد.
    متقاضیان حقیقی و حقوقی می توانند از روز انتشار آگهی جهت دریافت اسناد وکسب اطلاعات بیشتر به 
آدرس قم – خیابان امام موسی صدر- بالاتر ازمیدان نواب – ساختمان نمایشگاه دائمی استان قم – طبقه دوم 

مراجعه و یا به شماره تلفن 02536564805 تماس حاصل نمایند.
زمان بازگشایی پاکات بعد از نوبت دوم اگهی روزنامه ساعت ۱۰ صبح روز پنجشنبه مورخ ۱399/۴/26 می باشد.

سازمان همیاری شهرداری استان قم
آگهی مزایده واگذاری املاک و مستغلات )نوبت دوم(

روابط عمومی سازمان همیاری شهرداری های استان قم


